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خبر

اینکه ۳۰ درصد  با اعلام  وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی 
اغلب کسانی  فقر هستند، گفت:  از جمعیت کشور زیر خط 
که به فقر مطلق دچارند شغل و درآمد دارند، اما درآمد آنها 

کفاف زندگی شان را نمی دهد.
احمد میدری، وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی در خصوص 
گفت:  مطلق،  فقر  بردن  بین  از  برای  چهاردهم  دولت  برنامه 
یکی از احکام برنامه و شعاری که در دولت آقای روحانی 
و شهید رئیسی هم مطرح بود، بحث رفع فقر مطلق است. به 
لحاظ شاخص ها در حال حاضر حدود ۳۰ درصد از جمعیت 
کشور زیر خط فقر هستند و از بین بردن فقر مطلق یک آرمان 

و هدف است که باید به سمت آن حرکت کرد.
وی یادآور شد: تا اواسط دهه ۸۰ حدود ۱۲ تا ۱۵ درصد فقر 
مطلق داشتیم که بعد از موج اول تحریم ها تا میانه دهه ۹۰ 
به حدود ۲۰ درصد رسید، اما با شروع موج دوم تحریم ها و 
تورم شدید، از سال ۱۳۹۷ با شیب تندتری افزایش پیدا کرده 
و به ۳۰ درصد در سال ۱۳۹۸ رسید. بر اساس داده های مرکز 
آمار ایران و گزارش مرکز پژوهش های مجلس، از سال ۱۳۹۸ 
تا ۱۴۰۱ نرخ فقر نسبتاً ثابت و حدود ۳۰ درصد یا ۲۵ میلیون 

و ۴۰۰ هزار نفر بوده است.
وی ادامه داد: از بین بردن فقر مطلق فرآیند پیچیده ای است و 
بدون تردید شرایط اقتصاد کلان، یعنی تورم و رشد اقتصادی، 
دو متغیری است که در موفقیت آن نقش پررنگی دارد. ولی 
صرف رشد اقتصادی خوب و کنترل تورم، فقر مطلق را از 
بین نمی برد و نباید منتظر ماند که رشد اقتصادی خیلی بالایی 
متفاوتی  اقدامات  فقر  برای کاهش  باید  ما  بلکه  بیفتد،  اتفاق 

را انجام بدهیم.
کشورها  همه  تجربه  و  اول  اقدام  اینکه  به  اشاره  با  میدری 
این است که »فقر شدید« را از بین ببریم، تصریح کرد: فقر 
شدید یعنی درآمد یک فرد کفاف هزینه خوراک را نمی دهد. 
کند،  خرج  هم  را  درآمدش  همه  فرد  اگر  دیگر  عبارت  به 
فرض  شما  یعنی  کند؛  تأمین  را  خوراکش  نیاز  نمی تواند 
کنید که هزینه مسکن، حمل و نقل و بهداشت ندارد و فقط 
حداقل  تأمین  موضوع  به  مطلق  فقر  بخورد.  غذا  می خواهد 
نیازهای اساسی )مانند خوراک، پوشاک، مسکن، حمل و نقل 
و...( می پردازد. به عبارت دیگر، فقر مطلق را می توان ناتوانی 
در کسب حداقل استاندارد زندگی تعریف کرد؛ بنابراین فقر 

مطلق، اعم از فقر شدید است.
وی افزود: کسانی که دچار فقر شدید هستند عمدتاً افراد بیکار 
هستند. در حالی که اغلب کسانی که به فقر مطلق دچارند، 
را  زندگی شان  کفاف  آن ها  درآمد  اما  دارند،  درآمد  و  شغل 
در  شدید  فقر  نرخ  آمار،  مرکز  داده های  اساس  بر  نمی دهد. 
کل ایران حدود ۶ درصد با جمعیتی حدود ۵ میلیون نفر بود 
بتوانیم این را از  برنامه هایی ریخته و منابعی داده شد که  و 
و  می کنند  سطح بندی  بردن  بین  از  برای  دنیا  در  ببریم.  بین 
بنابراین اگر ما در حال حاضر نمی توانیم فقر مطلق را هدف 
قرار بدهیم، در مقابل می توانیم به تدریج آن را بهبود ببخشیم.

اینکه  برای  کرد:  اظهار  اجتماعی  رفاه  و  کار  تعاون،  وزیر 
از  یکی  بدهیم.  انجام  باید  را  کار  چند  شود  محقق  امر  این 
و  دولتی  غیر  دولتی،  عمومی  نهادهای  بین  هماهنگی  آن ها 
مؤسسات خیریه برای هم افزایی است. نظام حمایتی ما خیلی 

نیست؛  ایران  ویژگی  تنها  چندگانگی  این  و  است  چندگانه 
از  ولی  دارند،  را  تکثر  این  دنیا  کشورهای  از  خیلی  یعنی 
این  کشورها  برخی  در  شهرداری  مثل  سازوکارهایی  طریق 
در  که  کسانی  شهر  هر  در  یعنی  می شود.  انجام  هماهنگی 
جمعیت  و  می شوند  جمع  هم  دور  می کنند  کار  فقر  زمینه 
و  موقوفات  ترکیه  در  مثلًا  می کنند.  تقسیم  همدیگر  بین  را 
سازمان های مردم نهاد هستند و این ها در شهرداری دور هم 

جمع می شوند.
کار  این  متمرکز  سامانه  یک  طریق  از  همچنین  افزود:  وی 
کجا  از  هرکسی  شود  مشخص  که  شود  انجام  می تواند 
خدمات می گیرد. این سیاستی است که در برنامه هفتم طرح 
عنوان پنجره واحد خدمات حمایتی آمده و ما باید آن را اجرا 
بتوانیم  باید  کنیم. مقدماتش در دو دولت قبل فراهم شده و 

این را اجرا کنیم.
و خیلی  نمی شود  انجام  که  دیگری  کار  یادآور شد:  میدری 
برای اقتصاد کشور، فقرزدایی و همه زمینه ها ضروری است، 
برای  ما  مثلًا  است.  سیاست ها«  اثربخشی  »ارزیابی  بحث 
جوانی جمعیت خیلی سیاست ها را انجام می دهیم، ولی پول 
کار  کدام  ببینیم  باید  داریم  کم  پول  که  حالا  و  داریم  کم 
مؤثرتر است نه اینکه سیاستی با اثربخشی کمتر را اجرا کنیم. 
باید ببینیم از بین این بسته سیاستی کدامش اثربخشی بیشتری 

دارد. در کاهش فقر هم باید همین کار را بکنیم.
برای  بودم،  رفاه  معاونت  در  که  دوره ای  در  گفت:  وی 
سیاست های یک وعده غذای گرم دیدیم که به خاطر نوسانات 
پولی و نیازهای دیگری که وجود دارد، گاهی اوقات به موقع 
آن  اثربخشی  آمدن  پایین  باعث  این  و  نمی شود  داده  پول 
سیاست می شود؛ لذا این سیاست باید بازنگری می شد. ما در 
آینده نیز باید این بازنگری ها را بر روی سیاست های رفاهی 

انجام بدهیم.
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی افزود: نکته دیگر این است 
که  بپذیریم  سیاستگذاری  عرصه  در  را  ایده  این  باید  ما  که 
انجام  ایران  در  دولت  حاضر  حال  در  که  اموری  از  برخی 
می دهد، شیوه های تأمین مالی آن ها وجود دارد. یعنی خیلی 
مالی  تأمین  خودش  منابع  با  دارد  دولت  که  هست  امور  از 
واگذار  خصوصی  بخش  به  را  حوزه ها  آن  باید  و  می کند 
کنیم، ولی یک سری حوزه ها مثل بحث آموزش و پرورش، 
را  آن  که  نیست  کاری  اجتماعی  حمایت های  و  بهداشت 
حمایتی  کارهای  برای  کنیم.  واگذار  خصوصی  بخش  به 
ما  نمی دهند؛  را  ما  نیاز  مؤسسات خیریه هستند، ولی کفاف 

باید منابع بیشتری به بخش حمایتی انتقال بدهیم.

وزیر تعاون و رفاه اجتماعی:

۳۰ درصد از جمعیت کشور زیر خط فقر هستند

جانشین رئیس پلیس راهور فراجا گفت: روز جمعه در سطح 
و ۸۹۷  ثبت شد  تردد  هزار  و ۷۰۰  میلیون   ۲ از  بیش  کشور 
هزار خودرو وارد مازندران و ۸۷۳ هزار دستگاه از این استان 

خارج شدند. 
در  فراجا  راهور  پلیس  رئیس  جانشین  مومنی،  حسن  سردار 
گفت وگوی تلفنی با یک برنامه تلویزیونی اظهار کرد: در هفته 
کشور  کل  در  تردد  حجم  زیاد  بسیار  افزایش  شاهد  گذشته 
به ویژه در محورهای شمالی بودیم که می شود گفت در روز 
جمعه در سطح کشور بیش از ۲ میلیون و ۷۲۶ هزار تردد ثبت 
شده است، متوسط تردد بین استانی هم این چند روز ۲ میلیون 

و ۲۸۹ هزار تردد بود که آمار بسیار بالایی است.
وی ادامه داد: ۸۹۷ هزار خودرو وارد مازندران و ۸۷۳ هزار 
دستگاه از این استان خارج شدند. همچنین ۲ میلیون و ۱۷۹ 
هزار خودرو از تهران خارج و یک میلیون ۹۴۵ هزار دستگاه 
وارد پایتخت شدند. روز گذشته در آزادراه تهران شمال بیش 
از ۴۸ هزار تردد را از شمال به جنوب به ثبت رسیده که نسبت 

به پنج ماهه سال جاری ۲۱۷ درصد افزایش داشته است.

محور  این،  بر  علاوه  کرد:  بیان  فراجا  راهور  پلیس  جانشین 
قائمشهر به تهران هم طی روز گذشته ۴۶ هزار تردد را ثبت 
 ۲۶۰ جاری  سال  پنج ماهه  متوسط  به  نسبت  که  است  کرده 

درصد افزایش داشته است.
و  شهریور  پایانی  دهه  در  اینکه  به  اشاره  با  مومنی  سردار 
افزود:  هستیم،  کشور  های  جاده  در  تردد  افزایش  زمان  در 
شهریورماه پرخطرترین ماه از نظر تصادفات جاده ای است و 

افت  و  تعداد جانباختگان  طی ۱۶ روز گذشته شاهد کاهش 
حدود ۳۱ درصدی فوتی های تصادفات سر صحنه بودیم.

جانشین رئیس پلیس راهور فراجا توصیه کرد: از شهروندان 
پایان  مانده  باقی  روز  چند  این  در  ان شاءالله  که  می خواهیم 
شهریور ماه حتماً قوانین مقررات راهنمایی رانندگی را رعایت 
کنند و از عجله و شتاب خودداری کنند؛ چرا که بسیاری از 
یعنی عجله و شتاب،  قوانین  دلیل عدم رعایت  به  تصادفات 
سرعت غیر مجاز، سبقت غیر مجاز، عدم توجه به جلو و بخش 

عمده ای از آنها استفاده از تلفن همراه در رانندگی است.
رانندگی بعد از صرف ناهار خطرناک است

وی با تاکید بر اینکه خستگی و خواب آلودگی مهمترین علل 
بروز تصادفات در جاده های کشور گزارش شده است، افزود: 
خستگی  حالت  با  وجه  هیچ  به  می شود  تقاضا  هموطنان  از 
از  ادامه ندهند و بلافاصله پس  به رانندگی  و خواب آلودگی 
صرف ناهار از رانندگی خودداری و همچنین از هرگونه عجله 
و شتاب پرهیز داشته تا با رعایت مسائل ایمنی به سلامت به 

مقصد برسند.

آمار عجیب پلیس از سفرهای اخیر؛ ثبت روزانه ۲ میلیون تردد! 

رئیس کمیسیون اجتماعی مجلس تاکید کرد: نمی شود از یک 
طرف در برنامه هفتم توسعه، رشد ۸ درصدی را هدف گذاری 
کنیم اما حقوق کارگران که مهمترین عامل دست یابی به این 

هدف هستند را نادیده بگیریم. 
علی بابایی کارنامی رئیس کمیسیون اجتماعی مجلس شورای 
اسلامی در گفت وگو با تسنیم، با اشاره به طرح این کمیسیون 
برای اصلاح موادی از قانون کار که در حوزه افزایش حقوق 
سالانه کارگران است، گفت: در قانون فعلی آمده است که 
افزایش حقوق کارگران باید متناسب با تورم باشد و همین 
پذیری  تقسیر  قابلیت  کاملا  قانون  تا  شده  موجب  ادبیات 
داشته باشد و متاسفانه دولت و نمایندگان کارفرمایان نیز از 
همین تفسیرپذیری قانون همواره سوءاستفاده کرده اند تا مانع 

افزایش حقوق ها به میزان تورم رسمی کشور شوند.
به  نقطه  تورم  رسمی  به شکل  دولت  که  زمانی  افزود:  وی 
نقطه را ۵۰ درصد یا در برخی موارد حتی ۶۰ درصد اعلام 
می کند، آیا این منطقی است که شورای عالی کار مزد سالانه 

کارگران را تنها ۲۵ درصد افزایش دهد؟
رئیس کمیسیون اجتماعی مجلس تاکید کرد: در طرحی که 
اخیراً در کمیسیون اجتماعی کلید خورده، ما این ایراد قانون 
کار را اصلاح و تصریح کرده ایم که افزایش حقوق کارگران 
باید حداقل به میزان تورم رسمی کشور باشد و بر روی این 
مسئله هیچ گونه حرف و حدیثی در شورای عالی کار نباید 

مطرح شود.
برنامه  در  طرف  یک  از  ما  که  نمی شود  این  گفت:  بابایی 
هفتم توسعه، رشد ۸ درصدی را هدفگذاری کنیم  اما حقوق 
کارگران که مهمترین عامل دست یابی به این هدف هستند را 

نادیده بگیریم و کاری کنیم

رییس مرکز ملی پیش بینی و مدیریت بحران مخاطرات وضع 
هوای سازمان گفت: باتوجه پدیده آب و هوایی امسال پاییز 
دیرتر شروع و میانگین بارش کشور کمتر از میانگین بلند مدت 

پیش بینی می شود. 
صادق ضیاییان در گفت وگو با ایسنا درباره پدیده های آب و 
هوایی »ال نینو« و »لانینا« اظهار کرد: نوسان جنوبگان )انسو( 
دارای سه فاز است. نوسان جنوبگان در منطقه حاره و روی 
آمریکا  قاره  از سواحل  مناطق حاره  اقیانوس شکل می گیرد. 
نوسان  پدیده  بنابراین  می کند  پیدا  امتداد  اندونزی  جزایر  تا 
در  آن  اثرات  و  می دهد  رخ  جهان  از  منطقه ای  در  جنوبگان 
آن  به  دلیل  همین  به  می شود.  آشکار  از  جهان  دیگری  نقاط 
جهان  سطح  در  زیادی  دورپیوندهای  می گویند.  »دورپیوند« 

وجود دارد که یکی از آن ها »لانینا« است.
ما  کشور  روی  دیگر  دورپیوندهای  تاثیر  اتفاقا  داد:  ادامه  او 
بیشتر است. جمع همه دورپیوندها با هم شرایط آب و هوایی 
فصول ایران را رقم می زنند. در اغلب مواقع زمانی که در حال 

گذر از یک فاز »انِسو« به سمت فاز دیگرهستیم، شرایط آب و 
هوایی کشورمان تغییر می کند. در حال حاضر از فاز مثبت یا 
»ال نینو« در حال گذر به سمت فاز منفی یا »لانینا« هستیم. در 
این شرایط نمی توان تاثیر دقیق این جریان دورپیوند بر آب و 

هوای کشور را محاسبه کرد.

رییس مرکز ملی پیش بینی و مدیریت بحران مخاطرات وضع 
هوای سازمان هواشناسی اضافه کرد: بر اساس مطالعات انجام 
تاثیر جریانات دورپیوند روی کشور،  ابتدای بررسی  از  شده 
حدود  زمستان  و  پاییز  طی  شرایط  بهترین  در  جریانات  این 
بنابراین  بوده اند  اثرگذار  بر وضعیت جوی کشور  ۶۰ درصد 
سال جاری  در  پاییز  می رود  احتمال  شرایط  این  احتساب  با 
دیرتر شروع شود و احتمال خشک بودن یا بارندگی اندک یا 
کمتر از نرمال بودن میانگین بارش وجود دارد. در کل انتظار 
داریم که مجموع بارش ها در فصل پاییز کمتر از میانگین ۳۰ 

سال اخیر باشد.
ضیاییان در پایان توصیه کرد: لازم است درجهت مصرف بهینه 
آب تلاش و از اسراف خودداری شود. ما باید در مصارف آب 
چه در حوزه کشاورزی، چه حوزه خانگی دقت کنیم و این 
صرفه جویی وارد فرهنگمان و نهادینه شود. ما کشوری هستیم 
که سال های خشکمان زیاد است بنابراین باید مصرف آب را 

مدیریت کنیم تا به مشکلات بیشتری نخوریم.

ازدواج،  تسهیلات  پرداخت  موضوع  در  گفت:  اقتصاد  وزیر 
باید با اغماض بیشتری عمل کرد و برای چنین رقمی به وام 

گیرنده در خصوص ضامن، سخت نگیریم.
عبدالناصر همتی وزیر امور اقتصادی و دارایی در نشست با 
اعتباری خصوصی اظهار  بانک ها و مؤسسات  اعضای کانون 
اقتصادی  مشکلات  مهمترین  از  یکی  بانک ها  ناترازی  کرد: 
نادرست  ابتدا  از  خصوصی  بانک های  برخی  است.  کشور 
شکل گرفتند، برخی بعداً ناتراز شدند و برخی متوسط و خوب 
به سمتی  را  شرایط  باید  و  نیستند  عالی  کدام  هیچ  و  هستند 

ببریم که شرایط همه بهتر شود.
برخی  تأمین  به  الزام  نفت،  صادرات  درآمد  کمبود  به  وی 
کالاها با نرخ ارز ترجیحی و همچنین مالیات پیش بینی شده 
به صورت  مشکلات  این  داد:  ادامه  و  کرد  اشاره  بودجه  در 
زنجیروار به هم متصل هستند و باید به نحوی مدیریت شود 

که هم بانک ها و هم تولیدکننده متضرر نشوند.

بال دیگر وزارت  اقتصاد و  ما وزارت  بال  افزود: یک  همتی 
دارایی است، بنابراین تأمین خزانه بخشی از وظایف وزارت 

اقتصاد است.
وی تاکید کرد: تداوم ناترازی بانک ها به خاطر فشار بر نرخ 
سود، موجب مشکل برای بورس می شود و بدون حل مشکل 
بورس، تأمین مالی از بازار سرمایه نیز به خوبی شکل نخواهد 

گرفت.
وزیر اقتصاد با اشاره به برخی مسائل و مشکلات مطرح شده 
بانک های خصوصی حاضر در جلسه  از سوی مدیران عامل 
بانکی و اقتصادی، از  با مسائل  اینکه به دلیل آشنایی  بیان  و 
برخی  کرد:  تصریح  است،  مشکلات  بسیاری  جریان  در  قبل 
مشکلات راه حل بلند و میان مدت دارد و برخی، کوتاه مدت؛ 
پیشنهاد من این است که بنشینید و برای حل مشکلات، نوعی 
اولویت بندی طراحی کنید تا آنها که سریع تر قابل حل است 

را پیشنهاد بدهید.

همتی با بیان اینکه به عنوان مثال در موضوع تسهیلات تکلیفی، 
بنا بر حساسیت ها، ناچار به اولویت بندی هستیم، اظهار کرد: 
در موضوع پرداخت تسهیلات ازدواج، باید با اغماض بیشتری 
گیرنده، در خصوص  وام  به  برای چنین رقمی،  و  عمل کرد 

ضامن، سخت نگیرید.
وزیر اقتصاد افزود: در این خصوص حتی می توانیم با بانک 
مرکزی توافق کنیم که سفته های دریافت کنندگان وام ازدواج 
را جزو ذخایر صد در صد محاسبه نکنیم و به جوانان متقاضی، 

کمتر سخت بگیریم.
وی خطاب به مدیران شبکه بانکی گفت: بنابراین آنچه تأکید 
من به شما است اینکه، بیایید برنامه ریزی کنید برای حل دو 
سه تا از مشکلات قابل حل که می دانیم تا پایان سال ۱۴۰۳ 
توان رفع آنها را داریم تا عجالتاً از میزان ناترازی بانک ها کم 
شرایط  که  بعد  برای  بماند  هم  عملکرد  توسعه  مسئله  شود؛ 

مهیا تر شد.

سازمان هواشناسی اعلام کرد 

پاییز امسال دیرتر شروع می شود 

همتی: 

بانک ها درباره ضامن وام ازدواج سخت نگیرند

قوه قضاییه اعلام کرد 
بساط شهود جعلی جمع شد

 راه اندازی »سامانه شهود حرفه ای«
حرفه ای،  شهود  سامانه  ایجاد  با  که  کرد  اعلام  قضاییه  قوه 
بساط شهود جعلی که در محاکم قضایی پول می گرفتند و 

شهادت دروغ می دادند جمع شده است. 
به گزارش ایسنا، در سالهای اخیر اتفاقات جدیدی افتاده که 
باعث می شود تصورات سنتی و قدیمی در خصوص بسیاری 
تغییر دهیم مثلا در مورد خدمات قضایی  از موضوعات را 
کارهای نوینی انجام شده است که لازم است از آنها مطلع 

باشیم  و استفاده کنیم.
گذشته  سال های  در  قضایی  پرونده های  معضلات  از  یکی 
بحث وجود شهود حرفه ای و جعلی بود؛ یعنی عده ای وجود 
داشتند که پول می گرفتند و شهادت دروغ می دادند و به آنها 

»شاهد حرفه ای« می گفتند.
و  می کردند  خطا  و  اشتباه  دچار  را  قاضی  بعضا  افراد  این 
در واقع عدالت به خاطر کاری که آنها می کردند مخدوش 
این  رفع  برای  که  است  سالی  چند  قضاییه  قوه  اما  می شد 

مشکل »سامانه شهود حرفه ای« را ایجاد کرده است.
این سامانه در اختیار قضات است و به طور خودکار تعداد 
کلیه  در  شاهد  عنوان  به  سال  در  شخص  یک  که  دفعاتی 
محاکم قضایی حاضر شده است را مشخص می کند و اگر 
هشدار  قاضی  به  باشد،  کرده  را  کار  این  بار  چند  فردی 

می دهد.
این  اندازی  راه  از  بعد  که  می دهد  نشان  میدانی  اطلاعات 
سامانه و استفاده قضات از آن، بساط شهود جعلی و حرفه ای 
که قبلا در اطراف دادگاه ها و ساختمان های قضایی فعالیت 

جدی داشتند، جمع شده است.
در  تخلف  و  فساد  علیه  هوشمند  اقدام  یک  اقدام   این 

پرونده های قضایی و به نفع عدالت است.

رئیس کمیسیون اجتماعی مجلس 
تاکید کرد

مزد کارگران حداقل باید به میزان 
تورم رسمی افزایش یابد

 وزیر جهاد کشاورزی: 
ساختار وزارت جهاد کشاورزی 

تغییر می کند 
وزیر جهاد کشاورزی با بیان اینکه بنا داریم ساختار وزارت 
جهاد کشاورزی را  اصلاح کنیم، گفت:  مکلفیم سازمانی  برای 

توسعه روستایی و عشایری تشکیل دهیم. 
امروز  صبح  کشاورزی  جهاد  وزیر  قزلجه  نوری  غلامرضا 
ایران  کشاورزی  اقتصاد  کنفرانس  سیزدهمین   افتتاحیه  در 
همزمان  چهاردهم  دولت  فعالیت  شروع  اینکه  به  اشاره  با 
اظهار  نیک می گیریم،  فال  به  را  برنامه هفتم توسعه  با آغاز 
داشت: امنیت غذایی کشور بسیار مهم است و طبق گفته یک 
نظریه پرداز بزرگ در ۱۰۰ سال آینده در دنیا هر کشوری که 
نتواند تأمین کند نمی تواند در جهان  امنیت غذایی خود را 

حرفی برای گفتن داشته باشد.
چالش های  با  کشور  غذایی  امنیت  اینکه  به  اشاره  با  وی 
اقلیمی  تغیرات  آب،  منابع  در  ناپایداری  مانند  بسیاری 
،فرسایش خاک، کمبود سرمایه گذاری و غیره مواجه است، 
ما  برای  را  تکالیفی  نیز  بالادستی  قوانین  و  برنامه  افزود: 
مشخص کرده که برای رسیدن به این اهداف باید با مشارکت 

و خرد جمعی  برنامه ریزی های درستی را انجام دهیم.
این  فارغ التحصیلان  اینکه  بیان  با  کشاورزی  جهاد  وزیر 
بخش یکی از سرمایه های بسیار مهم ما هستند، عنوان کرد: 
این افراد فرصت هایی هستند که باید با برنامه ریزی درست 

بتوانیم از ظرفیت های آنها استفاده کنیم.
بخش کشاورزی  در  که  کارهایی  از  کرد:  بیان   نوری قزلجه 
باید انجام شود تحقق آمار و ارقام بخش کشاورزی بوده که 
با استفاده از علوم و فناوری های جدید بتوانیم به دقیق ترین 

و صحیح ترین اعداد در این حوزه برسیم.
منابع  استراتژیک  ذخیره  شدن  اینکه  خالی  به  توجه  با  وی 
خود  که  بوده  معضلات  بزرگ ترین  از  یکی  کشور  آبی 
هشدارهایی را اعلام می کند، عنوان کرد: فرسایش خاک و 
کمبود آب و کاهش ذخایر زیرزمینی به عنوان یک معضل 

کشور را تهدید می کند.
وزیر جهاد کشاورزی در بخش دیگری از صحبت های خود 
با بیان اینکه ما در وزارت جهاد مشی خود را توجه به علم 
قرار داده و عقلانیت را به عنوان مسیر خود انتخاب کرده ایم، 
با علما و اساتید در رشته های مختلف  این مسیر  گفت: در 
همراه  خواهیم شد و نیازمند همراهی و همکاری نزدیک با 

دانشگاه ها و انجمن های علمی و پژوهشی هستیم.

کره شمالی: توان هسته ای خود را برای بازدارندگی 
آمریکا بهبود خواهیم داد 

در  این کشور  هسته ای  توان  تقویت  بر  کره شمالی  وزارت خارجه 
کره  خارجه  وزارت  کرد.  تاکید  متحده  ایالات  بازدارندگی  راستای 
شمالی با انتشار بیانیه ای تاکید کرد که با توجه به باج خواهی هسته ای 
آمریکا، کره شمالی برای بهبود توان هسته ای خود تلاش خواهد کرد تا 
از راهبردی ترین و کشنده ترین بازدارندگی هسته ای در برابر واشنگتن 
اقدامات عملی  اجرای  به   « عنوان  با  بیانیه که  این  در  کند.  استفاده 
در پاسخ به رویارویی طولانی مدت هسته ای با آمریکا ادامه می دهیم« 
منتشر شده آمده است:  »آمریکا و کره جنوبی اخیرا نشستی در سطح 
گروه مشورتی هسته ای برگزار کردند و تمرینات ساختگی هسته ای را 

انجام دادند«.
نمایشی  انتخاباتی آمریکا  ماریا زاخارووا: کارزار 

مضحک است 
سخنگوی وزارت  خارجه روسیه کارزار انتخاباتی آمریکا را نمایشی 
کارزار  روسیه  وزارت  خارجه  کرد. سخنگوی  توصیف  از مضحک 
انتخاباتی آمریکا را نمایشی مضحک و شبیه یک میهمانی هالووین 
گفت:  روسیه  خارجه  وزارت  سخنگوی  زاخارووا«  دانست.»ماریا 
»کارزار انتخاباتی آمریکا تبدیل به یک نمایش جهنمی و یک مهمانی 
هالووین با تمام تزئینات شده است«زاخارووا در مصاحبه ای با تاس به 
ماهیت عبث رقابت انتخابات ریاست جمهوری ایالات متحده اشاره 
کرد.وی گفت: » با اینکه ما همیشه سرنخ های آنهارا دنبال کرده و به 
کلیشه پراکنی های آنها عادت داریم، اما این چه مدل انتخاباتی است؟ 

این فقط یک نوع هالووین است. 
پومپئو: مهاجران غیرقانونی خطر حملات تروریستی 

را افزایش می دهند 
وزیرخارجه پیشین ایالات  متحده گفت که خطر حملات تروریستی به 
آمریکا و کانادا اکنون بسیار جدی است. »مایک پومپئو« وزیر خارجه 
اسبق ایالات متحده گفت: » تهدیدات حملات تروریستسی به آمریکا 
پخش های  به  بیانیه ای  در  است«.پومپئو  بسیار جدی  اکنون  کانادا  و 
درحال  »تهدید  گفت:  -یکشنبه-  گذشته  روز  آمریکایی   رسانه ای 
گسترش تروریسم درون کانادا یا آمریکا  بسیار جدی است و ماموریتی 
که مقابل اف  بی  ای قرار دادیم بسیار مشکل است«.  وی گفت:»خطر 
حمله تروریستی با هجوم تعداد زیادی از مهاجران غیرقانونی تشدید 
می شود«.وزیر  خارجه اسبق آمریکا گفت: »ما نمی دانیم آنها )مهاجران( 

چه کسانی هستند، کجا هستند و چه نیاتی دارند«.
روابط  نزدیکی  نگران  آمریکا  ترکیه:  حاکم  حزب 

ترکیه و سوریه است
سخنگوی حزب حاکم ترکیه موسوم به »عدالت و توسعه« اعلام کرد 
واشنگتن نگران نزدیکی روابط بین ترکیه و سوریه است. »عمر چلیک« 
سخنگوی حزب عدالت و توسعه حاکم در ترکیه گفت: »واشنگتن 
نگران نزدیکی روابط ترکیه و سوریه است.«وی درباره احتمال دیدار 
»رجب طیب اردوغان« رئیس جمهور ترکیه و »بشار اسد« رئیس جمهور 
بزنیم. اول  سوریه گفت: »هنوز زود است که درباره موعدها حرف 
باید دیداری بین وزرای خارجه ۲ کشور برگزار شود.«عمر چلیک به 
»هابر ترک« گفت: »این مسئله باعث نگرانی آمریکا می شود. واشنگتن 
ناخرسندی خود را از دیدار بین بشار اسد و عبدالله گل، رئیس جمهور 

پیشین ترکیه قبل از آغاز بحران سوریه اعلام کرده بود.«
عددی  هم  نتانیاهو  کابینه  در  حتی  کاتس  ترکیه: 

نیست
وزارت خارجه ترکیه اظهارات اخیر وزیر خارجه رژیم صهیونیستی 
انتقاد  باد  به  این کشور را  اردوغان، رئیس جمهور  علیه رجب طیب 
گرفت و او را شخصی »بی ارزش« خطاب کرد. وزارت خارجه ترکیه 
سابق(  )توئیتر  ایکس  اجتماعی  شبکه  در  خود  کاربری  حساب  در 
رژیم  خارجه  وزیر  کاتس«،  »یسرائیل  اخیر  اظهارات  به  واکنش  در 
صهیونیستی نوشت: »کاتس حتی در داخل کابینه اسرائیل هم عددی 
نیست و شخصی بی ارزش است.«این وزارتخانه همچنین اعلام کرد 

پیام کاتس مملو از دروغ و افترا علیه اردوغان و ترکیه است.
چالش  به  را  قاهره  نتانیاهو  مصر:  پارلمان  عضو 

می کشد
رژیم  نخست وزیر  اخیر  اظهارات  مصر  پارلمان  اعضای  از  یکی 
صهیونیستی در قبال مصر را به شدت به باد انتقاد گرفت. مصطفی 
وبگاه  با  در جریان گفت وگو  پارلمان مصر  اعضای  از  یکی  بکری، 
»صدی البلد« بنیامین نتانیاهو، نخست وزیر رژیم صهیونیستی را مورد 
معرض  در  جهات  تمامی  از  کشورش  کرد  اعلام  و  داد  قرار  انتقاد 
توطئه چینی و رویارویی مستقیم و غیرمستقیم قرار دارد.وی در ادامه 
افزود، نتانیاهوی جنایتکار جنگی، مصر را به چالش می کشد و می گوید 
نخواهند شد.مصطفی  فیلادلفیا خارج  از محور  نیروهایش هرگز  که 
به  بحران ها  وقوع  درصورت  مصر  ملت  کرد  اظهار  همچنین  بکری 

صورت کاملا متحد در پشت رهبری و ارتش این کشور می ایستد.
تعطیل  مدرسه   ۲۰۰ غزه،  جنگ  دلیل  به  آنروا: 

شده اند
آژانس امدادرسانی سازمان ملل برای آوارگان فلسطینی)آنروا( اعلام 
کرد از زمان جنگ رژیم صهیونیستی در نوار غزه، حدود ۲۰۰ مدرسه 
در این باریکه بسته شده اند. آنروا در شبکه اجتماعی ایکس نوشت 
اکثر مدارسی که تعطیل شده اند، در طول جنگ به عنوان پناهگاه مورد 
استفاده قرار گرفته اند.این آژانس سازمان ملل اعلام کرد تیم های وابسته 
به آن برای بازگرداندن هزاران کودک به آموزش از طریق فعالیت های 

تفریحی و حمایت روحی روانی و اجتماعی تلاش می کنند.
اطلاعات آمریکا: هیچ تلاش خارجی برای مداخله 

در انتخابات رصد نشده است
آژانس های اطلاعاتی آمریکا اعلام کردند، مقامات هیچ تلاشی از سوی 
عوامل خارجی را در ارتباط با مداخله مستقیم در انتخابات ریاست 
مدیریت  دفتر  نمایندگان  نکرده اند.   کشف  نوامبر  ماه  در  جمهوری 
اطلاعات ملی، آژانس امنیت زیرساخت و امنیت سایبری و اف.بی.

آی اعلام کردند که هیچگونه مداخله خارجی را در ارتباط با انتخابات 
ایران،  اما مدعی شدند که  ریاست جمهوری آمریکا رصد نکرده اند 
روسیه و چین تلاش می کنند تا باور مردمی را منحرف کرده و به ایجاد 

تفرقه در جامعه آمریکا بپردازند.
پلوسی: اسرائیل شریک امنیتی آمریکاست

رئیس سابق مجلس نمایندگان آمریکا در حالی که گفت وضعیت در 
نوار غزه »غیر قابل تحمل« است، همچنان بر حمایت کشورش از رژیم 
صهیونیستی تاکید کرد. »نانسی پلوسی« رئیس دموکرات سابق مجلس 
نمایندگان آمریکا با وجود اذعان به جنایات رژیم صهیونیستی علیه 
مردم غیرنظامی در نوار غزه و ایجاد وضعیتی »غیر قابل تحمل« در 
این باریکه، همچنان بر حمایت واشنگتن از این رژیم تاکید کرده و 
این رژیم را »شریک امنیتی« آمریکا خواند و مدعی شد که »حق دفاع 
از خود دارد.«پلوسی در ادامه این اظهاراتش عنوان کرد واشنگتن باید 
بر تل آویو به منظور کاستن از تلفات غیرنظامیان در نوار غزه اعمال 

نفوذ کند.
جورج بوش از هیچ کاندیدایی در انتخابات ۲۰۲۴ 

آمریکا حمایت نمی کند
جورج بوش پسر اعلام کرد قصدی برای حمایت رسمی از هیچ یک 
دفتر  ندارد.  آمریکا   ۲۰۲۴ جمهوری  ریاست  انتخابات  کاندیداهای 
جورج بوش پسر، رئیس جمهور اسبق آمریکا به چند رسانه اعلام کرد 
که نه بوش و نه همسرش لورا قصد ندارند که به صورت علنی بگویند 
به چه کاندیدایی قرار است رای بدهند. بوش سال هاست که از عرصه 
سیاست بازنشسته شده است.تصمیم بوش پسر در عدم حمایت از یک 
کاندیدای انتخابات ۲۰۲۴ پس از آن مطرح شد که دیک چنی، معاون 
او تایید کرده که به کامالا هریس، کاندیدای دموکرات ها رای می دهد.

به نقل از شبکه خبری هیل، هریس هم از حمایت چنی استقبال کرد و 
آن را مایه افتخار خود دانست.
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نماینده ولی فقیه در گیلان تاکید کرد
لزوم تقویت روحیه  انقلابی در 

حوزه های علمیه گیلان

مدیر کل بهزیستی گیلان خبر داد
تحویل ۳۱۴ واحد مسکن مددجویی 

گیلان تا پایان سال

مرگ تدریجی درختان جاده بهشت در گیلان؛ لزوم اقدام فوری و موثر
سبز  تونل  کشیده  فلک  به  سر  و  زیبا  درختان   
شهرستان فومن با ارتفاع ۲۵ تا ۳۰ متر سخت گرفتار 
این  )آمریکایی( شده اند؛ درختان  پروانه سفید  آفت 
توجه  نیازمند  تدریجی  مرگ  از  رهایی  برای  مسیر 

ویژه، اقدام سریع و موثر دستگاه ها هستند. 
تونل سبز فومن )جاده بهشت گیلان( با بیش از چهار 
با بیش از  هزار درخت زیبا، قدیمی و تنومند چنار 
منظره ای  شهرستان  این  ورودی  در  قدمت  سال   ۵۰
سفید  پروانه  آفت  اما  کرده است؛  ایجاد  چشم نواز 
مسیر  این  درختان  برای  جدی  تهدید  تارتن(  )کرم 

زیبا شده است.
بر  گذشته  سال  هفت  از  تقریبا  سفید  پروانه  آفت 
روی درختان جاده بهشت گیلان نمایان شد؛ بعد از 
کارگروه  تشکیل  با   ۹۶ سال  در  آفت  این  مشاهده 
این  فرمانداری  در  فومن  سبز  تونل  احیاء  و  حفظ 
و  مشخص  دستگاه ها  از  یک  هر  وظایف  شهرستان 
کارهای  مرتبط  سازمان های  چه  اگر  شد؛  مصوب 

اصلاحی برای مقابله با این آفت انجام دادند اما پس از مدتی 
شاید به دلیل نداشتن متولی؛ به فراموشی سپرده شد.

در  درختان  سفید  پروانه  آفت  افزایش  دیگر  بار  پیش  چندی 
کرد؛  بیشتر  را  حساسیت ها  فومن  شهرستان  سبز  تونل  مسیر 
دادستان عمومی و انقلاب فومن با ارسال نامه ای به استاندار 
گیلان خواستار اقدام فوری برای حفاظت از تونل سبز ورودی 

این شهرستان شد.
مراد قربان زاده هریس در این نامه بیان کرد: باتوجه به اینکه 
از  که  سبز  تونل  به  معروف  فومن  ورودی  چنار  درختان 
آفت  به  مبتلا  است  شهرستان  این  گردشگری  مهم  نمادهای 
پروانه سفید درختان شده و در معرض خشکی قرار گرفته اند؛ 
اعلام  شهرستانی  و  استانی  مدیران  به  تا  می شود  درخواست 
فرمایید ظرف حداکثر هفت روز در این خصوص اقدام لازم 

انجام و نتیجه را به اطلاع مردم برسانند.
حل  و  بررسی  نشست  فومن  عمومی  دادستان  نامه  از  پس 
به  امسال  مرداد   ۳۱ شهرستان  این  سبز  تونل  درختان  مشکل 
منابع  مسئولان  حضور  با  و  استاندار  عمرانی  معاون  ریاست 
طبیعی، حفاظت محیط زیست، جهاد کشاورزی و راهداری و 

حمل و نقل جاده ای برگزار شد.
او در این نشست با اشاره به آفت پروانه سفید درختان ورودی 
طبیعی، حفاظت  منابع  ادارات جهاد کشاورزی،  فومن گفت: 
سم پاشی،  جمله  از  لازم  اقدامات  راهداری  و  زیست  محیط 

شاخه زنی و علف زنی را انجام دهند.
ورودی  در  چنار  درخت  اصله  هزار  اینکه چهار  بیان  با  وی 
شهرستان فومن درگیر آفت پروانه سفید شده و شاهد از بین 
رفتن تدریجی این درختان ارزشمند هستیم افزود: این آفت از 
مدتی قبل گریبان درختان چنار ورودی فومن را گرفته است؛ 
اقدامات لازم طی سال های گذشته انجام شده و مدیریت جهاد 
اما  داده   انجام  را  به موقع  سمپاشی  کار  شهرستان  کشاورزی 

اخیرا افزایش این آفت گزارش شده است.
وی با اشاره به تخصیص اعتبار لازم برای مبارزه با آفت پروانه 
سفید درختان تونل سبز فومن بیان کرد: پس از برآورد هزینه ها 
بحران  مدیریت  به  مربوط  اعتبار  مرتبط  دستگاه های  توسط 

اختصاص داده می شود.
کرم تارتن پاییزه یا پروانه برگ خوار سفید درختان یکی از 
آفات مهم درختان است؛ خسارت ناشی از لاروهای این آفت 
اقدام  لزوم  می شود  درختان  کامل  بی برگی  به  منجر  گاه  که 

جدی را در زمینه کنترل آن ایجاب می کند.
درختان  سفید  پروانه  آفت  با  مقابله  برای  طبیعی  منابع 

نقشی ندارد
رئیس اداره حفاظت و حمایت اداره کل منابع طبیعی گیلان در 
این باره گفت: اگر چه منابع طبیعی برای مقابله با آفت پروانه 
سفید درختان ورودی شهرستان فومن نقشی ندارد اما همواره 
با مشاهده آفت؛ این سئوال که چرا منابع طبیعی کاری برای 

مقابله با آفت درختان انجام نداده یا نمی دهد؟ مطرح می شود.
کرد:  اظهار  ایرنا  با  گو  و  گفت  در  محمدپور  رضوان  دکتر 
عهده  بر  جنگلی  درختان  نگهداری  و  حفظ  مسئولیت  گرچه 
منابع طبیعی است اما درختان مسیر تونل سبز شهرستان فومن 
جنگلی به شمار نمی رود؛ درختان در مسیر این تونل سال های 

گذشته برای زیباسازی کاشته شده است.
وی اضافه کرد: آفت پروانه سفید درختان دامنه گستره زیادی 
برای تغذیه )درختان مثمر و غیرمثمر( دارد و ممکن است به 

باغات یا جنگل های اطراف خود سرایت کند.
وی اضافه کرد: اداره کل منابع طبیعی و آبخیزداری نمی تواند 
کاری انجام دهد مگر اینکه شهرداری و راهداری به صورت 
اقدام  فومن  سبز  تونل  درختان  پاشی  سم  به  نسبت  محدود 
کند؛ ضمن اینکه به دلیل ارتفاع بسیار بلند درختان این مسیر 
طرفی  از  نیست  امکان پذیر  معمولی  دستگاه های  با  سم پاشی 
محیط زیست باید مجوز لازم برای سم پاشی وسیع را بدهد. 

محیط زیست بر اجرای مصوبات کارگروه حفظ و احیاء تونل 
سبز نظارت می کند

تشکیل  به  اشاره  با  نیز  فومن  شهرستان  زیست  محیط  رئیس 
کارگروه حفظ و احیاء تونل سبز و نشست ۳۱ مرداد امسال 
این  در  گیلان گفت:  استاندار  عمرانی  امور  معاون  با حضور 
احیاء  و  حفظ  کارگروه  مصوبات  اجرای  بر  نظارت  نشست 

تونل سبز بر عهده محیط زیست گذاشته شده است.
علیرضا بابایی در گفت و گو با ایرنا اظهار کرد: درختان مسیر 
بومی  درختان  نوع  از  و  بوده  کاشت  دست  فومن  سبز  تونل 
در  زیست  محیط  قوانین  نفوذ  محدوده  اینکه  ضمن  نیستند؛ 
قلمرو مناطق چهارگانه بوده و ارتباط مستقیم به حوزه محیط 

زیست ندارد.
و  کارگروه حفظ  اعضای  از  زیست  محیط  اینکه  بیان  با  وی 
احیاء درختان تونل سبز فومن است اضافه کرد: درختان این 
مسیر نمادی از میراث گذشتگان است؛ از طرفی در خصوص 
غافل  نمی توان  زیست  محیط  بر  درختان  اثرات  و  ویژگی ها 
لحاظ  به  اینکه  ضمن  نکرد؛  قبول  را  خود  مسئولیت  و  بود 
اثرگذاری در طبیعت جزو حیطه وظایف  ویژگی های زیستی 

محیط زیست است.
از  قبل  مقطع   ۲ در  زیست  محیط  اقدامات  تشریح  با  بابایی 
بروز آفت پروانه سفید و بعد از بروز آفت در سال ۹۶ بیان 
کرد: قبل از سال ۹۶ اقداماتی اعم از اخطار به دهیاران برای 
جمع آوری زباله در مسیر این تونل، گفت و گو با مغازه داران 
با  همکاری  مسیر،  این  در  زباله  نزدن  آتش  و  پاکیزگی  برای 
اداره  از  استعلام  مسیر،  این  پاکسازی  اولویت  و  شهرداری 
راهداری و شهرداری برای هرس درختان و حذف شاخه های 

خشک انجام می شد.
وی افزود: بعد از مشاهده آفت سال ۹۶ کارگروه حفظ و احیاء 
تونل سبز فومن در فرمانداری این شهرستان تشکیل شد؛ در 

از جهاد  اعم  از دستگاه ها  این کارگروه هر یک 
کشاورزی و منابع طبیعی توصیه های کارشناسی 
و فنی ارائه دادند و در نهایت وظایف دستگاه ها 

مشخص و مصوب شد.
علف تراشی و خاکریزی پای درختان تونل 

سبز فومن بر عهده راهداری گیلان است
معاون راهداری اداره کل راهداری و حمل و نقل 
جاده ای گیلان با اشاره به مصوبات اخیر نشست 
گفت:  فومن  سبز  تونل  احیاء  و  حفظ  کارگروه 
بعد از این نشست مصوب شد تا راهداری استان 
ظرف ۱۰ روز نسبت به علف تراشی و خاکریزی 

)خاک مناسب( پای درختان اقدام کند.
فریبرز لطفی پور در گفت و گو با خبرنگار ایرنا 
گیلان  کشاورزی  جهاد  تا  شد  مقرر  کرد:  اظهار 
درختان،  پای  خاکبرداری  محل  مناسب،  خاک 
کل  اداره  به  را  اجرا  نحوه  و  دهی  خاک  زمان 
راهداری و حمل و نقل جاده ای استان اعلام کند 

تا هر چه سریعتر کارهای لازم انجام شود.
وی بیان کرد: نامه ای از سوی اداره کل راهداری و حمل و 
نقل جاده ای گیلان به جهاد کشاورزی استان با موضوع مصوبه 
کشاورزی  جهاد  اعلام  منتظر  هم اینک  شد؛  ارسال  شده  یاد 
سایر  و  درختان  پای  خاکریزی  به  نسبت  بی درنگ  تا  هستیم 
موارد اقدام شود؛ ضمن اینکه حجم کار زیاد بوده و پنج تا ۶ 

ماه زمان نیاز است.
جهاد کشاورزی برای مقابله با آفت پروانه سفید در کنار 

سایر دستگاه هاست
رئیس سازمان جهاد کشاورزی گیلان با بیان اینکه توزیع سم و 
مشاوره های فنی مقابله با آفت پروانه سفید درختان تونل سبز 
فومن از برنامه های این سازمان است، گفت: جهاد کشاورزی 

برای مقابله با این آفت در کنار سایر سازمان هاست.
برنامه های سازمان جهاد کشاورزی  با تشریح  صالح محمدی 
اظهار  تارتن(  پروانه سفید درختان )کرم  با آفت  مقابله  برای 
کرد: مشاوره های فنی از سوی جهاد کشاورزی اعم از زمان 
بهره گیری از سم، استفاده از نوع سم، راه های مقاوم سازی گیاه 

و مبارزه با علف های هرز و آبیاری ارائه می شود.
 وی با اشاره به ارائه سم رایگان برای مبارزه با آفت پروانه 
شهرستان  این  شهرداری  به  فومن  سبز  تونل  درختان  سفید 
افزود: جهاد کشاورزی گیلان برای مقابله با این آفت به مدیر 
جهاد کشاورزی شهرستان فومن تکلیف کرده تا در کنار سایر 

مجموعه ها به وظایف خود عمل کند.
به  توجه  با  کرد:  بیان  گیلان  کشاورزی  جهاد  سازمان  رئیس 
اینکه آفت پروانه سفید درختان؛ آفات نباتی است از این رو از 
ظرفیت جهاد کشاورزی و بخش های تحقیقاتی برای مبارزه با 
این آفت و حفظ زیبایی منظر تونل سبز فومن استفاده می شود.

وی بر ضرورت توجه جدی برای مراقبت از درختان تاکید کرد 
نگهداری  برای  فنی  بارها در نشست ها؛ توصیه های  افزود:  و 
درختان اعم از گونه های جنگلی، زینتی و درختچه ها ارائه شد 

از این رو انتظارست تا به توصیه ها عمل شود.
محمدی بیان کرد: مسئولیت و مراقبت از گیاهانی که توسط 
سایر  و  تفرجگاه ها  بلوارها،  اتوبان ها،  پارک ها،  در  سازمان ها 
مکان های غیراستفاده کشاورزی، کشت می شود بر عهده همان 

سازمان هاست.
وی با بیان اینکه نقش هر یک از دستگاه ها برای مقابله با آفت 
پروانه سفید درختان مشخص بوده که باید هماهنگی لازم و 
کار مشخص انجام شود، افزود: هم اینک شرایط برای مبارزه 
فصل  حالیکه  در  نبوده  مناسب  درختان  سفید  پروانه  آفت  با 

زمستان و اردیبهشت با اندک سم پاشی قابل کنترل است.
سبز  تونل  کشیده  فلک  به  سر  و  زیبا  درختان  حال  هر  در 
به  چشم  سفید؛  پروانه  آفت  از  رهایی  برای  فومن  شهرستان 
راه تعامل، همراهی و انجام وظایف محوله دستگاه های مرتبط 

هستند.

مدیرکل صنعت، معدن و تجارت استان اظهار کرد: گیلان ۴۷ 
و  دارد  متروک  معدن   ۱۲ و  غیرفعال  معدن   ۴۴ فعال،  معدن 
نزدیک ۵۰ درصد معدن استان به دلایلی مانند وجود معارضان 
به  اجرایی و مشکلات دسترسی  ممانعت دستگاه های  محلی، 

بازار مصرف و سایر موارد غیر فعال هستند.
تیمور پورحیدری، مدیرکل صنعت، معدن و تجارت گیلان در 
استانداری  استان که در سالن جلسات  معادن  جلسه شورای 
برگزار گردید گفت: معادن  استاندار گیلان  به ریاست  گیلان 
استان براساس نوع مواد معدنی که استخراج می کنند شامل ۸۴ 
درصد مصالح ساختمانی، ۱۳ درصد غیرفلزی، ۲ درصد فلزی 

و یک درصد سنگ تزئینی است.
وی مجوزهای برداشت هایی که از سوی سازمان صمت استان 
شامل  را  شده  صادر  عمرانی  پروژه های  مصالح  تامین  برای 
۴۱ درصد طرح های مادر تخصصی، ۱۶ درصد راهداری، ۱۵ 
بند  قالب  در  و  نظامی، هفت درصد حمل  درصد محورهای 
شهرسازی  و  راه  درصد  هفت  شهرداری ها،  درصد   ۱۰ )و(، 

اعلام کرد.
کنون  تا  فاصله سال های ۱۴۰۰  در  کرد:  تصریح  پورحیدری 
ارسال  اداره کل  این  به  اکتشاف  درخواست های  مورد   ۱۵۲
شده است و طی این سالها پنج مورد پروانه اکتشاف، ۲ مورد 
گواهی کشف و ۲ مورد پروانه بهره برداری صادره شده است.

وی تاکید کرد: در سال ۱۴۰۰ در استان گیلان ۲۱۳ فقره مجوز 
برداشت موقت صادر شد که براساس آن پنج میلیون و ۴۰۰ 

فقره   ۱۹۰ هم   ۱۴۰۱ درسال  شد؛  برداشت  مصالح  تن  هزار 
برداشت  تن مصالح  هزار  میلیون و ۱۰۰  پنج  و  مجوز صادر 
شده است. در سال ۱۴۰۲ نیز با صدور ۱۲۲ مجوز برداشت 

موقت سه میلیون و ۲۰۰ تن مصالح برداشت شد.
وی تاکید کرد: میزان حقوق دولتی وصولی معادن استان در 
سالهای ۱۴۰۰، ۱۴۰۱ و ۱۴۰۲ هم به ترتیب ۲۲۰ میلیارد ریال، 

۳۱۰ میلیارد ریال و ۴۲۰ میلیارد ریال بود.
معدنی  مواد  میزان  گیلان  تجارت  و  معدن  صنعت،  مدیرکل 
تولید شده در معادن استان را نیز در سال ۱۴۰۰ پنج هزار و 
۷۹۷ میلیون تن، در سال ۱۴۰۱، ۶ هزار و ۴۱۰ میلیون تن و 
در سال ۱۴۰۲ هفت هزار ۱۳۹ میلیون تن اعلام کرد و افزود: 
طی سه سال گذشته ۲۶ مورد پرونده تخلف برای بهره برداران 

و پیمانکاران معدنی به ارزش ۵.۵ میلیارد ریال تشکیل شده 
است.

را  گیلان  استان  معدن  حوزه  مشکلات  مهمترین  پورحیدری 
ماده ۲۴   ۵ تبصره  به  مربوط  موقع جلسات  به  برگزاری  عدم 
قانون معادن موضوع تشکیل جلسات هیات حل اختلاف ماده 
۲۴ قانون معادن، تعداد کم موافقت های اداره کل منابع طبیعی 
بخش  اکتشافی  های  درخواست  خصوص  در  آبخیزداری  و 
معدنی،  فعالیت  برای  عرصه ها  نامتناسب  واگذاری  و  معدن 
عدم امکان اجرای ماده ۲۴ قانون معادن و فرصت های قانونی 
مندرج در این قانون به دلیل عدم اجرای پنجره واحد و اعمال 
فرصت های قانونی در درگاه ملی مجوزها، عدم اجرای موثر 
تبصره ۳ ماده ۱۹ قانون معادن و رفع معارضین محلی معدن 
با  متناسب  تخصیص سوخت  عدم  و  انتظامی  دستگاه  توسط 
پخش  ملی  شرکت  توسط  برداران  بهره  استخراجی  فعالیت 

فرآورده های نفتی استان اعلام کرد.
لوآدی  پرونده معدن سنگ لاشه  این جلسه در خصوص  در 
تالش که سالها به دلیل مشکلات محیط زیستی غیر فعال بود 
با استقرار کارگاه آن مخالفت و با رعایت حریم برای کمک 
به استخراج آن موافقت شد؛ همچنین در خصوص بررسی و 
تصمیم گیری و نحوه ارزیابی مصالح مورد نیاز شهرداری ها و 
نهاد های نظامی استان نیز تصمیم گیری و با بررسی درخواست 
واگذاری مجدد امتیاز بهره برداری از معدن سنگ لاشه اشکور 

توسط شرکت شن و ماسه کاسپین نیز مخالفت شد.

مدیر کل صمت گیلان عنوان کرد

وجود ۵۶ معدن غیرفعال و متروک در گیلان

نماینده ولی فقیه در گیلان بر لزوم تقویت روحیه انقلابی در 
طلاب و مدرسین حوزه های علمیه استان تاکید کرد.

تحصیلی  سال  افتتاحیه  مراسم  در  فلاحتی  رسول  الله  آیت 
مدارس علمیه گیلان در این شهر با اشاره به نقش تأثیرگذار 
روحانیت و علما در جامعه اظهار کرد: مراکز تربیتی شیعی 

عمیق ترین و منحصر بفرد ترین مراکز علمی هستند.
وی با بیان اینکه حوزه های علمیهّ شیعی خاستگاه علما رباّنی 
و مرکز تفقّه در دین و تدبرّ در امور مسلمین است، افزود: 
روحانیت در فرهنگ حوزه های علمیه ما شغل یا کار نیست؛ 

بلکه رسالت است.
و  فراز  همه  با  عالم،  یک  اینکه  بیان  با  رشت  جمعه  امام 
در  انقلابی  روحیه  گفت:  دارد،  را  خود  رسالت  نشیب ها 

طلاب و مدرسان حوزه های علمیه باید تقویت شود.
وی با بیان اینکه بهره گیری از فرصت ها برای علم آموزی 
و تزکیه نفس در محافل علمی و آموزشی ضروری است، 
تصریح کرد: امروزه حوزه های علمیه بیش از هر زمان دیگر 

نیازمند داشتن طلاب و علمایی با روحیه انقلابی است.
آیت الله فلاحتی با بیان اینکه طی ورود هزار و اندی سال 
تربیت خود و  ایران علما دو رسالت بزرگ  به  ورود شیعه 
تربیت مردم جامعه را بر دوش داشتند؛ تصریح کرد: انقلاب 
اسلامی نتیجه سال ها تلاش و کوشش علما در ایران است؛ 
زیرا توانست حکومت فاسد پهلوی و طاغوت را در کشور 
تصمیم  معادلات  اسلامی  انقلاب  پیروزی  با  و  ببرد  بین  از 

گیری جهانی را نیز تغییر دهد.
وی ادامه داد: روحانیت در ادوار مختلف تاریخ ایران همواره 
واجد جایگاهی مؤثر بوده است و در اسناد تاریخی انقلاب 
هم مطالب زیادی در خصوص نقش روحانیت در پیروزی 
انقلاب اسلامی آمده است که با مطالعه آنها کاملًا مشخص 
جامعه  در  تأثیرگذاری  نقش  چه  روحانیت  که  می شود 

داشته اند.
با  بکوشند  باید  اینکه طلاب  بر  تاکید  با  رشت  امام جمعه 
تزکیه نفس گرفتار و وابسته دنیا نشوند، اظهار کرد: طلاب 
بعد از رسیدن به مرتبه عالم شدن، درس انسان سازی را در 
الویت خود قرار دهند و در امر تعلیم و تربیت بکوشند و 

انسان ساز باشند.
انقلابی ماندن طلاب  انقلابی بودن و  اینکه  به  با اشاره  وی 
و علمای حوزه های علمیه، جزو منویات رهبر انقلاب است، 
گفت: آن استادی و مدرسی که طلبه را انقلابی بار نمیاورد، 
بعثت  ردیف  در  ایران  اسلامی  جمهوری  زیرا  است  خائن 

انبیاست.
خبرنگار: پری پرده خرم

دفاع  راویان  ظرفیت  از  مندی  بهره  لزوم  بر  رشت  فرماندار 
خاطرات  گفت:  و  کرد  تاکید  مدارس  بازگشایی  در  مقدس 

دوران دفاع مقدس باید به نسل جدید منتقل شود.
کیا عاشوری در شواری آموزش و پرورش شهرستان با تأکید 
بر اینکه آموزش و پرورش ظرفیت خوبی برای پیشبرد اهداف 
انقلاب و نظام دارد، اظهار کرد: فصل بازگشایی مدارس در 
از  استقبال  برای  لازم  ریزی های  برنامه  باید  که  است  پیش 

دانش آموزان و نوآموزان در بهار علم و دانش صورت گیرد.
اولیای  از معلم، مدرسه و  اینکه ما هر چه داریم  بیان  با  وی 
مدرسه است که همواره قدردان شان هستیم، افزود: برای جشن 
باید  آن  ظاهری  شکل  و  آموزشی  فضای  مدارس  بازگشایی 

متناسب با هر مقطع تحصیلی فضاسازی شود.
عاشوری با اشاره به اینکه در این روز از راویان هشت سال 
دفاع مقدس برای خاطره گویی با هدف آشنایی نسل جوان و 

نوجوان با فرهنگ ایثار و شهادت کمک گرفته شود، ادامه داد: 
جشن آغاز سال تحصیلی آمیخته با فضای شاد و نشاط باشد.

فرماندار رشت با اشاره به احداث پل های روگذر در شهرستان 

رشت بیان کرد: با توجه به پل های در حال احداث با همکاری 
پلیس راه و راهور تلاش بر این است تا مدیریت ترافیک به 

خوبی صورت گیرد.
عاشوری با اشاره به صدور مجوز مدارس غیر انتفاعی تصریح 
کرد: مدارس غیرانتفاعی باید بر اساس استانداردهایی مجوز 
اخذ کنند، مدارس دولتی وجود دارد که از لحاظ کمی و کیفی 
حتی از مدارس غیر انتفاعی بالاتر هستند اما سرانه آموزشی 
انتفاعی  غیر  مدارس  سمت  به  هستیم  ناچار  و  ندارند  کافی 

برویم.
اشاره  مدارس  برخی  فرسودگی  به  رشت  شهرستان  فرماندار 
لذا  است  سازی  ایمن  نیازمند  مدارس  این  گفت:  و  کرد 
خانواده ها نباید نسبت به ایمنی و امنیت فرزندان در مدارس 

دغدغه ای داشته باشند.
خبرنگار : محمد بهمنی جلالی

فرماندار رشت تاکید کرد

لزوم بهره مندی از ظرفیت راویان دفاع مقدس در بازگشایی مدارس

بیان  با  گیلان  استان  خمینی)ره(  امام  امداد  کمیته  مدیرکل 
اینکه رویداد ملی »جشن عاطفه ها« به منظور تأمین نیازهای 
گفت:  شد،  آغاز  گیلان  در  محروم  دانش آموزان  تحصیلی 
ترویج فرهنگ و سنت حسنه نیکوکاری و احسان در راستای 
کمک به تحصیل علم آموزی نوجوانان و جوانان از اهداف 

این رویداد است. 
سید مجتبی جلالی پور با اشاره به برگزاری »جشن عاطفه ها« 
تأمین  منظور  به  عاطفه ها«  »جشن  ملی  رویداد  کرد:  اظهار 
مایحتاج تحصیلی دانش آموزان تحت حمایت از قبیل کیف، 

کفش، پوشاک و لوازم التحریر برگزار می شود.
وی افزود: ترویج فرهنگ و سنت حسنه نیکوکاری و احسان 
در راستای کمک به تحصیل علم آموزی نوجوانان و جوانان 
و تأمین بخشی از نیازهای دانش آموزان در آستانه ورود به 

سال تحصیلی جدید از اهداف این رویداد است.
مدیرکل کمیته امداد امام خمینی)ره( استان گیلان با اشاره 
تحت  دانش آموز  ۱۹هزار  حدود  گیلان  استان  در  اینکه  به 
حمایت کمیته امداد هستند، گفت: امسال جشن عاطفه ها در 
معابر عمومی و شهری، ۳۰  میادین،  تاریخ ۲۹ شهریور در 
شهریورماه در مصلی های برگزاری نماز جمعه و هفتم مهرماه 

در سطح مدارس برگزاری می شود.
جلالی پور بیان کرد: امید است با بهره گیری از ظرفیت های 
مختلف استانی از جمله مؤسسات خیریه، مراکز نیکوکاری 
و  علمی  دولتی،  مراکز  با  هم افزایی  و  تعامل  همچنین  و 
دانشگاهی، اقتصادی، تجاری، اصناف، بازاریان و بانک ها 
شاهد برگزاری هرچه باشکوه تر رویداد ملی جشن عاطفه ها 

جهت تأمین نیازهای تحصیلی این عزیزان باشیم.
وی افزود: مردم خیر و نیکوکار استان گیلان در سال گذشته 
حدود ۲۲ میلیارد تومان در جشن عاطفه ها کمک کردند که 
برنامه ریزی شده امسال این مبلغ با مشارکت این عزیزان به 

۲۶ میلیارد تومان افزایش یابد.
در  گیلان،  استان  خمینی)ره(  امام  امداد  کمیته  مدیرکل 
خیرین  و  نوعدوست  مردم  مشارکت  روش های  خصوص 
پایگاه های  اینکه  ضمن  کرد:  تصریح  ملی  رویداد  این  در 
برای جمع آوری کمک های  میادین اصلی شهر  نمادین در 
امکان  اما  می شود،  ایجاد  نیکوکار  و  خیر  استانی های  هم 
مشارکت مردم به صورت غیر حضوری و الکترونیکی فراهم 

شده است.
امداد  کمیته  امداد  کمیته  گانه  دفاتر۳۰  آمادگی  از  وی 
دریافت  برای  استان  در  نیکوکاری  مرکز   ۲۰۱ و  امام)ره( 
مردم  گفت:  و  داد  خبر  مردم  غیرنقدی  و  نقدی  کمک های 
نیکوکار و خیرین عزیز می توانند از طریق شماره گیری کد 
#۰۱۳*۸۸۷۷* و یا واریز کمک های نقدی خود به شماره 
حساب  شماره  یا  و   ۶۰۳۷-۹۹۱۸-۹۹۹۵-۷۶۷۸ کارت 
خداپسندانه  امر  این  در  ملّی  بانک  نزد   ۰۱۰۹۳۵۲۱۷۶۰۰۴

مشارکت کنند.
و  تلاش ها  با  که  کرد  امیدواری  ابراز  پایان  در  جلالی پور 
نوع  مردم  کریمانه  الطاف  و  گرفته  صورت  پیگیری های 
در  را  نیازمندمان  فرزندان  بتوانیم  گیلان،  استان  دوست 
آغازین روزهای سال تحصیلی با گل لبخند رضایت راهی 

مدارس کنیم.
خبرنگار : علی بهمنی جلالی

جشن عاطفه ها، فرصتی برای 
ترویج نیکوکاری

تا  مددجویان  مسکن  واگذاری  از  گیلان  بهزیستی  مدیرکل 
پایان سال خبر داد و گفت: طبق برنامه ریزی های انجام شده 

تا پایان سال ۳۱۴ واحد را تحویل جامعه هدف می دهیم. 
مسکن  واحد   ۲۰ واگذاری  آیین  حاشیه  در  طوفانی  آریا 
مددجویی در شهرستان لنگرود در گفت وگو با ایسنا، یکی از 
اولویت های اصلی سازمان بهزیستی را ساخت و واگذاری 
مسکن برای مددجویان نیازمند دانست و اظهار کرد: مسکن 

نقش مهمی در توانمندسازی جامعه هدف بهزیستی دارد.
حال  در  مددجویی  مسکن  واحد   ۷۱۵ اینکه  بیان  با  وی 
و  مرحله سفت کاری  در  واحد  افزود: ۲۵۰  داریم،  ساخت 

۱۱۷ واحد در مرحله نازک کاری است.
پایان  تا  واحد   ۳۱۴ واگذاری  از  گیلان  بهزیستی  مدیرکل 
سال به مددجویان خبر داد و اضافه کرد: با کمک مسئولان 
شهرستان لنگرود این ۲۰ واحد مسکن مهر را که متعلق به 

خانواده های دو معلول بود، تحویل دادیم.
اینکه سازمان بهزیستی به دنبال درآمدزایی  بیان  با  طوفانی 
از طریق اجرای پروژه هاست، گفت: با کمک این پروژه ها 
به توانمندسازی جامعه هدف بهزیستی کمک خواهیم کرد و 

وابستگی به منابع دولتی را کاهش می دهیم.
وی سهمیه اشتغال مددجویان بهزیستی استان در سال جاری 
میلیون   ۱۵۰ تسهیلات  کرد:  بیان  و  دانست  نفر   ۱۵۰۰ را 
تومانی به ازای هر نفر پرداخت می شود؛ البته ایجاد اشتغال 
نیازمند سرمایه و  بوده و  توانخواه بسیار سخت  افراد  برای 

تسهیلات است.
 ۷۵ را  اداره کل  این  هدف  جامعه  گیلان  بهزیستی  مدیرکل 
هزار نفر دانست که در بانک اطلاعاتی ثبت شده و عنوان 
زن  نفر  هزار   ۲۲ و  توانخواه  و  معلول  نفر  هزار   ۵۳ کرد: 
بدسرپرست، دختران  و  بی سرپرست  سرپرست خانوار، زن 
نیازمند حمایت و کودک بی سرپرست و بدسرپرست داریم.

وی همچنین از ارزیابی مستمر مراکز ترک اعتیاد استان خبر 
مراکز  فصلی  ارزیابی  و  رتبه بندی  کرد:  خاطرنشان  و  داد 

ترک اعتیاد را در دستور کار داریم.
طوفانی با بیان اینکه از ۵۱ مرکز ترک اعتیاد استان، هم اکنون 
۳۵ مرکز فعال است، یادآور شد: فقط مراکزی مجوز فعالیت 
باشند؛  داشته  را  لازم  استانداردهای  که  می کنند  دریافت 
ارزیابی نیمه نخست سال انجام شده و در نیمه دوم سال نیز 

مجددا ارزیابی مراکز را انجام می دهیم.

اجرای  در  گفت:  گیلان  احمر  هلال  جمعیت  مدیرعامل 
از  نفر   ۱۹۵ تاکنون  هشتم خرداد  از  دریا  سالمسازی  طرح 

غرق شدگی نجات یافتند. 
هادی سلیمی اظهار کرد: طی مدت یادشده ۱۸ نفر در استان 
به دلیل غرق شدگی در دریا جانشان را از دست دادند که 
نیز در  نفر  از ساعات طرح و سه  بعد  نفر  تعداد ۲  این  از 

بیمارستان فوت کردند.
وی بیان کرد: در اجرای طرح سالمسازی دریا تاکنون ۶۴۳ 
صورت  به  سواحل  در  گردشگران  و  استانی ها  هم  از  نفر 
سرپایی از خدمات لازم بهره مند شدند و ۴۳ نفر نیز به مراکز 

درمانی انتقال یافتند.
هلال  جمعیت  برنامه های  سایر  تشریح  با  ادامه  در  سلیمی 
آگاهی  خدمات  به  دریا  سالم سازی  طرح  در  گیلان  احمر 
از  پیشگیری  برای  استانی ها  هم  و  گردشگران  به  بخشی 
و  کرد  اشاره  شدگی  غرق  جمله  از  سواحل  در  حوادث 
افزود: تاکنون ۱۳۹ هزار و ۲۷ نفر از خدمات آگاهی بخشی 

بهره مند شدند.
دریا  سالمسازی  طرح  اجرای  در  همچنین  کرد:  بیان  وی 
در  فرهنگی  محصولات  بسته   ۲۰۳ و  هزار  هفت  تاکنون 
سواحل گیلان توزیع شد و چهار هزار و ۱۲۶ نفر از کودکان 

نیز از فضای دوستدار کودک استفاده کردند.
هلال احمر،  جمعیت  آمبولانس  دستگاه   ۱۰ کرد:  بیان  وی 
معین،  استان های  از  پشتیبان  آمبولانس  دستگاه  هشت 
هشت  و  موتورسیکلت  دستگاه   ۱۴ پشتیبان،  خودرو   ۲۳
موتورسیکلت از استان های معین، هشت فروند جت اسکی و 

۱۸ فروند قایق در این طرح به کار گرفته شده اند.
وی با بیان اینکه در اجرای طرح سالمسازی دریا در گیلان 
امدادی  عوامل   ۱۷۰ روزانه  و  غریق  ناجیان  از  نفر   ۶۷۵
هلال احمر استان همکاری دارند اضافه کرد: در اجرای این 
طرح تاکنون چهار هزار و ۵۰ نفر روز نیروی امدادی، ۳۵۱ 
نفر روز مربی و هزار و ۹۱ نفر روز اعضای جوان هلال احمر 

به کار گرفته شدند.
خبرنگار : سید چاوش میر باقری

مدیرعامل جمعیت هلال احمر گیلان:
۱۹۵ نفر از غرق شدگی در دریا 

نجات یافتند

شکر  قاچاقچی  گفت:  گیلان  حکومتی  تعزیرات  مدیرکل 
دولت یک  تعیینی  از ضوابط  نگهداری کالای خارج  برای 

میلیارد و ۳۳۹ میلیون ریال در رشت محکوم شد.
مرتضی امینی اظهار کرد: شعبه اول بدوی ویژه قاچاق کالا 
و ارز رشت به پرونده نگهداری ۶۳۸۰ کیلو گرم شکر خارج 

از ضوابط تعیینی دولت را رسیدگی کرد.
از  پس  شعبه  افزود:  گیلان  حکومتی  تعزیرات  مدیرکل 
انتسابی را  بررسی پرونده و نداشتن مدارک قانونی تخلف 
محرز و علاوه بر ضبط شکرهای قاچاق، متخلف را معادل 
یک برابر ارزش کالا به پرداخت یک میلیارد و ۳۳۹ میلیون 

ریال جزای نقدی محکوم کرد.
واحد  از  بازرسی  در  سازمان صمت  بازرسان  گفت:  امینی 
صنفی این گزارش را تهیه و برای رسیدگی به اداره تعزیرات 

حکومتی ارسال کردند.
خبرنگار : سید عارف میر باقری

مدیرکل تعزیرات حکومتی گیلان خبر داد
محکومیت یک میلیارد و ۳۳۹ میلیون 

ریالی قاچاقچی شکر در رشت



آیا خوابیدن با لنز 
چشمی ایمن است؟

اختلال اضطراب در کودکی؛
 آینده ای که مختل می شود

به خواب رفتن با لنز ممکن است حتی برای حواس جمع ها 
نیز اتفاق بیفتد اما نباید بگذاریم این اتفاق تکرار شود چون 
به دلیل  است  ممکن  چشمانتان  بروید  خواب  به  لنز  با  اگر 
برابر  در  می کند  نگهداری  و  را جذب  اکسیژن  که  شیوه ای 

خشکی، سوزش و برخی عفونت ها آسیب پذیر شود.
بابیوچ«، چشم پزشک در نشریه »کلینیک کلیولند«،  »آلیسون 
خطرات ناشی از به خواب رفتن با لنز را تشریح می کند و 

توضیح می دهد که اگر این اتفاق افتاد چه باید کرد.
نظرتان  به  اگر  حتی  نیست.  ایمن  خیر،  بدهم؟  کوتاه  پاسخ 
خیلی مهم نیاید، وقتی عادت کنید لنزهایتان را همیشه پیش 
از چرت زدن دربیاورید، چشمانتان سپاسگزار شما خواهند 

بود.
دلایل متعددی در مخالفت خوابیدن با لنز وجود دارد. دکتر 
استراحت  چشم ها  بگذارید  که  است  مهم  می گوید:  بابیوچ 
کنند و قرنیه نفس بکشد. وقتی چشم  و لنز شما بیش از حد 
خشک شده اند، زمانی که لنزها را برمی دارید، ممکن است به 

چشمتان آسیب وارد کنید.
چرا خوابیدن با لنز خطرناک است؟

احتمالا  رفته اید،  خواب  به  لنز  درآوردن  بدون  تاکنون  اگر 
را احساس  اثر آن  بیدار شده اید  از خواب  اینکه  به محض 
به سختی  و  چسبناکند  و  خشک  احتمالا  لنزها  کرده اید. 

برداشته می شوند.
سازمان غذا و داروی ایالات متحده )FDA( برخی از لنزها را 
برای استفاده در طول شب تایید کرده است اما نمی توان آنها 
را »لنزهای بلندمدت« دانست و هیچ تضمینی وجود ندارد که 
برای چشم همه بی ضرر باشند. دکتر بابیوچ می گوید: هنوز 

آنها را توصیه نمی کنم.
مسدود کردن اکسیژن

چشم  نیاز  مورد  اکسیژن  تامین  تماسی  لنزهای  با  خوابیدن 
را ناممکن می کند. قرنیه چشم به اکسیژن درون هوا نیازمند 
است که در لایه اشکی که چشم را می پوشاند حل می شود. 
قرنیه  سلول های  باشد  نداشته  وجود  کافی  اکسیژن  وقتی 
آسیب می بینند و این امر به بروز مشکلات و عوارض مختلفی 

منجر می شود.
هنگامی که خوابید بسته بودن چشم میزان اکسیژن موجود در 
سطح قرنیه را کاهش می دهد و اگر لنزهای تماسی تمام شب 
در چشم باقی بمانند مانع دیگری بر تامین اکسیژن می افزایند.

آسیب پذیر شدن چشم ها در برابر عفونت
و  باکتری ها  از  بسیاری  ایندیپندنت،  گزارش  به 
باقی  می کنند.  پیدا  تماس  ما  چشمان  با  میکروارگانیسم ها 
ماندن لنز در چشم هنگام خواب یا برای مدت طولانی سبب 

جذب این باکتری ها و به عفونت  منجر می شود.
خطر جابه جایی لنز را افزایش می دهد

سر  باید  آنها  کنید  استفاده  به درستی  را  تماسی  لنزهای  اگر 
آنها  که  نیست  معنا  بدان  این  اما  بمانند.  جای درست خود 
پلک ها  خواب  هنگام  نمی کنند.  گیر  یا  نمی شوند  جابه جا 
امر  این  می آورند.  فشار  چشم  سطح  به  و  می کنند  حرکت 

می تواند باعث شود که لنزها حرکت کنند.
موقعیت   در  را  لنزها  پلک ها،  است  ممکن  خواب  هنگام 
غیرعادی قرار دهند به خصوص اگر هنگام خواب چشمانتان 
را مالش دهید. این جابه جایی اگر با سوزش همراه باشد به 

ایجاد خراش یا آسیب های دیگر منجر می شود.
خشکی چشم

و  می کنند  جذب  را  شما  چشم  رطوبت  تماسی  لنزهای 
لنز  با  وقتی  وضعیت  این  می شوند.  منجر  چشم  خشکی  به 
خواب چشم  طول  در  چراکه  شود،  هم  وخیم تر  می خوابید 
چشم  خشکی  می کند.  تولید  کمتری  اشک  طبیعی  طور  به 
می تواند باعث تحریک، ناراحتی و آسیب احتمالی به سطح 
قرنیه شود.عادت به خوابیدن با لنزهای تماسی به بروز چند 
بیماری خاص چشم منجر می شود از جمله کراتیت یا التهاب 

قرنیه چشم، زخم قرنیه و هیپوکسی یا کمبود اکسیژن قرنیه.

»کرون«؛ یک بیماری گوارشی و غذاهایی که 

به کاهش علایم آن کمک می کند

»کرون« یک بیماری  گوارشی و التهابی روده است که امروزه 
به  معمولا  »کرون«  بیماری  علائم  هستیم؛  آن  شیوع  شاهد 
تدریج پیشرفت می کند اما ممکن است به ندرت نیز شاهد 

شروع تصادفی و سریع علائم باشیم.
روده  التهابی  بیماری های  انواع  از  یکی  کرون  بیماری   
بیش  که  است  آن  از  حاکی  برآوردها  می شود.  محسوب 
تاکنون  هستند.  مبتلا  بیماری  این  به  آمریکایی  780هزار  از 
محققان درباره چگونگی شروع بیماری، افراد مستعد ابتلا به 
بیماری و یا چگونگی مدیریت بهتر علائم آن به نتیجه قطعی 
نرسیده اند. بیماری کرون، اغلب روده کوچک و روده بزرگ 
را درگیر می کند اما می تواند در هر قسمتی از مسیر گوارشی 

از ابتدای دهان تا ناحیه مقعد را درگیر کند.
و  شدید  تا  خفیف  از  می تواند  بیماری  این  علائم  شدت 
معمولا  »کرون«  بیماری  علائم  باشد.  زندگی  کننده  تهدید 
نیز  ندرت  به  است  ممکن  اما  می کند  پیشرفت  تدریج  به 
اولیه  علائم  باشیم.  علائم  سریع  و  تصادفی  شروع  شاهد 
مدفوع  شکمی،  کرامپ های  اسهال،  شامل  کرون  بیماری 
بی دلیل  وزن های  کاهش  و  بی اشتهایی  هذیان،  تب،  خونی، 
و  شرایط  سایر  با  می تواند  بیماری  این  علائم  می شود. 
بیماری ها مانند مسمومیت های غذایی، معده دردهای عصبی 
تداوم  صورت  در  شود.  گرفته  اشتباه  غذایی  آلرژی های  و 
با پزشک متخصص مشورت کرد.همچنین  باید حتما  علائم 
»التهاب  مسیر گوارشی«،  »زخم های  دردناک«،  »فیستول های 
مفاصل و پوست«، »اختلال تنفسی و یا کاهش توانایی فرد 
کرون  بیماری  شدید  علائم  جزو  آنمی«  بدلیل  ورزش  در 
محسوب می شود. تشخیص اولیه و زودهنگام بیماری از بروز 
مشکلات بعدی جلوگیری کرده و منجر به شروع زودهنگام 
روند درمان خواهد شد.»گاسترودئودنال« که قسمت هایی از 
معده و ابتدای روده کوچک را درگیر می کند؛ »ژژنوایلئیت« 
»ایلئیت«  می کند؛  درگیر  را  کوچک  روده  میانی  قسمت  که 
می کند؛  درگیر  را  کوچک  روده  انتهایی  قسمت های  که 
»ایلئوکولیت« که قسمت های انتهایی روده کوچک و کولون 
را درگیر می کند و »کرون«  که قسمت روده بزرگ را درگیر 

می کند، جزو انواع بیماری کرون هستند. 

رئیس انجمن دیابت گابریک ایران می گوید: موضوع دیابت ورای 
وزارت بهداشت و یک بحث ملی است و دولت باید به طور جدی 
و با حساسیت بالا باید پیگیر آن باشد وگرنه در آینده با سونامی 
مواجه  بیماری  این  از  ناشی  بالای  بسیار  بسیار  مالی  هزینه های 

خواهیم شد که توان پرداخت آن را نخواهیم داشت.
علیرضا استقامتی بر این باور است: هزینه ای که برای یک فرد دیابتی 
می شود، ۲ تا ۴ برابر یک فرد غیردیابتی است؛ ما با روند فزاینده 
ابتلا به دیابتی که داریم، قطعا در آینده ای نه چندان دور با مشکلات 
عدیده ای در تامین هزینه های درمانی و مراقبت از بیماران دیابتی 
از مواقع گران  روبرو می شویم. چون درمان های دیابت در خیلی 
قیمت هستند. ضمن این که هزینه عوارض بیماری دیابت هم به 

آن اضافه می شود.
افزاید: فردی که به دیابت مبتلا می شود،  این متخصص غدد می 
ممکن است به مشکلات چشمی، قلبی، کلیوی و اندام ها هم دچار 
شود که این ها نیاز به بستری شدن در بخش ها، آی سی یو، سی سی 
یو، لیزر درمانی، دیالیز، پیوند عضو و خدایی ناکرده قطع اندام دارد 
که هزینه های بسیار بالایی برای فرد و نظام سلامت خواهد داشت.

متن گفت و گو با این فوق تخصص غدد و استاد دانشگاه تهران 
در پی می آید:

وضعیت دیابت در دنیا و ایران چگونه است؟
بیماری دیابت یک بیماری بسیار شایع است . در دنیا بیش از ۴۶0 
میلیون نفر فرد مبتلا به دیابت وجود دارد که این بر مبنای آمار اطلس 
دیابت ۲0۲۱ میلادی است. اکنون یعنی در سال ۲0۲۴ میلادی قطعا 
شیوع دیابت در دنیا بیشتر شده است و شاید از نیم میلیارد نفر نیز 

عبور کرده باشد.
در کشور ما طبق آخرین بررسی ها که مربوط به حدود ۴ سال پیش 
است، 7 میلیون دیابتی داشته ایم که احتمالا تعدادشان اکنون بیشتر 
است. البته این روند در تمام دنیا رو به افزایش است. ما نمی توانیم 
این  باید تلاش خود را بکنیم که  بلکه  این روند را متوقف کنیم 

روند متوقف شود.
ارتباط دیابت با سبک زندگی چیست؟

این بیماری ارتباط خیلی نزدیکی با شیوه و سبک زندگی دارد. برای 
بیشتر دیابت  افرادی که فعالیت فیزیکی ندارند و چاق ترند،  مثال 
می گیرند. شما در دنیا می بینید که شیوع چاقی رو به افزایش و به 
تبع آن تعداد دیابتی ها نیز رو به فزونی گرفته است. متاسفانه شیوه 
زندگی ما از شیوه زندگی با فعالیت فیزیکی زیاد به شیوه زندگی با 
فعالیت فیزیکی کم، تبدیل شده است و اغلب به افرادی کم یا بی 

تحرک تبدیل شده ایم.
در همه دنیا اثبات شده است در مناطقی که فست فودها وجود دارد 
، در مقایسه با مناطقی که رستوران های معمولی بیشتر است، شیوع 

دیابت فزونی دارد
ارزان  ناسالم است. غذاهایی که خیلی ساده و  تغذیه هایمان همه 
در دسترس هستند، به اسم فست فود در سبد تغذیه ما قرار گرفته 
اند. این غذاها خیلی سریع آماده می شوند و بسیار ساده و ارزان در 

دسترس ما هستند.
در همه دنیا اثبات شده است که در مناطقی که فست فودها وجود 
بیشتر است،  با مناطقی که رستوران های معمولی  دارد در مقایسه 

شیوع دیابت فزونی دارد؛ این یک امر مطالعه و اثبات شده است.
در آمریکا در برخی از محلات، اجازه وجود رستوران های فست 
فود را نمی دهند. به این دلیل که فست فودها غذاهای بدی هستند 
چه از نظر مواد اولیه، چه از نظر روغن. طبیعی است که فست فودی 
که به قیمت ۲ یا ۳ دلار به شما می دهند از نظر کیفیت قابل مقایسه 
با غذای سالم و خوبی که در رستوران ها در قبال پرداخت 80 دلار 

ارائه می شود، نیست.
دیابت  مزمنی چون  بیماری های  است  باعث شده  نادرست  تغذیه 
این  محتوای  شد  سعی  آمریکا  در  البته  کنند.  پیدا  بیشتری  شیوع 
فست فودها تغییر کند. مثلا در این رستوران ها سالاد سرو، روغن 
ها اصلاح و لیوان های بزرگ نوشابه کوچک شود اما این تلاش ها 

ناموفق بود.
وقتی فرد مبتلا به دیابت شد، باید سه رکن را رعایت کند: رژیم 

غذایی، ورزش منظم و درمان دارویی.
همه افرادی که دیابت دارند به خصوص دیابت نوع ۲، باید حداقل 
۱۵0 دقیقه در هفته یعنی ۵ روز و هر روز ۳0 دقیقه فعالیت فیزیکی 
هوازی با شدت حداقل متوسط به بالا را داشته باشند. این اتفاق 
نیست. فرد  امکانش  از مواقع نمی افتد. یعنی خیلی وقت ها  خیلی 
می گوید دچار بیماری های مفصلی و عضلانی و اسکلتی شده است 
و نمی تواند راه برود. می گوییم شنا کن، می گوید امکان شنا برایم 
وجود ندارد. می گوییم برو باشگاه، می گوید گران است. یا بحث 

آلودگی و گرمای هوا مطرح می شود.

مشکل دیگر این است که افراد دیابتی بیش از نیاز روزانه اش کالری 
از غذا دریافت می کند و باعث می شود روی کنترل قند خونش اثر 
سوء بگذارد. یا این که مواد غذایی سالم را کمتر مصرف کرده و 
در خوردن چربی و شیرینی افراط می کند. اگر شما یکی از سه پایه 

کنترل قند خون را رعایت نکنید، درمانتان ناقص می ماند.
بنابراین فردی که برای درمان دیابت مراجعه می کند حتما بایستی 
اصول تغذیه سالم به او آموزش داده شود که بداند چه غذایی سالم 
است. باید ارتباط بین سه جز درمان یعنی تغذیه، ورزش و دارو را 
بداند. مثلا کسی که انسولین می زند یا بعضی داروهای کنترل قند 
خون را می خورد باید ورزش خود را بر مبنای آن تنظیم کند و آن 

قدر ورزش سنگین نکند که قند خونش بیفتد.
اگر شما بیمار دیابتی را خوب آموزش دهید تا بتواند از خودش 
خوب مراقبت کنید این از عوارض بعدی دیابت که هزینه زاست 

پیشگیری می کند
در صورتی که فردی که امروز متوجه می شود دیابت دارد هیچ 
کدام از این ها را نمی داند. او از کجا اطلاعات به دست می آورد. 
یا باید از همسایه و دوستان و آشنایان خود بپرسد یا پاسخ سوالات 
خود را در فضای مجازی پیدا کند. این ها یا اطلاعات ناقص به او 
می دهند یا اطلاعاتشان غلط و جنبه بدآموزی دارند. در صورتی که 
این آموزش ها باید در اختیار دیابتی ها قرار گیرد. البته یک سری 
انجمن ها هستند که به دیابتی ها این آموزش ها را می دهند اما تعداد 
این ها محدود و معدود است. اغلب آنها به شکل انجمن های مردم 

نهاد هستند.
ما نیاز داریم بحث دیابت را در یک بسته جامع تر و کاملتر ببینیم. اگر 
شما بیمار دیابتی را خوب آموزش دهید تا بتواند از خودش خوب 
مراقبت کند، از عوارض بعدی دیابت که هزینه زا است، پیشگیری 
ببیند که چطور  می کند.اگر کسی که دیابت دارد درست آموزش 
دارویش را مرتب مصرف کند، چگونه ورزش کند و چطور رژیم 
غذایی اش را رعایت کند، در نهایت عوارض کمتری را تحمل کند. 
این موضوع سبب کمتر شدن هزینه های درمان می شود در واقع این 

جنبه سرمایه گذاری دارد نه هزینه.
در مجموع اگر از من بپرسید پایه اصلی درمان در افراد مبتلا به 

دیابت نوع ۱ و ۲ چیست، می گویم آموزش.
آمار دیابت در ایران در مقایسه با دنیا چه وضعیتی را دارد؟

به  مبتلا  فرد  تا ۱۵ درصد  برآوردها حدود ۱۴  ما طبق  در کشور 
دیابت نوع ۲ داریم. با توجه به این که به طور متوسط بین ۱0 تا 
۱۱ درصد جمعیت جهان به دیابت مبتلا هستند، تعداد دیابتی های 

ما بالاتر از نرخ دنیاست.
بیشترین  آینده  سال  در چند  نظام سلامت  گفت  آیا می شود 
دیابت  مثل  غیرواگیر  بیماری های  از محل  را  هزینه  و  آسیب 

تحمل خواهد کرد؟
بله. از آنجایی که هزینه ای که برای یک فرد دیابتی می شود ۲ تا 
۴ برابر یک فرد غیردیابتی است ما با روند فزاینده ابتلا به دیابتی 
که داریم، قطعا در آینده ای نه چندان دور با مشکلات عدیده ای در 
تامین هزینه های درمانی و مراقبت از بیماران دیابتی روبرو می شویم. 
چون درمان های دیابت در خیلی از مواقع گران قیمت هستند. ضمن 
می شود.  اضافه  آن  به  هم  دیابت  بیماری  عوارض  هزینه  که  این 
چرا که فردی که به دیابت مبتلا می شود ممکن است به مشکلات 
به  نیاز  این ها  اندام ها هم دچار شود که  و  قلبی، کلیوی  چشمی، 
بستری شدن در بخش ها، آی سی یو، سی سی یو، لیزر درمانی، 
دیالیز، پیوند عضو و خدایی ناکرده قطع اندام دارد که هزینه های 

بسیار بالایی خواهد داشت.
از این رو این خطر وجود دارد که با افزایش تعداد مبتلایان به دیابت 
به تدریج نظام بهداشتی توان پرداخت این هزینه ها را نداشته باشد. 
بنابراین باید فکری برای توقف روند ابتلا به دیابت کرد و پیشگیری 

را جدی گرفت.
پیشگیری از دیایت هم نیاز به عزمی ملی دارد و هیچ دولتی قادر 
نخواهد بود این بحث را به تنهایی انجام دهد. یعنی هم دولت، هم 
مجلس، هم مردم باید دست به دست هم دهند. مجلس باید از طریق 
تصویب قوانینی که قابلیت اجرا دارند قوانین مرتبط به پیشگیری از 

دیابت را تصویب کند.
۵0 تا ۶0 درصد عوامل اجتماعی و اقتصادی که در کنترل دیابت 
نقش دارند از حیطه وزارت بهداشت خارج است؛ عواملی مانند 

اشتغال و آموزش
دولت به معنای وسیع کلمه یعنی حاکمیت باید این قوانین را اجرا 
کند. مردم هم باید حتما به حاکمیت کمک کنند تا در کنار هم با یک 
عزم ملی بتوانیم روند ابتلا به دیابت را کم و کند کنیم. وگرنه اگر 
برای مردم امکانات لازم فراهم نشود این کار امکان پذیر نخواهد 
شد. چرا که وقتی صحبت از فعالیت فیزیکی می کنیم مردم نیاز به 

حمایت از سوی دولت دارند و باید فضای فیزیکی به اندازه کافی 
برای ورزش کردن آنها مهیا باشد یا همین طور وقتی که بحث از 
و  اجتماعی  عوامل  درصد  تا ۶0   ۵0 می شود.  سالم  غذایی  رژیم 
اقتصادی که در کنترل دیابت نقش دارند از حیطه وزارت بهداشت 
خارج است؛ عواملی مانند اشتغال و آموزش. ثابت شده است که 
افرادی که شغل خوبی ندارند یا بیکارند بیشتر دیابت می گیرند همین 

طور افرادی که آموزش خوبی ندارند.
این یعنی ارتباط بین فقر و دیابت؟

بله، ارتباط بین فقر و ابتلا به دیابت در دنیا مساله ای اثبات شده 
است. مطالعه ای که در آمریکا انجام شد نشان داد آنهایی که زیر 
خط فقر هستند خیلی بیشتر از افرادی که چند رتبه بالاتر از خط فقر 
به سر می برند مبتلا به دیابت می شوند. کم سوادی و کمبود آموزش 
هم شیوع و بروز دیابت را بالا می برد. بیکاری هم همین طور. اگر ما 
به فقر و کمبود آموزش توجه نکنیم موتور دیابت در کشور خاموش 
نخواهد شد. برای همین است که می گویم که مساله دیابت ورای 
وزارت بهداشت و یک بحث ملی است و دولت با تمامیت خود 
و به طور جدی و با حساسیت بالا باید پیگیر این موضوع شود. 
متاسفانه  ولی  می زنم  را  این حرف ها  که  است  سال  من ۲0  البته 
کمتر شنیده می شود یا اصلا شنیده نمی شود. اگر دولت با جدیت 
این موضوع را پیگیری نکند ما در آینده با سونامی هزینه های مالی 
بسیار بسیار بالای دیابت مواجه خواهیم بود که توان پرداخت آن 

را نخواهیم داشت.
متفورمین سال گذشته پرفروش ترین داروی ایران بود. امسال 

هم تا الان پرفروش ترین دارو بوده است. این نشانه چیست؟
متفورمین یکی از داروهایی است که در خط درمان اولیه دیابت 
است، بنابراین اغلب پزشکان برای کنترل دیابت از خود متفورمین 
چه به شکل منفرد و چه به شکل ترکیبی استفاده می کنند. چون 
درمان ها در ایران، استاندارد است در کشور ما مصرف این دارو 

بسیار زیاد است.
دیابت نوع ۲ فقط با اصلاح سبک زندگی قابل کنترل است. جایی 
خواندم گفته بود اگر حتی همه موارد سه گانه یعنی تغذیه ورزش 
و مصرف دارو هم رعایت شود باز دیابت نوع ۲ عوارض خود را 

خواهد داشت؟
خیر. مطالعاتی که انجام شده نشان داده است که اگر شما دیابت را 
خوب و زود درمان کنید تا حد زیادی جلوی بروز عوارض آن را 
گرفته اید. البته نه ۱00درصد بلکه تا حد زیادی. دیابت را هر چه 
زودتر کنترل کنیم جلوی عوارض قلبی و عروقی، هم چشمی، هم 

عصبی، هم کلیوی تا حد زیادی گرفته می شود.
مطلبی می خواندم که مردم جنوب آسیا به علت تیپ بدنی خاص 
خود که به ژنوتیپ صرفه جو معروف است، دچار ساختار ژنتیکی 
هستند که چربی دور کمرشان بیشتر از سایر مردم دنیا جمع می شود 
و همین شیوع دیابت را در بین آنها بیشتر کرده است. چنین چیزی 

صحت دارد؟
خیر. دیابت در همه جای دنیا شیوع دارد.

در کشورهای رو به توسعه و جهان سوم شیوع دیابت شدیدتر 
از دنیای توسعه یافته است؟

بله. در کشورهای جهان سوم هم شیوع و بروز دیابت بیشتر است 
پیشرفته  کشورهای  با  قیاس  در  آنها  در  دیابت  افزایش  روند  هم 
این را عرض کنم که شیوه غلط زندگی هم  البته  افزون تر است. 
نقش تعیین کننده ای دارد. جهان سوم فقط بر مبنای اقتصاد تعریف 
نمی شود، بر مبنای فرهنگ هم است. مردم کشورهای حاشیه خلیج 
فارس درآمد بالایی دارند اما به علت فرهنگ غذایی و عادات غلط 
غذایی که دارند یکی از بالاترین میزان شیوع دیابت در جهان را 
دارند طوری که درصد افراد دیابتی در این کشورها به ۱7، ۱8 و 

حتی ۲0 درصد می رسد.
آیا افق روشنی برای درمان دیابت وجوددارد؟

درمان  در  جدید  درمانی  شیوه های  برای  زیادی  بسیار  تلاش های 
درمان  برای  روشنی  افق های  قطعا  و  است  انجام  حال  در  دیابت 
دیابت در آینده وجود دارد. همین الان هم درمان های خیلی خوبی 
برای دیابت در مقایسه با دهه قبل در دنیا وجود دارد و بعد از یک 
را  دیابت  می توانیم  بیشتری  قوت  با  موارد  از  بسیاری  در  ما  دهه 
درمان کنیم. درمان های جدیدتری هم در راهند، چرا که فعالیت های 
انجام  دنیا در حال  با درمان دیابت در  پژوهشی زیادی در رابطه 

است.
مطالعه ای که در آمریکا انجام شد نشان داد آنهایی که زیر خط فقر 
هستند خیلی بیشتر از افرادی که چند رتبه بالاتر از خط فقر به سر 

می برند مبتلا به دیابت می شوند
گفته می شود کمپانی های داروسازی در دنیا مخالف درمان قطعی 
بیماران دیابتی هستند و دوست ندارند دیابت درمان شود چرا که از 

فروش دارو سود می برند. چنین چیزی صحت دارد؟
اجازه  که  یعنی چه  است.  دارو  تولید  دارویی  کمپانی های  وظیفه 
نمی دهند؟ چرا باید اجازه ندهند؟ ما باید تا جایی که می توانیم از 
ابتلای انسان ها به دیابت پیشگیری کنیم. اگر مجموعه بشریت در 
همه جای دنیا به این درجه از عقلانیت رسید که با اصلاح شیوه 
زندگی، با اصلاحات اقتصادی و ایجاد اشتغال و به وجود آوردن 
امنیت شغلی، با افزایش سرمایه اجتماعی، با کم کردن آلودگی هوا، 
به وجود  با  در مجموع  و  افراد  برای  مطمئن  ایجاد سرپناه های  با 
و  بروز  موثرند؛  افراد  سلامت  در  که  اجتماعی  مولفه های  آوردن 
شیوع دیابت را کم کند؛ طبعا اگر شرکت های دارویی چنین اهدافی 

را هم داشته باشند به آن اهداف نخواهند رسید.
انسولین  از  خواهد  می  دیابتی  بیماران  از  بهداشت  وزارت 
های ایرانی استفاده کنند ولی پزشکان معمولا انسولین های 

خارجی را تجویز می کنند. علت چیست؟
برندهای  نیاز داریم هم  ما در کشورمان  این قصه سر دراز دارد. 
اصلی انسولین موجود باشد هم انسولین هایی که در داخل تولید 
می شوند. این دو باید به طور متعادل کنار هم باشد. نزدیک ۱۵ سال 
است که برندهای اصلی انسولین در کشور ما مصرف می شود و 
مریض ها به آن عادت کرده اند و نمی توان با یک دستور مصرف این 

نوع انسولین ها را در کشور متوقف کرد.
آن  داخلی  انواع  با  انسولین  اصلی  برندهای  کیفیت  این  بر  علاوه 
مقداری فرق می کند و انسولین های ساخت داخل، کپی برندهای 
اصلی است. برندهای اصلی انسولین دنیا باید حتما در کشور باشند. 
در کنار این، انسولین های داخلی هم باید نشان دهند کیفیت مناسبی 
دارند. اگر چنین شد طبعا پزشکان انسولین های داخلی را تجویز و 

بیماران آن را مصرف می کنند.

 عضو هیات علمی دانشگاه علوم پزشکی ایران با بیان اینکه 
70 درصد علل بروز سکته های مغزی مرتبط با مشکلات قلبی 
است، گفت: حدود ۲۳ درصد علل بروز سکته های مغزی به 
مشکلات عروق گردن و باقی موارد به مسائل عروقی مربوط به 
افزایش سن و کهنسالی ربط دارد.دکتر فیض ابراهیم نیا افزود: 
در سنین جوانی پارگی عروق مغز علت شایع خونریزی مغزی 
است و عوامل خطرسازی مانند دیابت، دخانیات، علل بسیار 

مهم دیگری محسوب می شوند.
وی اظهارداشت: نامرتب بودن ضربان قلب )آریتمی( و ضعف 
پمپاژ خروجی قلب و فشار خون بالا، رعایت نکردن مصرف 
به موقع و دقیق داروی وارفارین در بیماران با تعویض دریچه 
قلب از سایر علل خطرساز در سکته مغزی است، البته آمبولی 
دچار  که  شود  می  مغزی  سکته  موجب  افرادی  در  پا  عروق 

نوعی ناهنجاری قلبی باشند.
مغزی،  های  سکته  علل  همه  اینکه  بر  تاکید  با  نیا  ابراهیم 
های  بیماری  و  »آنوریسم«  همچنین  ام«  وی.  »ای.  مانند 

تهران  های  بیمارستان  برخی  در  نیز  دهنده  عروقی خونریزی 
رسیدگی و درمان می شوند، ادامه داد: ایجاد و گسترش مراکز 
نورواینترونشن یا جراحی های بسته مغز در کشور خیلی مهم 
و حیاتی است.این عضو انجمن جهانی نورواینترونشن، گفت: 
وجود این مراکز و تلاش برای کاهش تعداد روزهای بستری 
بیماران همچنین کاهش صدمات و ناتوانی های بدنی افراد بعد 
از سکته آنقدر مهم است که برایش این تعداد مرکز رسیدگی 

به »مشکلات حاد عروقی« بطور فعال تاسیس شده است.
ابراهیم نیا افزود: باید همه موارد سکته حاد مغزی بطور مستقیم 
هدر  فرصت طلایی  تا  آنژیو شوند  همان  یا  لب«  »کت  وارد 
مراکز  کشور  استانهای  تمام  در  که  است  نیاز  همچنین  نرود 
فعال برای رسیدگی به موارد سکته های مغزی داشته باشیم. در 
تهران حداقل ۱0 مرکز فعال مطابق با دستورالعمل های تدوین 
مدال  دارنده  و  نخبگان  ملی  بنیاد  عضو  داریم.این  نیاز  شده 
نقره المپیاد زیست شناسی اظهار داشت: هزینه درمان و لوازم 
مصرفی مورد نیاز جهت درمان سکته مغزی اگر چه پرهزینه و 

بالاست ولی نتایج آن مشهود و ماندگار خواهد بود. در نهایت 
سود این درمان نسبت به هزینه ای که صرف می شود، بیشتر 
است. لوازم مورد نیاز از فناوری های خاصی بهره مند است و 
حدود ۵0 تا ۶0 میلیون تومان بابت لوازم اولیه و یکبار مصرف 

اختصاصی جهت انجام »ترومبکتومی« هزینه خواهد داشت.
70 درصد علل بروز سکته های مغزی مرتبط با مشکلات قلبی 

است
علایم سکته مغزی مربوط به سن خاصی نیست

به سن خاصی  مربوط  مغزی  : علایم سکته  نیا گفت  ابراهیم 
نیست اگر چه در سنین بالاتر شیوع بیشتری دارد ولی با توجه 
به شیوه زندگی، بروز آن در سنین پایین تر نیز دور از انتظار 
شروع  هنگام  از  درمان  طلایی  زمان  کرد:  تاکید  نیست.وی 
علائم، حدود ۶ ساعت است ولی با توجه به مقالات علمی در 
دنیا اگر بعد از این مدت تا ۲۴ ساعت بعد از مشاهده علائم 
چنانچه در عکس های بیمار ببینیم که می توانیم کمکی انجام 

دهیم، اقدامات لازم را دریغ نمی کنیم
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مدرنیته  و  زیستی  تاثیر شرایط  تحت   روزها کودکان  این   
در  و  می کنند  تجربه  را  از کودکی  متفاوتی  خود وضعیت 
می  هایی  نگرانی  و  استرس  دچار  زندگی  پرشتاب  روند 
قرار  تاثیر  آنها تحت  بزرگسالی  آینده  نهایت  در  شوند که 

می گیرد.
شیوع  دوران  در  ویژه  به   گذشته،  سال های  در  کودکان   
متخصصان  گفته  به  را  ها  آسیب  بیشترین  کرونا،  ویروس 
روان دیدند و با تغییراتی که در نحوه گذراندن زندگیشان 
به وجود آمد برای مدت طولانی، در خانه درس می خواندند 
و از قرار گرفتن در جمع و بازی های کودکانه در محیطی 
باشند،  داشته  حضور  می توانستند  سالانشان  و  هم سن  که 

محروم شدند.
این چهار دیواری آپارتمانی گاهی به دلیل وجود مشکلاتی 
که توسط والدین و یا دیگر اعضای خانواده در آن وجود 
و  کودکان  در  را  فراوانی  های  اضطراب  و  نگرانی  دارد، 
نگرانی،  باید توجه داشت که  اما  ایجاد می کند  نوجوانان 
اضطراب و ترس نیز همانند دیگر مسایل روانی اگر از حد 
اختلال  یک  عنوان  به  تواند  می  شود،  خارج  خود  نرمال 

روانی مشکلات مهمتری را نیز به وجود آورد.
سید  حاج  سادات  پری  با  رابطه  این  در  قزوین  استان 
قزوین  پزشکی  علوم  دانشگاه  علمی  هیات  عضو  جوادی، 
در  نوجوان  و  کودک  روانپزشکی  حوزه  تخصص  فوق  و 
به  نوجوانان  و  کودکان  در  اضطرابی  اختلالات  خصوص 
از  موارد جلوگیری  و  ها  ریشه  از  تا  پرداخته  گو  و  گفت 

آن جویا شویم.
 برای شروع گفت و گو تعریفی از اختلالات اضطرابی در 

کودکان ارایه دهید.
اختلالات اضطرابی یکی از شایع ترین اختلالات مربوط به 
دوران کودکی است که شامل اضطراب جدایی، اضطراب 
عمومی،  های  مکان  از  ترس  زدگی،  وحشت  اجتماعی، 
از  بیش  و  است  فراگیر  اضطراب  اختلال  خاص،  ترس 
خود  در  عظیمی  رنج  موجب  دهد،  آزار  را  دیگران  آنکه 
کودک می شود و می تواند امور مدرسه و روابط کودک یا 

نوجوان با اعضا خانواده و یا گروه دوستان را مختل کند.
چرا کودکان و نوجوانان دچار اضطراب می شوند؟

اختلال اضطراب در کودکان و نوجوانان به دلایل مختلف 
با  والدین  ناسازگاری  همانند  محیلی  عوامل  جمله  از 
حد  از  بیش  کنترل  و  سخت گیری  منزل،  در  همدیگر 
و  کودکان  به  حد  از  بیش  توجه  والدین،  توسط  کودکان 
ایجاد می شود که  ژنتیکی  یا عوامل  و  آنان  استقلال  عدم 
سنین  تا  اضطراب  این  آثار  نگیرد  قرار  توجه  مورد  اگر 

بزرگسالی نیز ادامه می یابد.
و  کودکان  در  را  اضطراب  علایم  چگونه  والدین 

نوجوانان خود تشخیص دهند؟
علایم اختلالات اضطرابی در کودکان و نوجوان نسبت به 
بزرگسال متفاوت است، برای مثال دردهای جسمی شامل 
سردرد، دل درد، مشکلات گوارشی، اختلال در خواب و 
اشتها و یا علایم روانی همانند تغییر در خلقیات از جمله 
به  شدید  وابستگی  و  پرخاشگری  بودن،  عصبی  لجبازی، 
پدر و مادر، نگرانی های عمیق نسبت به تکالیف مدرسه، 
ترس از بیماری یا از دست دادن نزدیکان خود می تواند از 

علایم این اختلالات اضطرابی باشد.
همچنین کودکان و نوجوانانی که درگیر اضطراب اجتماعی 
ارتباط  داشتن  بودن،  خجالتی  همانند  علایمی  هستند 
اجتماعی بسیار ضعیف با گروه دوستان، کم حرف، گوشه 

گیر هستند و اعتماد به نفس بسیار پایینی دارند.
آیا اضطراب ها در کودکان و نوجوانان انواع مختلف 

دارد؟
اضطراب به ۲ صورت وجود دارد، یکی متعادل که شدت 
عکس العمل متناسب با مقدار خطر است و به آن اضطراب 
مفید می گویند، چرا که این نوع اضطراب شخص را وادار 
می کند خطرات را از خود دفع کند و این مقدار متعادل 
اضطراب برای رشد و تکامل صحیح شخصیت لازم است، 
اما مقدار زیاد اضطراب باعث اختلال رفتاری می شود و 
نوع دیگر آن، شامل اضطراب عصبی است و کودک مبتلا 

به آن به طور مداوم اضطراب دارد.
 برای جلوگیری و پیشگیری از این اختلال ها باید چه 

کار کرد؟
و  جلوگیری  برای  علایم  موقع  به  و  هنگام  به  شناسایی 
کنترل اضطراب ها بسیار مهم و ضروری است و به محض 
شناسایی نیز پیشگیری واجب است، از این رو باید در ابتدا 
ریشه اضطراب در کودک شناسایی شود و اگر کودک و یا 
یا خانواده مواجه است  با مشکلاتی در مدرسه و  نوجوان 
و مسایل محیطی آنها را مورد اذیت و آزار قرار می دهد 
حتما باید این مشکلات احصا و اصلاح شود تا از افزایش 
روند اضطراب در کودک یا نوجوان پیشگیری یا جلوگیری 

به عمل آید.
پزشک  به  اختلال  این  درمان  برای  باید  زمانی  چه 

مراجعه کرد؟
و  کودک  در  را  شد  ذکر  که  را  علایمی  والدین  اگر 
کودک  روانپزشک  به  سریعا  باید  بینند  می  خود  نوجوان 
که  شود  مشخص  درمان  مسیر  تا  کنند  مراجعه  نوجوان  و 
آیا نیاز به پیگیری دارویی و یا مراجعه به روانشناس دارد 
و این نکته را همواره مورد توجه قرار دهند، همانطور که 
مسایل  بررسی  است  مهم  بسیار  جسمی  مشکلات  پیگیری 
روانپزشکی کودک و نوجوان در سلامت زندگی آنها موثر 
واقع می شود و باید والدین به این موضوعات توجه ویژه 

داشته باشند تا درمان کودکان به تعویق نیفتد.

رئیس انجمن دیابت گابریک ایران:

سونامی هزینه های بسیار بالای دیابت در راه است
 اثبات ارتباط بین فقر و بیماری قند

۷۰ درصد علل بروز سکته های مغزی مرتبط با مشکلات قلبی است
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برگزاری یکصد و بیست و پنجمین جلسه علنی 
شهرداری و شورای شهر بندر انزلی

تولیدات  اینکه  بر  تاکید  با  اسلامی  شورای  مجلس  نماینده   
خاصیت  خام  نفت  صادرات  به  نسبت  پتروپالایشگاهی 
تحریمی کمتری دارد، گفت: ساخت و توسعه پتروپالایشگاه 

راه اندازی  از طریق  بتوانیم  تا  قرار گیرد  اولویت  باید در  ها 
آنها، ارزش افزوده و ارزآوری بیشتری داشته باشیم.

و  پیشرفته  صنعتی  واحدهای  عنوان  به  پتروپالایشگاه ها   
و  پالایشگاه ها  ترکیب  از  واحدها  این  هستند.  مطرح  نوین 
این  به  نسبت  دلیل  همین  به  می آیند؛  وجود  به  پتروشیمی ها 
قابلیت  این  پتروپالایشگاه ها  می گیرند.  قرار  اولویت  در  دو 
را دارند که با آلودگی کمتر به ایجاد ارزش افزوده بالاتری 

نسبت به پالایشگاه ها و پتروشیمی ها بپردازند.
به گفته کارشناسان در کشورهای پیشرفته در کنار پالایشگاه ها 
نام  به  پیشرفته ای  پتروشیمی ها، واحدهای صنعتی عظیم و  و 
این  آسیا،  شرق  در  یافته اند.  گسترش  نیز  پتروپالایشگاه ها 
پیدا  توسعه  شدت  به  اخیر  سال های  طی  صنعتی  واحدهای 

کردند.
به  از همه جهت  که  فروشی شده ایم  ما دچار خام  متأسفانه 
نفت  از یک طرف،  این موضوع،  اثر  بر  میزند.  کشور ضربه 
و  می رسانیم  فروش  به  پایین  قیمت  با  و  به صورت خام  را 
از طرف دیگر، محصولات نهایی و ساخته شده از این ماده 
خام را برای مصرف در صنایع کشور با قیمت گزاف از همان 

کشور وارد می کنیم ؛
مدنظر  پتروپالایشگاه ها  توسعه  موضوع  اخیر  سال های  طی 
به لحاظ قانونی مشکلی برای راه اندازی  قرار گرفته است و 
پتروپالایشگاه ها وجود ندارد، اما نیاز است حمایت های لازم 
مبادرت و توسعه  به جذب سرمایه  بتوانیم  تا  بگیرد  صورت 

پتروپالایشگاه ها را در کشور عملیاتی کنیم.
ساخت پتروپالایشگاه ها از خام فروشی جلوگیری می کند

هندیجان  و  امیدیه  ماهشهر،  بندر  نماینده  مقدم،  حیات  امیر 
در مجلس شورای اسلامی در گفت وگو با ایرنا، در خصوص 
پتروپالایشگاه ها  کرد:  اظهار  پتروپالایشگاه ها  توسعه  لزوم 
دلیل  همین  به  دارند،  سودآوری  برایمان  مختلف  جهات  از 
مورد تأکید همگان قرار دارد و کشورهای مختلف از آنها به 

سودهای کلان می رسند.
وی ادامه داد: پتروپالایشگاه ها به دور شدن از خام فروشی 
ارمغان  به  کشور  برای  افزوده ای  ارزش  و  می کنند  کمک 
نفت  اگر  مثال،  طور  به  است.  اهمیت  با  بسیار  که  می آورند 
پتروپالایشگاه ها  در  می فروشیم،  دلار   ۸۰ بشکه ای  را  خام 
می توانیم از همین میزان نفت خام محصولاتی تولید کنیم که 

ارزش ۱۰۰۰ دلاری برایمان داشته باشد.
سرانگشتی  کتاب  و  حساب  یک  در  گفت:  مجلس  نماینده 
پتروپالایشگاهی  محصولات  تولید  که  بفهمیم  می توانیم 
خام  به  نسبت  برابری   ۱۰ از  بیش  افزوده  ارزش  برایمان 

فروشی دارد؛ بنابراین در مورد لزوم توسعه پتروپالایشگاه ها 
پوشیده  کسی  بر  موضوع  این  اهمیت  و  ندارد  وجود  شکی 
و  پالایشگاه ها  به  نسبت  صنعتی  واحدهای  این  نیست. 

پتروشیمی ها اولویت بیشتری دارند.
پتروپالایشگاه ها مزیت های زیادی برای کشور دارد

حیات مقدم ادامه داد: پتروپالایشگاه ها ترکیبی از پتروشیمی 
اشتغال  لحاظ  به  زیادی  مزیت های  و  هستند  پالایشگاه  و 
همین  به  دارد.  کشور  برای  افزوده  ارزش  ایجاد  و  آفرینی 
پتروپالایشگاه ها در دنیا مورد توجه قرار گرفته  دلیل توسعه 
و لازم است در کشور ما نیز در این راستا گام های اساسی 
پیشرو  زمینه  این  در  کشورها  برخی  شود.  برداشته  جدی  و 
این واحدهای صنعتی  از مزیت های  بهره برداری  به  هستند و 

مبادرت کرده اند.
تحریم پذیری کشور را کاهش دهیم

لحاظ  به  پتروپالایشگاهی  محصولات  تولید  کرد:  بیان  وی 
هر  دارد.  مزیت  نیز  آن  کردن  بی اثر  و  تحریم ها  با  مقابله 

سمت  به  و  بگیریم  فاصله  فروشی  خام  از  بتوانیم  چقدر 
را  خود  تحریم پذیری  برداریم،  گام  نهایی  محصولات  تولید 
کاهش می دهیم. تولیدات پتروپالایشگاهی نسبت به نفت خام 
توسعه  نیز  لحاظ  این  از  و  دارند  کمتری  تحریمی  خاصیت 

پتروپالایشگاه ها مفید است.
ساخت  سمت  به  باید  کرد:  خاطرنشان  مجلس  نماینده 
مشوق های  مسیر  این  در  و  کنیم  حرکت  پتروپالایشگاه ها 
حمایتی قانونی نیز در اولویت دولت چهاردهم قرار گیرد تا 
در این دوره بتوانیم از طریق راه اندازی پتروپالایشگاه ها در 
کشور از مزیت های آن از جمله خلق ارزش بیشتر روی نفت 
بهرهمند  کشور  در  بهره وری  رشد  و  بیشتر  ارزآوری  خام، 
تنفس  تخصیص  قانون  اجرای  گفت:  مقدم  شویم.حیات 
سرمایه گذار  جذب  در  می تواند  پتروپالایشگاه ها  به  خوراک 
موثر باشد. نیاز است دولت به ایجاد زیرساخت های بپردازد 
و برای توسعه پتروپالایشگاه ها کمک کند و در بقیه موارد نیز 

توسط سرمایه گذاری انجام شود.

خنثی سازی تحریم ها و جلوگیری از خام فروشی با توسعه
ساخت واحدهای ۲۵ متری  پتروپالایشگاه ها در کشور

مسکن مانعی بزرگ برای 
قانون فرزندآوری

یک کارشناس حوزه مسکن گفت: قانون فرزندآوری که 
ویژه ای  اهمیت  شد،  ابلاغ  و  تصویب  سیزدهم  دولت  در 
دارد و اگر خانه های کوچک متراژ در بازار مسکن عرضه 

شود این قانون بر زمین خواهد ماند.
با  گفت وگو  در  مسکن  حوزه  کارشناس  ایلاتی  فرشید 
نباید  متر   ۲۵ واحدهای  اینکه  بر  تاکید  با  مهر،  خبرنگار 
بازار مسکن حاکم شود،  اقتصادی« در  به عنوان »مسکن 
به  یا  متراژ  کوچک  مسکونی  واحدهای  کرد:  اظهار 
مفهومی  و  معنا  اقتصاد  در  اقتصادی«  »مسکن  اصطلاح 

نخواهد داشت.
تعداد  به  متراژ  کوچک  واحدهای  در  مسکن  اگر  زیرا   
زیادی در بازار مسکن عرضه شود، نشان از کاهش قدرت 
خرید مردم است و در میان مدت موجب گرانی مسکن در 
البته دولت طی ماه های اخیر موضع جدی  بازار می شود. 
واحدهای  کوچک سازی  مخالفت  راستای  در  را  خود 
مسکونی اعلام کرده است اما به نظر می رسد عده ای توجه 

به مخالفت دولت ندارند.
ابتدای  در  کرد:  تاکید  ادامه  در  مسکن  حوزه  کارشناس 
خانوار  تشویق  و  جمعیت  جوانی  قانون  سیزدهم  دولت 
بنابراین  آمد  کار  پای  به  فرزندان  تعداد  افزایش  برای 
باب  مسکن  بازار  در  متراژ  کوچک  واحدهای  این  اگر 
متراژ  هرچه  زیرا  ماند  خواهد  زمین  به  قانون  این  شود 
و  خانوار  کند  حرکت  کاهش  به  رو  مسکونی  واحدهای 
افراد انگیزه ای به تشکیل خانواده و توسعه جمعیت کشور 

نخواهند داشت.
وی در ادامه تاکید کرد: باید نسبت به واحدهای کوچک 
متراژ تدابیر جدی شود تا این الگوی مصرفی عرضه بازار 

مسکن نشود زیرا با فرهنگ ایرانی تطابقی ندارد.
کوچک سازی  سیاست  کرد:  تصریح  پایان  در  ایلاتی 
نبوده و نخواهد  واحدهای مسکونی قطعاً سیاست موفقی 
بود و از ابتدای دهه ۷۰ تا به امروز الگوی کوچک سازی 

واحدهای مسکونی را در دست کار نداریم. 
آخوندی  زمان  از  پایین  متراژ  مسکونی  واحدهای  الگوی 
سیاست های  تحت  یازدهم  دولت  شهرسازی  و  راه  وزیر 
پاک مطرح شد و الگوی مصرفی مسکن در ایران روز به 
روز متراژ مسکن با کاهش روبه رو شد و اگر بازار مسکن 
به همین روند پیش رود قطعاً الگوی مصرفی به متراژهای 

کمتر نیز خواهد رسید.
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صدو بیست وپنجمین جلسه عادی و علنی شورای اسلامی 
اسلامی شهر و  اعضای شورای  با حضور  بندرانزلی  شهر 
موضوع  با  شهرداری،  کارشناسان  و  بندرانزلی  شهردار 
یا  وکیل  دو  با  قرارداد  عقد  درخصوص  شهرداری  نامه 
مشاور حقوقی جهت حل منازعات حقوقی، نامه شهرداری 
نامه  غلامزاده،  سعید  آقای  پرونده  برای  وکیل  اخذ  بابت 
شهرداری بابت تقاضای شرکت مهران ساحل درخصوص 
نامه  شهرداری،  به  متعلق  ساختمان  و  ابنیه  از  استفاده 
بابت   ۳۱/۴ صورتجلسه  یک  بند  درخصوص  شهرداری 
نامه شهرداری درخصوص تفاهم  زمین کارخانه آسفالت، 
رزمندگان،  سازی  خانه  شرکت  با  عوارض  تقسیط  نامه 
دکل  قرارداد  تمدید  مجوز  درخواست  شهرداری  نامه 
های رایتل و ایرانسل ، یکشنبه۱۱ شهریور در محل شورا 

برگزار شد.
رییس شورای اسلامی شهر بندرانزلی با تبریک هفته دولت 

و روز کارمند، عنوان کرد : هفته دولت و روز کارمند را 
به ویژه  متعهد  به همه دولت مردان و کارمندان خدوم و 
و  نموده  تبریک عرض  بندرانزلی  در شهرداری  همکارانم 
موفقیت همگان را در راستای تحقق دست یابی به اهداف 

از درگاه خداوند متعال مسئلت دارم.
بیان  صفر  پایانی  ایام  تسلیت  با  مرتضوی  ابراهیم  سید 

داشت : 
حضرت  خدا،  فرستاده  آخرین  رحلت  سالروز  صفر   ۲۸  
طه،  آل  کرم  مظلومانه  شهادت  و  )ص(  اکرم  رسول 
صفر   ۳۰ و  مجتبی)ع(  حسن  امام   ، معصوم  امام  دومین 
موسی  ابن  علی  امام  مظلومانه  و  غریبانه  شهادت  سالروز 
دارم  آرزو  ایام،  این  تسلیت  ضمن  که  است  )ع(  الرضا 
باشند. ما  شفیع  آخرت  در  اطهار)ع(  ائمه  و  پیامبر)ص( 

رییس شورای اسلامی شهربندرانزلی ضمن تبریک افتخار 
آفرینی کاروان تیم ملی در مسابقات جهانی، بیان داشت : 
افتخار آفرینی جوانان برومند شهرمان در مسابقات المپیک 
و آسیایی را تبریک عرض می کنم. شاهد این هستیم که 
همواره ورزشکاران خوب شهرمان در عرصه های مختلف 
افتخارآفرینی  برای کشور  و  درخشند  می  ورزشی خوش 
بانوی  علیپور  پارمیس  توسط  طلا  مدال  کسب  کنند.  می 
کاراته کار انزلیچی و بازیکن باشگاه شهرداری بندرانزلی 
در مسابقات کاراته در کشور فیلیپین را تبریک عرض می 
کنم. حضور خانم مریم عبدالله پور در مسابقات پارالمپیک 
مباهات  و  افتخار  مایه  نیز  پاراتکواندو  رشته  در  پاریس 
مردم انزلی است. ایشان با توجه به قرعه سختی که داشتند 
ستودنی  کوششان  و  تلاش  اما  بازماندند،  مدال  کسب  از 
بازگشت  برای  مسیری  پاریس  پارالمپیک  امیدوارم  بود. 
بانوی خوب شهرمان در رویدادهای  این  تر  شکوهمندانه 
علیپور  میثم  آقای  درخشش  داد:  ادامه  باشد.وی  بعدی 
در  نشسته  والیبال  مسابقات  در  شهرمان  خوب  ورزشکار 
پارالمپیک پاریس را تبریک عرض می کنم و برای کاروان 
توفیق  آرزوی  پاریس  مسابقات  در  کشورمان  پارالمپیک 

دارم.

تجارت غیرنفتی ۲۶.۷ میلیارد 
دلاری ایران با کشورهای سازمان 

همکاری های اسلامی

رئیس کل گمرک ایران اعلام کرد: تجارت غیرنفتی ایران 
 ۵ در  اسلامی  همکاری های  سازمان  عضو  کشورهای  با 
میلیارد   ۲۶.۷ به  افزایش  درصد   ۱۵ با  جاری  سال  ماهه 

دلار رسید.
غیرنفتی  تجارت  وزنی  میزان  افزود:  رضوانی فر  محمد   
ایران با کشورهای عضو سازمان همکاری های اسلامی در 
مدت  به  نسبت  که  بوده  تن  میلیون   ۴۲.۳ امسال  ماهه   ۵

مشابه سال قبل ۱۰ درصد رشد نشان می دهد.
مبادلات  مجموع  از  داشت:  اظهار  اقتصاد  وزیر  معاون 
تجاری غیر نفتی ایران با ۵۶ کشور عضو سازمان همکاری 
به  دلار  میلیارد   ۱۳.۵ ارزش  به  تن  میلیون   ۳۳.۶ اسلامی 

صادرات اختصاص یافت.
به کشورهای عضو  ایران  غیرنفتی  گفته وی، صادرات  به 
به  جاری  سال  ماهه   ۵ در  اسلامی  همکاری های  سازمان 
لحاظ وزن ۸ درصد و از حیث ارزش ۱۶ درصد افزایش 

داشته است.
عضو  کشورهای  از  واردات  خصوص  در  رضوانی فر 
اظهار   ۱۴۰۳ ماهه   ۵ در  اسلامی  همکاری های  سازمان 
داشت: در این مدت ۸.۷ میلیون تن کالا به ارزش ۱۳.۲ 
همکاری های  سازمان  عضو  کشورهای  از  دلار  میلیارد 
اسلامی وارد کشور شد که به لحاظ وزن ۱۸ درصد و از 

حیث ارزش ۱۵ درصد رشد داشته است.
تجاری  مبادلات  میزان  بیشترین  گفت:  گمرک  کل  رئیس 
کشورهای  بین  در  جاری  سال  ماهه   ۵ در  ایران  غیرنفتی 
متحده  امارات  با  اسلامی،  همکاری های  سازمان  عضو 
 ۲۴ که  است  بوده  عمان  و  پاکستان  عراق،  ترکیه،  عربی، 
ایران  غیرنفتی  تجاری  مبادلات  از حجم کل  دلار  میلیارد 
در بین کشورهای عضو به این ۵ کشور اختصاص داشت.

و  اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  موضوع  هیات 
ساختمانهای فاقد سند رسمی

موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف 
فاقد سندبرابر رای شماره  و ساختمانهاي  اراضی  ثبتی  وضعیت 
قانون  موضوع   ۱40۳/04/۱۱ مورخه   ۱40۳۶0۳۱۸004004۲۲0
سند  فاقد  ساختمانهای  ت  اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین 
پوش  سیاه  علی  تصرفات  رودباره  ثبتی  واحد  مستقر در  رسمی 

کلورزی فرزند نوروز علی مورد تایید قرار گرفت .
متر   7۱0/70 مساحت  به  و محوطه  باب خانه  ۱- ششدانگ یک 
مربع به شماره پلاک فرعی ۲۵0۸ مجزی از پلاک 4۲۲ فرعی 
رفیع  مالکیت  از  واقع در کلورز بخش ۲0 گیلان  اصلی ۱۹  از 
ولی زاده و غیره و به آدرس شهرستان رودبار - کلورز - محرز 

گردیده است.
میشود  آگهی  نوبت  دو  در  مراتب  عموم  اطلاع  منظور  به  لذا 
متقاضی  مالکیت  سند  صدور  به  نسبت  اشخاص  که  صورتی  در 
به  اولین آگهی  انتشار  تاریخ  از  میتوانند  باشند  داشته  اعتراضی 
مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ 
دادخواست  اعتراض  تسلیم  تاریخ  از  یکماه  مدت  ظرف  رسید 
خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت 
انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند 

مالکیت صادر خواهد شد
رئیس ثبت اسناد و املاکرودبار-انوش اکبری

تاریخ انتشار نوبت اول ۱40۳/0۶/0۵
تاریخ انتشار نوبت دوم ۱40۳/0۶/۱۹

م الف ۹۳۹
******

آگهي موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهاي فاقد سند رسمي

مورخه   ۱40۳۶0۳۱۸00400۳۶00 شمارهای  آرای  برابر 
۱40۳/0۳/۲۶ موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتي اراضي 
رودبار  ثبتی  واحد  در  مستقر  رسمي  سند  فاقد  ساختمانهای 

)تصرفات( حامد پیروی فرزند احمد مورد تایید قرار گرفت.
۱ - ششدانگ یک قطعه باغ به مساحت ۳۹۵۳/0۵ متر مربع که 
مقدار 4۶/4۸ متر مربع در حریم راه قرار دارد به شماره پلاک 
در  واقع   47 اصلی  از  فرعی   ۲۲ پلاک  از  مجزی   ۲۱۲ فرعی 
به  غیرو  و  اسفندیاری  میثم  مالکیت  از  گیلان   ۱۸ بخش  شهران 

آدرس شهرستان رودبار - شهران - محرز گردیده است.
میشود  آگهی  نوبت  دو  در  مراتب  عموم  اطلاع  منظور  به  لذا 
متقاضی  مالکیت  سند  صدور  به  نسبت  اشخاص  که  صورتی  در 
به  اولین آگهی  انتشار  تاریخ  از  میتوانند  باشند  داشته  اعتراضی 
مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ 
دادخواست  اعتراض  تسلیم  تاریخ  از  یکماه  مدت  ظرف  رسید 
خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت 
انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند 

مالکیت صادر خواهد شد
رئیس ثبت اسناد و املاکرودبار-انوش اکبری

تاریخ انتشار نوبت اول ۱40۳/0۶/0۵
تاریخ انتشار نوبت دوم ۱40۳/0۶/۱۹

م الف ۱0۳۱
**********************

و  اراضي  ثبتي  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  موضوع  هیات 
و  قانون   ۳ ماده  موضوع  آگهی  رسمي  سند  فاقد  ساختمانهاي 
و  اراضي  ثبتي  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  نامه  آئین   ۱۳ ماده 

ساختمانهاي فاقد سند رسمي
و   ۱40۳۶0۳۱۸00400۳۶0۱ شمارهای  ارای  برابر 
قانون  موضوع   ۱40۳/0۳/۲۶ مورخه   ۱40۳۶0۳۱۸00400۳۶0۲
تعیین تکلیف وضعیت ثبتي اراضي ساختمانهاي فاقد سند رسمي 
فرزند  ثابتی  رامین  )تصرفات(  رودبار  ثبتي  واحد  در  مستقر 
 ) بالسویه  )مشاعاء(  منوچهر  فرزند  منصوری  رامیار  و  قربانعلی 

مورد تایید قرار گرفت.
ششدانگ یک قطعه باغ به مساحت ۱۹4۸/۳۶متر مربع که مقدار 
۱۱۸/40 متر مربع در حریم راه قرار دارد به شماره پلاک فرعی 
از اصلی 47 واقع در شهران  از پلاک ۱07 فرعی  ۲۱۳ مجزی 
آدرس  به  غیرو  و  رمضانی  طالش  مالکیت  از  گیلان   ۱۸ بخش 

شهرستان رودبار - شهران - محرز گردیده است. لذابه منظور 
صورتي  در  میشود  آگهي  نوبت  دو  در  مراتب  عموم  اطلاع 
اعتراضي  متقاضي  مالکیت  سند  صدور  به  نسبت  اشخاص  که 
به مدت دو  اولین آگهی  انتشار  تاریخ  از  میتوانند  باشند  داشته 
،رسید  اخذ  از  پس  و  تسلیم  اداره  این  به  را  اعتراض خود  ماه 
ظرف مدت یکماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را 
به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای 
مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت 
رودبار-انوش  املاک  و  اسناد  ثبت  شد.رئیس  خواهد  صادر 

اکبری
تاریخ انتشار نوبت اول ۱40۳/0۶/0۵
تاریخ انتشار نوبت دوم ۱40۳/0۶/۱۹

م الف ۱0۳7
******************

آگهي موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتي اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي

و   ۱40۳۶0۳۱۸004004۶۸0 شماره  رای  برابر 
و   ۱40۳۶0۳۱۸004004۶۸۲ و   ۱40۳۶0۳۱۸004004۶۸۱
قانون  موضوع   ۱40۳/04/۲0 مورخه   ۱40۳۶0۳۱۸004004۶۸۳
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی ساختمانهای فاقد سند رسمي 
مستقر در واحد ثبتی رودبار )تصرفات محمد نیکوئی راد فرزند 
رضا و جواد ، سمیه، فهیمه نعمت پور فرزندان علی مورد تایید 

قرار گرفت.
۱-محمد نیکوئی سه دانگ مشاع از ششدانگ به مساحت ۲۲۲/۳۵ 
متر مربع که مقدار ۳۳/۶ حریم راه قرار دارد به شماره پلاک 
فرعی ۵۱۲ مجزی از پلاک ۳۲۱ فرعی از اصلی ۹ واقع در فیلده 
بخش ۲0 گیلان از مالکیت سید محمد بشیری و غیر و به آدرس 

شهرستان رودبار فیلده ... محرز گردیده است.
۲- جواد نعمت پور یک و نیم دانگ مشاع از ششدانگ یکباب 
خانه و محوطه بکسر بهای عرصه و اعیان سه دانگ متعلق به خانم 
زهرا بکیان دو گاه میباشد به مساحت ۲۲۲/۳۵ متر مربع که مقدار 
۳۳/۶حریم راه قرار دارد به شماره پلاک فرعی ۵۱۲ مجزی از 
پلاک ۳۲۱ فرعی از اصلی ۹ واقع در فیلده بخش ۲0 گیلان از 
رودبار  شهرستان  آدرس  به  غیرو  و  بشیری  محمد  سید  مالکیت 

فیلده - محرز گردیده است.
۳- سمیه نعمت پور 0/7۵ دانگ مشاع از ششدانگ یکباب خانه و 
محوطه بکسر بهای عرصه و اعیان متعلق سه دانگ متعلق به خانم 
زهرا بکیان دوگاه میباشد به مساحت ۲۲۲/۳۵ متر مربع که مقدار 
۳۳/۶ حریم راه قرار دارد به شماره پلاک فرعی ۵۱۲ مجزی از 
پلاک ۳۲۱ فرعی از اصلی ۹ واقع در فیلده بخش ۲0 گیلان از 
رودبار  شهرستان  آدرس  به  غیرو  و  بشیری  محمد  سید  مالکیت 

فیلده محرز گردیده است.
4-فهیمه نعمت پور 0/7۵ دانگ مشاع از ششدانگ یکباب خانه و 
محوطه بکسر بهای عرصه و اعیان سه دانگ متعلق به خانم زهرا 
مقدار  که  مربع  متر   ۲۲۲/۳۵ مساحت  به  میباشد  دوگاهه  بکیان 
مجزی   ۵۱۲ فرعی  پلاک  شماره  به  دارد  قرار  راه  ۳۳/۶ حریم 
از پلاک ۳۲۱ فرعی از اصلی ۹ واقع در فیلده بخش ۲0 گیلان 
از مالکیت سید محمد بشیری و غیرو به آدرس شهرستان رودبار 

فیلده - محرز گردیده است.
میشود  آگهي  نوبت  دو  در  مراتب  عموم  اطلاع  منظور  لذابه 
متقاضی  مالکیت  سند  صدور  به  نسبت  اشخاص  که  صورتي  در 
به  اولین آگهی  انتشار  تاریخ  از  میتوانند  باشند  داشته  اعتراضی 
مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ 
دادخواست  اعتراض  تسلیم  تاریخ  از  یکماه  مدت  ،رسید ظرف 
خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهي است در صورت 
انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند 

مالکیت صادر خواهد شد.
رئیس ثبت اسناد و املاک رودبار

انوش اکبری
تاریخ انتشار نوبت اول ۱40۳/0۶/0۵

تاریخ انتشار نوبت دوم ۱40۳/0۶/۱۹م الف ۱04۳
*****

اداره ثبت اسناد و املاک استان گیلان
آگهی ماده ۳ قانون تعیین تکلیف وضعیت اراضی و ساختمانهای 

فاقد سند رسمی شهرستان سیاهکل آگهی موضع ماده ۳ قانون 
و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی 
و ساختمان های فاقد سند حوزه ثبت شهرستان سیاهکل اراضی 
شماره  به  رای  برابر  در  مستقر  رسمی  سند  فاقد  ساختمانهای  و 
موضع  هیات   ۱40۳/0۵/۲۵ مورخه   ۱40۳۶0۳۱۸0۱۳00۶۱۹۸
قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی واحد ثبتی سیاهکل تصرفات 
مالکانه و بلا معارض متقاضی آقای / خانم - هادی مهدی زاده 
 ۶۳0۹۹۱070۱ ملی  کد   ۲۱۱ ش  ش  علینقی  فرزند  ملامحله 
صادره از املش - ششدانگ یک قطعه زمین زراعی به مساحت 
۱۳۹77/۲0 متر مربع به شمار پلاک فرعی ۲۱۱ مفروز و مجزی 
نوروز محله  قریه  واقع در  اصلی ۲  از سنگ  فرعی  از ۳۵  شده 
بخش ۱۶ گیلان به نشانی شهرستان سیاهکل دیلمان نوروز محله 

از مورد مالکیت آقای جعفر پرتوی و غیره ...
لذا به منظور اطلاع عموم در دو نوبت به فاصله ۱۵ آگهی میشود 
هر کس اعم از مجاوران و صاحبان حقوق و مالکین مشاع نسبت 
به اصل و حدود و مفروزی پلاک فوق و اخواهی داشته باشد 
میتواند از تاریخ انتشار آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به 
اداره ثبت اسناد شهرستان سیاهکل تحویل و ظرف مدت یکماه 
به مراجع قضایی صالحه دادخواست تسلیم و گواهی آن را به 
اداره متبوعه تحویل نماید در غیر این صورت پس از تقاضای 
مدت قانون مذکور برابر مقرارت نسبت به صدور سند مالکیت 

نیز مراجع متضرر به دادگاه نخواهد بود
تاریخ نوبت اول : ۱40۳/0۶/۱۹
تاریخ نوبت دوم : ۱40۳/07/0۳

م الف ۱۳۵۵/۱
رئیس ثبت اسناد و املاک شهرستان سیاهکل

عباس شعبانیان کوجلی
********

برابر رای شماره ۱40۲۶0۳۱۸0۲۲00۹۱۶۱ مورخ ۱40۲/۱۲/۲۸ 
هیات اول دوم موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی 
و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت 
خانم  آقای  متقاضی  معارض  بلا  مالکانه  تصرفات  ماسال  ملک 
 ۱0۲ شناسنامه  بشماره  نقلی  شیر  فرزند  پاشکمی  توکلی  محمد 
صادره از در شش دانگ یک قطعه زمین به مساحت ۲00۲ متر 
بنای احداثی بصورت خانه و محوطه مسکونی  بر  مربع مشتمل 
به مساحت ۱۵0 متر مربع پلاک فرعی 7۱۳ از اصلی ۵4 مفروز 
و مجزی شده از پلاک ۵۱۲ فرعی از ۵4 اصلی بخش ۲۵ گیلان 
واقع در پاشکم خریداری از مالک رسمی محرز گردیده است. 
لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در یک نوبت آگهی می شود 
متقاضی  مالکیت  سند  صدور  به  نسبت  اشخاص  که  صورتی  در 
مدت  به  آگهی  انتشار  تاریخ  از  میتوانند  باشند  داشته  اعتراضی 
یک ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید 
ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را 
به مراجع قضایی تقدیم نمایند بدیهی است در صورت انقضای 
مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت 

صادر خواهد شد.
تاریخ نوبت اول : ۱40۳/0۶/۱۹

م الف ۹۱۵/۳0۱۶
کفیل ثبت اسناد و املاک ماسال

***************
آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین 

تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
 ۱40۳/۵/4 مورخ   ۱40۳۶0۳۱۸0۲000۶۱۱۳ شماره  رأی  برابر 
هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و 
ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت 
علی  آقای  متقاضی  معارض  بلا  مالکانه  تصرفات  کلاچای  ملک 
عباسی فرزند غلام حسین به شماره شناسنامه 7۱ صادره از رحیم 
آباد به شماره ملی ۶۳۱۹4۱۶7۱۸ در ششدانگ یک قطعه زمین 
از  فرعی   ۳۳ به پلاک  مربع  متر  مساحت ۳47۵/۶۶  به  مزروعی 
بخش ۲۹ گیلان خریداری  قریه دوگلسرا  در  واقع  اصلی   ۱۶۲
شده از مورد نسق مالک رسمی آقای غلام حسین عباسی نسق 
کلاچای    ۶۶ دفترخانه   ۵۲/۶/۱0 مورخ   ۲4۸۱۹ شماره  زارعی 

محرز گردیده است.
 ۱۵ فاصله  به  نوبت  دو  در  مراتب  عموم  اطلاع  منظور  به  لذا 

روز آگهی میشود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند 
مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند و میتوانند از تاریخ انتشار 
اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم 
و پس از اخذ رسید ، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض 
بدیهی  نمایند.  تقدیم  قضایی  مراجع  به  را  خود  دادخواست   ،
اعتراض  انقضای مدت مذکور و عدم وصول  است در صورت 

طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.
رئیس اداره ثبت اسناد و املاک کلاچای 

نادر عیوضی صالح
تاریخ نوبت اول : ۱40۳/0۶/۱۹
تاریخ نوبت دوم : ۱40۳/07/0۳

م الف ۱۱
*******************

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

 ۱40۳/4/۲۸ مورخ   ۱40۳۶0۳۱۸0۲000۵۶00 شماره  رأی  برابر 
هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و 
ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت 
رضا  آقای  متقاضی  معارض  بلا  مالکانه  تصرفات  کلاچای  ملک 
فاریابی فرزند غنی به شماره شناسنامه ۱۳۵ صادره از رودسر به 
شماره ملی ۲۶۹۱۱۵۵7۱4 در ششدانگ یک قطعه زمین مشتمل 
 ۶44۳ پلاک  به  مربع  متر   ۲۳0/۳۹ مساحت  به  احداثی  بربنای 
گیلان   ۲۹ بخش  کلاچای  قریه  در  واقع  اصلی   ۱4۵ از  فرعی 
خریداری شده از مورد نسق مالک رسمی آقای محمد اسماعیل 
غلامی دافچاهی نسق زارعی شماره ۱۵7۹۸۲ مورخ ۸۵/۱۱/۲۹ 

دفترخانه ۸۹ رودسر محرز گردیده است.
 ۱۵ فاصله  به  نوبت  دو  در  مراتب  عموم  اطلاع  منظور  به  لذا 
روز آگهی میشود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند 
مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند و میتوانند از تاریخ انتشار 
اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم 
و پس از اخذ رسید ، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض 
بدیهی  نمایند.  تقدیم  قضایی  مراجع  به  را  خود  دادخواست   ،
اعتراض  انقضای مدت مذکور و عدم وصول  است در صورت 

طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.
رئیس اداره ثبت اسناد و املاک کلاچای 

نادر عیوضی صالح
تاریخ نوبت اول : ۱40۳/0۶/۱۹
تاریخ نوبت دوم : ۱40۳/07/0۳

**************
تعیین  قانون  نامه  انین  ماده ۱۳  و  قانون  ماده ۳  اگهی موضوع 

تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
 ۱40۳/۵/۱7 مورخ   ۱40۳۶0۳۱۸0۲000۶۶44 شماره  رأی  برابر 
هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و 
ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت 
متقاضی خانم زینب  معارض  بلا  مالکانه  ملک کلاچای تصرفات 
موسی زاده صیاد محله فرزند علیرضا به شماره شناسنامه ۱۶۹۳ 
صادره از رودسر به شماره ملی ۲۶۹04۲۱۵0۱ در ششدانگ یک 
قطعه زمین مشتمل بربنای احداثی به مساحت ۲4۶/4 متر مربع 
به پلاک ۲۶۳ فرعی از ۱۶0 اصلی واقع در قریه چماقستان بخش 
آقای  رسمی  مالک  نسق  مورد  از  شده  خریداری  گیلان   ۲۹
علیرضا موسی زاده صیاد محله نسق زارعی شماره ۵0۹0۲ مورخ 

۵۱/4/۱۲ دفترخانه ۸۹ رودسرمحرز گردیده است.
 ۱۵ فاصله  به  نوبت  دو  در  مراتب  عموم  اطلاع  منظور  به  لذا 
روز آگهی میشود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند 
مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند و میتوانند از تاریخ انتشار 
اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم 
و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض 

دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. 
وصول  عدم  و  مذکور  مدت  انقضای  صورت  در  است  بدیهی 

اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد .
رئیس اداره ثبت اسناد و املاک کلاچای

نادر عیوضی صالح
تاریخ نوبت اول : ۱40۳/0۶/۱۹
تاریخ نوبت دوم : ۱40۳/07/0۳
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استان هااستان ها

وزیر صنعت، معدن و تجارت گفت: سیستان و بلوچستان بدلیل 
هم مرزی با دو کشور پر جمعیت مزیت های اقتصادی زیادی 
دارد. سید محمد اتابک در جریان بازدید از کارخانه فرآوری 
خوبی  ظرفیت  معدن  بخش  در  استان  این  افزود:  تفتان  طلای 
دارد، تمامی عناصر در استان موجود است؛ اگر سرمایه گذاری 
حمایت  سرمایه گذاران   از  و  دهیم  افزایش  را  معدن  بخش 
صورت گیرد، به پاس پشتوانه مسئولان و نمایندگان استان از 
اقدامات انجام شده، فاصله استان با میانگین کشور کم خواهد 
بلوچستان رنگین کمان معادن  بیان داشت: سیستان و  شد.وی 
قابل استحصال را دارد.  اکثر عناصر  را در خود جای داده و 
وزیر صنعت، معدن و تجارت در رأس هیاتی به منظور بازدید 
از طرح های مهم و بزرگ صنعتی، معدنی و  تجاری سیستان و 
بلوچستان از طریق فرودگاه زابل وارد استان شد.وی در بازدید 
در شهرک صنعتی  واقع  هامون  تایر  آریا  کارخانه لاستیک  از 
رامشار گفت: تولید لاستیک در حوزه ای که بازار دارد، انجام 
شود سپس خط تولید لاستیک معدنی را در فاز توسعه کارخانه 
ایجاد کنید.اتابک ضمن اشاره به اینکه تولید لاستیک اتوبوسی 
پر تیراژ است تاکید کرد: این کارخانه باید تعیین تکلیف شود 
که  شود  تولید  تیراژی  کنیم؛  نهایی  را  مهم  این  زمان  باید  و 
در  بزرگتر  های  کارخانه  اینکه  بیان  با  دارد.وزیر صمت  بازار 
این کارخانه هم تکمیل می شود، گفت:  ایجاد شدند و  کشور 
با  برداری  بهره  صورت  در  هامون  تایر  آریا  تولیدی  واحد 
برای  اشتغال  ایجاد  و  ریال  میلیارد  هزار   ۱۰ از  بیش  سرمایه 
۶۷۰ نفر نیروی انسانی به صورت مستقیم سالانه ۵۰ هزار تن 
انواع تایر ماشین آلات سنگین و نیمه سنگین تولید خواهد کرد.

اتابک به همراه محمد کرمی؛ استاندار، نمایندگان  سید محمد 
مردم شریف شهرستان های خاش و ایرانشهر در مجلس شورای 
اسلامی و مسئولان استانی از روند اجرای پروژه خط انتقال آب 
در  کرد.وی  بازدید  نیز  بلوچستان  و  سیستان  به  عمان  دریای 
جمع  نیمروزدر  شهرستان  جانجا  مس  معدن  از  بازدید  حاشیه 
خبرنگاران اظهار کرد: سیستان و بلوچستان با وجود تمام مزیت 
است. تر  پایین  کشور  میانگین  از  ها  شاخص  برخی  در  ها، 

وجود  با  استان  معادن  افزود:  تجارت  و  معدن  صنعت،  وزیر 
نرسیده  مطلوبی  اقتصادی  افزوده  ارزش  به  اشتغال،  و  فعالیت 
اند، بنابراین امیدوارم که ارزش افزوده معادن را افزایش دهیم.

اتابک ادامه داد: در حوزه صنعت برخی امور مانده؛ پروژه ها در 
یک بازه زمانی آغاز شده، اما به نتیجه نرسیدند که به پروژه های 
با درصد پیشرفت فیزیکی بالا منابع تزریق می کنیم تا به نتیجه 
برسند.وزیر صمت در نشست با فعالان اقتصادی استان که در 
نیز  شد  برگزار  بلوچستان  و  سیستان  استانداری  ولایت  سالن 
حضور یافت.استاندار سیستان و بلوچستان در این جلسه گفت: 
با توجه به ظرفیت ها  تا این استان  تمام تلاش ها بر این است 
شود. تبدیل  تجاری  و  صنعتی  منطقه ای  به  دارد  که  توانی  و 

با ویژگی های خاصی که دارد  محمد کرمی افزود: این استان 
در حوزه صنعت، معدن و تجارت واقعاً بی نظیر است.وی ادامه 
داد:با بهره مندی از ظرفیت مرزها می توان از مجموعه  اقدامات 
تجاری موجود بین کشور پاکستان، افغانستان، عمان، کشورهای 
آفریقایی و عربی بهره برد و ارتباط خوبی در این زمینه برقرار 
اقتصادی  عرصه  در  را  مختلفی  حوزه های  افزود:  است.کرمی 
برای  اقتصاد دریا  بلوچستان فعال کردیم که شامل  سیستان و 
بهره مندی از ظرفیت سواحل مکران، اقتصاد کشاورزی، اقتصاد 
اقتصاد  اقتصاد شهری و تجاری و  اقتصاد گردشگری،  معادن، 
تجارت می شود و در همه این زمینه ها تمامی مجموعه ها پای 
کار آورده  شده است.وی با بیان این که پایه صادرات در مناطق 
آزاد بر اساس تولیدات بومی است ادامه داد: در حوزه تجارت 
باید کار برای مرزنشینان تسهیل شود تا آنان از مرز ارتزاق کنند 
منطقه  اقتصادی  فعالان  با  است .نشست  مهم  موضوعی  این  و 
آزاد چابهار،بازدید از کارخانه فولاد مکران و کارگاه لنج سازی 
کنارک و بازدید از کارخانه فراگیر بافت بلوچ ایرانشهر از دیگر 
برنامه های سفر وزیر صمت به استان سیستان و بلوچستان بود.
زاهدان-خبرنگار نسیم

چشم انداز روشن صادرات محصولات 
کشاورزی مازندران

محصولات  تولید  قطب  »مازندران  عنوان  که  سالهاست 
برنامه  با  اما  است  کارشناسی  محافل  نقل  کشور«  کشاورزی 
استان  این  اکنون  ها  ریزی های صورت گرفته و رفع دغدغه 
در جایگاه تخصصی تری ارتقا یافته و چشم انداز روشنی در 
صادرات محصولات باغی و زراعی به کشورهای مختلف ترسیم 
فریدونکنار  و  نوشهر  امیرآباد،  بندر  سه  مازندران  است.  شده 
دارد علاوه بر این قرار گرفتن در موقعیت جغرافیایی خاص و 
تلاش های انجام شده برای احیای کریدور شمال-جنوب باعث 
شکوفایی صادراتی این استان با بهره گیری از این ظرفیت های 
موجود و افزایش ۱۰۰ درصدی صادرات محصولات استان از 
جایگاه  تشریح  باشیم.در  جاری  سال  در  ارزشی  و  وزنی  نظر 
و  صادرات  عرصه  در  مازندران  راهبردی  و  فرد  به  منحصر 
اشاره  استان  بنادر  شرایط  توصیف  به  توان  می  کالا  واردات 
کرد. یکی از این بنادر بندر امیر آباد با حدود یک هزار و ۳۰۰ 
اراضی  بودن  دارا  با  کرانه  پس  هکتار   ۲۲۰ و  وسعت  هکتار 
وجهی،  چند  مدرن  نقل  و  حمل  ساخت  زیر  وسیع،  پشتیبانی 
اسکله رو- رو ریلی و کامیون جهت ترانزیت و حمل یکسره 
کالا و همچنین دسترسی آسان به بازار مصرف کشورهای سی 
به  که  است  میلیون   ۳۰۰ بر  افزون  جمعیت  با   CIS اس  آی 
ظرفیت  و  می زند  تنه  خزر  حاشیه  بندر  پنج  تمامی  بر  تنهایی 
فوق العاده ای در توسعه اقتصادی و پرش تجاری کشور دارد.

مستقل  کشورهای  یا  هم سود  مستقل  کشورهای  اتحادیه 
از  برخی  شامل  اتحادیه ای   cis اختصار  )به  مشترک المنافع 
است.  سابق  شوروی  جماهیر  اتحاد  مستقل  جمهوری های 
کشورهای  مملکتی  رؤسای  دست  به  اتحادیه  این  تأسیس 
مینسک  در  آن  اصلی  مرکز  بود.  اوکراین  و  بلاروس  روسیه، 
در  تاوری  در کاخ  آن  نشست های  و  است  بلاروس،  پایتخت 

سن پترزبورگ انجام می شود.
رؤسای  قرار  یک  در   ۱۹۹۱ سال  دسامبر  در  اتحادیه  این 
شدن  عضو  سپس  و  اوکراین  و  بلاروس  روسیه،  کشورهای 
هشت کشور دیگر، شکل گرفت.در سال ۱۹۹۳ پس از عضو 
شدن کشور گرجستان، که خود را تا آن زمان از این اتحادیه 
دور نگه می داشت، تعداد این کشورها افزایش یافت. گرجستان 
پس از جنگ مرداد ماه سال ۱۳۸۷ در منطقهه اوستیای جنوبی 
و دخالت روسیه از این سازمان خارج شد. همین مسئله موجب 
تقدیم پیش نویس قانونی به مجلس اوکراین برای خروج از این 

سازمان شد. 

وزیر صنعت، معدن و تجارت:

سیستان و بلوچستان در حوزه معدن 
چشم انداز روشنی دارد

راه اندازی نخستین شهرک فناوری 
صنایع شیمیایی کشور در شیراز

 

راه اندازی  از  فارس  مدیرعامل شرکت شهرک های صنعتی 
در  کشور  شیمیایی  صنایع  فناوری  شهرک  تنها  و  نخستین 

شیراز خبر داد. 
جلسه شورای راهبری شهرک فناوری صنایع شیمیایی شیراز 
در  سرمایه گذاری  متقاضی  جدید  طرح های  خصوص  در 

شهرک فناوری شیراز ، در شیراز برگزار شد.
مدیر عامل شرکت شهرک های صنعتی فارس در این جلسه 
با بیان اینکه شهرک فناوری صنایع شیمیایی شیراز، نخستین 
است،  درکشور  شیمیایی   صنایع  فناوری  شهرک  تنها   و 
گفت: مأموریت مهم این شهرک، ارائه خدمات فناوری به 

همه صنایع شیمیایی در سطح کشور است.
صنایع  در  فارس  استان  مهم  مزیت  عظیمی،  مسعود  سید 
شیمیایی، همجواری فارس با پارس جنوبی و مطرح بودن 
استان به عنوان استان پشتیبانی کننده صنایع نفت و گاز مستقر 
در عسلویه و استان های نفت و گازخیز و استقرار واحدهای 
پتروشیمی  و  گاز  و  نفت  صنایع  توسعه  و  تحقیق  برجسته 
راه اندازی  ایجاد و  از عوامل مهم  را  و شیمیایی در شیراز 

شهرک فناوری صنایع شیمیایی در شیراز است.
وی افزود: شهرک فناوری صنایع شیمیایی با حدود ۱۰هکتار 
بخش های  در  فناور  واحدهای  استقرار  ظرفیت  مساحت 
آزمایشگاهی، فناور تولیدی، شرکت های مدیریت صادرات، 
مستاجره،  چند  ساختمان های  و  توسعه  تحقیق  خدماتی، 
جهت  متقاضی   ۲۹ تاکنون  و  کرده  آغاز  را  خود  فعالیت 
انعقاد  به  نسبت  آزمایشگاه  و  فناور  واحدهای  راه اندازی 
شرکت  عامل  کرده اند.مدیر  اقدام  زمین  دریافت  قرارداد 
تعداد  بیشترین  اینکه  بیان  با  فارس  صنعتی  شهرک های 
برخی  در  گفت:  است،  تولیدی  فناور  زون  در  متقاضیان 
زون ها نظیر احداث ساختمان های چند مستاجره، خدماتی، 
آزمایشگاهی و مدیریت صادرات از سرمایه گذاران استقبال 
می کنیم.عظیمی با اشاره به فعالیت مرکز خدمات  فناوری 
و کسب و کار در این شهرک با زیربنای ۵۵۰۰ متر تصریح 
کرد: در این مرکز نیز ۳۳ شرکت مشاور مستقر و به واحدهای 
بازار،  توسعه  فناوری،  مشاوره  خدمات  صنعتی  و  تولیدی 
سیستم های مدیریتی، آموزش و ... ارائه می دهند.وی با بیان 
اینکه شهرک فناوری صنایع شیمیایی به عنوان یکی از مراکز 
موثر در امر تجاری سازی و توسعه فناّوری و توسعه اقتصاد 
شرکت های  استقرار  گفت:  می شود،  محسوب  دانش بنیان 
فناور تولیدی، واحدهای تحقیق و توسعه صنایع، مشاورین 
فناوری  خبره و مؤسسات پژوهشی و آموزشی در شهرک 
بستر مناسبی برای تعامل سازنده و ایجاد هم افزایی به منظور 
می کند. فراهم  بخش صنعت  پیش  از  بیش  توسعه  و  رشد 

صنایع  فناوری  شهرک  اینکه  بر  تاکید  با  ادامه  در  عظیمی 
شیمیایی می تواند به عنوان موتور محرکه توسعه و ترویج 
پتروشیمی  و  گاز  و  نفت  و  شیمیایی  صنایع  در  فناوری 
موثرترین طرح های  و  بهترین  گزینش  کند، خواستار  عمل 
گفت:  و  شد  شهرک  این  در  حضور  برای  سرمایه گذاری 
قراردادهای موجود نیز باید مورد پایش و نظارت قرارگیرد 

تا طرح ها در زمان مقرر به بهره برداری برسد.

همکاری دادگستری کل و صداوسیمای 
استان البرز در پیشگیری از جرایم 

اجتماعی  معاون  نجف نیا  فرید  حضور  با  که  جلسه ای  در 
البرز،  استان  کل  دادگستری  جرم  وقوع  از  پیشگیری  و 
محسن شمس آرا؛ سرپرست اداره کل صداوسیمای استان 
و کارشناسان مربوطه برگزار گردید، دو طرف بر ضرورت 
عنوان  به  سیما  و  صدا  ظرفیت  از  بیشتر  و  بهتر  بهره مندی 
مخاطب اول سمعي و بصري کشور در اقناع و جهت دهي 
و  جرم  از  پیشگیری  سوي  و  سمت  به  عمومي  افکار 
نشست  این  در  کردند.نجف نیا  تأکید  اجتماعی  آسیب های 
تعاملی و هم اندیشی که به میزبانی اداره کل صداوسیمای 
این  از تلاش های  تقدیر و تشکر  برگزار شد، ضمن  استان 
آگاهی بخشی،  آموزشی،  برنامه های  تدوین  در  مجموعه 
ارتقایی و اطلاع رسانی پیشگیرانه گفت: هر چه سطح دانش 
و آگاهی های حقوقی مردم بیشتر باشد، شاهد کاهش ورودی 
پرونده به دستگاه قضایی هستیم و صدا و سیما می تواند با 
آگاهی بخشی دقیق و به موقع، از قضایی شدن بسیاری از 
مقام  کند.این  جلوگیری  ندارند  قضایی  ماهیت  که  دعاوی 
مؤثر صورت  و  اقدامات شاخص  برخی  تشریح  با  مسئول 
پذیرفته توسط معاونت اجتماعی و پیشگیری از وقوع جرم 
دادگستری کل استان البرز گفت: تقویت قرارگاه پیشگیری 
به متقاضیان طلاق،  ارائه مشاوره  های تخصصی  از سرقت، 
راهبری  و  هدایت  حقوقدان،  یک  مسجد  هر  طرح  اجرای 
دیده بانان پیشگیری از طریق سامانه سجام، سازماندهی و 
نهادهای مردمی جهت پیشگیری از وقوع جرم،  بکارگیری 
ارتقاء آگاهی ها،  با هدف  راه اندازی نهضت عظیم آموزش 
مرجع  های  گروه  و  نخبگان  با  تعامل  دبیرخانه ی  تشکیل 
از  برخی   ، پیشگیرانه  اجرایی  طرح های  تدوین  استان، 
اقدامات موفق صورت پذیرفته است که با جدیت در حال 
انجام است. سرپرست اداره کل صداوسیمای استان نیز در 
همکاری  مجموعه جهت  این  کامل  آمادگی  از  جلسه  این 

بیشتر و بهتر با دستگاه قضایی استان خبر داد.
خبرنگار نسیم- البرز

گام های توسعه در روستاهای فارس
 

زندگی  گرفتن  رونق  هدف  با  فارس  روستاهای  احیای 
مهمترین  شهر  به  روستاییان  مهاجرت  کاهش  و  روستایی 
از  که  است  استان  این  در  توسعه  سیاست گذاران  دغدغه 
طریق اجرای پروژه های مختلف محرومیت زدایی به صورت 

تدریجی اما مستمر دنبال می شود.
در  که  مردمی  اقتصادی  وضعیت  و  زندگی  کیفیت  ارتقای 
با تراکم جمعیت کم زندگی می کنند  نواحی نسبتاً منزوی و 
از مهمترین استراتژی ها و رویکردهایی ست که در سال های 
قرار گرفته  متولیان عرصه محرومیت زدایی  اخیر مورد توجه 

است.
استراتژی  این  که  معتقدند  حوزه  این  در  کارشناسان  برخی 
مناطق خواهد داشت  این  آبادانی  برای  مزایای فوق العاده ای 
و کاهش  زندگی روستایی  گرفتن  رونق  به  شایانی  و کمک 

مهاجرت روستاییان به شهر می کند.
استان های  در  روستایی  توسعه  برنامه های  حاضر  حال  در 
هدف  با  برنامه ها  این  و  اجراست  حال  در  کشور  مختلف 
روستایی  جامعه  اقتصادی  اجتماعی  ساخت  دگرگون سازی 

در استان فارس نیز دنبال می شود.
اجرای عملیات آسفالت در روستای قرقیه بخش مرکزی 

خرامه
یکی از اقداماتی که اخیراً با هدف محرومیت زدایی و توسعه 
در  آسفالت  عملیات  شده  انجام  فارس  استان  در  روستایی 
مساحت  به  خرامه  شهرستان  مرکزی  بخش  قرقیه  روستای 

۲هزار و ۳۰۰مترمربع است.
مدیر بنیاد مسکن شهرستان خرامه در این باره گفت: بهسازی 
معابر روستاها از جمله طرح هایی است که در روستاهای این 

شهرستان با جدیت پیگیری می شود.
اصغر ایزدی با ارائه گزارشی از توسعه و عمران روستایی در 
این شهرستان افزود: عملیات اجرایی بهسازی در ۲۶ روستای 
و  هزار   ۳۰ شامل  طرح ها  این  شده؛  انجام  شهرستان  سطح 
مربع زیرسازی،  متر  ۹ هزار و ۳۴۷  مربع آسفالت،  متر   ۹۳۵
۳۸۵ متر لبه سنگ مالون و ۲ هزار و ۱۳۰ متر لبه گذاری )تک 

لبه و کانیو بتنی( می شود.
در  استان های مختلف کشور  در  توسعه روستایی  برنامه های 
حال اجراست و این برنامه ها با هدف دگرگون سازی ساخت 
اجتماعی اقتصادی جامعه روستایی در استان فارس نیز دنبال 

می شود.
او از تخصیص زمین در طرح نهضت ملی شهر خرامه به یک 
هزار و ۴۰ نفر از متقاضیان خبرداد و گفت: پیگیری و پالایش 
به تعداد ۲ هزار  متقاضیان طرح مسکن ملی در شهر خرامه 
شبکه های  اجرای  و  پیگیری  شده،  ثبت نام  متقاضی   ۷۰۰ و 
آب و گاز در فاز یک طرح نهضت ملی مسکن شهر خرامه 
)پروژه ۱۶۰ واحدی( و پرداخت تسهیلات مسکن در طرح 
پروژه  متقاضیان  به  تومان  میلیارد   ۳۸ مبلغ  به  ملی  نهضت 
۱۶۰ واحدی از دیگر خدمات بنیاد مسکن در این شهرستان 

به شمار می رود.
احداث  کرد:  اضافه  خرامه  شهرستان  مسکن  بنیاد  مدیر 
مجموعه ورزشی کودک با اعتبار هزینه شده ۹میلیارد تومان 
از محل اعتبارات عمرانی از دیگر طرح های توسعه روستایی 

در این شهرستان است.
روبهقان  و  زین آباد  روستاهای  طرح هادی  بازنگری 

خرامه
)بخش  روبهقان  و  آباد  زین  روستاهای  طرح هادی  بازنگری 
عرصه  در  مهم  اقدامات  دیگر  از  خرامه  شهرستان  کربال( 
اقدام پس  این  محرومیت زدایی و توسعه روستایی است که 
یک  برگزاری  قالب  در  منطقه  این  از  میدانی  بررسی های  از 
بخشدار،  مسکن،  بنیاد  کارشناس  و  مدیر  حضور  با  نشست 
دهیار، شورای اسلامی روستاها و مشاور طرح در محل بنیاد 

مسکن این شهرستان دنبال شده است.
بازنگری  نشست  این  در  خرامه  شهرستان  مسکن  بنیاد  مدیر 
روستاها  دوچندان  توسعه  برای  فرصتی  را  هادی  طرح های 
و  توسعه  برای  قانونی  ظرفیت های  همه  از  گفت:  و  دانست 

محرومیت زدایی در این مناطق بهره گیری می شود.
روستایی  مسکن  بازسازی  تسهیلات  اعطای  از  ایزدی  اصغر 

با اعتبارات حوادث خبر داد و گفت : ۶۰۰ میلیون تومان در 
این زمینه برای احداث سه واحد مسکونی در شهر و روستای 

این شهرستان اختصاص یافت.
روستایی  مسکن  تعمیر  تسهیلات  اعطای  درباره  همچنین  او 
این  گفت:  تومان  میلیون   ۱۸۰ مبلغ  به  شهرستان  این  در 
روستاها  در  مسکونی  واحد   ۶ تعمیر  جهت  در  تسهیلات 

هزینه شده است.
مدیر بنیاد مسکن شهرستان خرامه اعطای تسهیلات بلا عوض 
اقدامات  جمله  از  نیز  را  شهرستان  این  در  احداثی  حوادث 
موثر و مهم برشمرد و گفت : ۱۵۰ میلیون تومان تسهیلات در 
این حوزه اختصاص یافت و این مبلغ برای احداث سه واحد 

در شهر و روستا هزینه شده است.
کمک ۵۴ میلیون تومانی بنیاد مسکن شهرستان خرامه جهت 
تعمیر ۶ واحد در شهر و روستا از دیگر مواردی بود که مدیر 
بنیاد مسکن شهرستان خرامه به آن اشاره کرد و گفت: جمع 
میلیون   ۱۳۱ و  میلیارد   ۲۵ حوزه  این  در  شده  هزینه  اعتبار 

ریال است.
بندویه  و  زاخرد  روستاهای  هادی  طرح های  بازنگری 

بخش ارژن شیراز
در روزهای اخیر همچنین با هدف محرومیت زدایی، طرح های 
هادی روستاهای زاخرد و بندویه بخش ارژن شهرستان شیراز 
بازنگری شده؛ مدیر و کارشناسان بنیادمسکن انقلاب اسلامی 
بازنگری  چگونگی  و  کردند  بازدید  روستاها  این  از  شیراز 
قرار  ارزیابی  و  بررسی  را مورد  آنها  نقشه های طرح  هادی 

دادند.
بهسازی  طرح های  اجرای  درباره  شیراز  مسکن  بنیاد  مدیر 
این شهرستان گفت:  مناطق روستایی  در  و عمران روستایی 
هزار   ۲۷۵ اعتبار  با  روستا   ۲۰ معابر  بهسازی  طرح  اجرای 
میلیون ریال، بازنگری طرح هادی ۱۲ روستای شیراز با اعتبار 
۲۶هزار و ۴۰۰ میلیون ریال از جمله اقدامات بنیاد مسکن در 

این شهرستان محسوب می شود.
 ۱۰۰ از  بیش  تکلیف  تعیین  و  واگذاری  ابراهیمی  محسن 
شرایط  واجد  افراد  و  مسکن  فاقد  جوانان  به  زمین  قطعه 
زمین جهت  قطعه  واگذاری هشت  روستاهای شهرستان،  در 
فضای آموزشی بصورت رایگان، واگذاری میزان یک هزار و 
۸۵۰ متر در روستای نوروزآباد جهت فضای آموزشی، تملک 
بیش از ۵۰ هکتار زمین روستایی جهت تفکیک، واگذاری به 
متقاضیان دارای شرایط و جوانان روستا و اخذ اسناد تملکی 
بیش از ۶۰ هکتار زمین را از دیگر اقدامات شاخص این بنیاد 

در شهرستان شیراز دانست.
خمینی  امام   ۱۰۰ حساب  عملکرد  از  گزارشی  ارائه  با  او 
با  )ره( گفت: سه خانواده محروم در سطح شهرستان شیراز 
دریافت کمک بلاعوض از طریق حساب ۱۰۰ حضرت امام 

)ره( اقدام به تجهیز منازل مسکونی خود کردند.
زمین  قطعه  سه  واگذاری  شیراز  مسکن  بنیاد  مدیر  گفته  به 
بهسازی  بهزیستی  مددجویان  برای  زمین  قطعه   ۲ و  رایگان 
و اجرای طرح هادی اجرای آسفالت معابر روستایی از محل 
و  دهیاری  همکاری  و  مسکن  بنیاد  مشارکتی  قیر  اعتبارات 
بسیج سازندگی در ۵۰ روستای شیراز به متراژ ۴۱۵ هزار متر 
مربع و اعتبار ۷۵۰ میلیارد ریال از دیگر اقدامات انجام شده 

در این حوزه به شمار می رود.
توسعه روستایی در مناطق مختلف سروستان

که  هستند  مناطقی  دیگر  از  سروستان  شهرستان  روستاهای 
به  و  اجراست  حال  در  آنها  در  محرومیت زدایی  طرح های 
گفته مدیر بنیاد مسکن این شهرستان تشخیص، تعیین و رفع 
طرح ها  نیاز  مورد  زمین  تهیه  مقاوم،  مسکن  نیازمندی های 
آبادانی  و  عمران  روستایی  و  شهری  مسکن  پروژه های  و 
عرصه  این  در  شده  انجام  عملیات  مهمترین  از  را  روستاها 

به شمار می رود.
علی اکبر مهرزاد در این باره افزود: این عملیات شامل تهیه 
تهیه  اراضی،  و  مالکیت  تثبیت  و  هادی  طرح های  اجرای  و 
مناطق  نوسازی  و  بازسازی  برای  لازم  طرح های  اجرای  و 

مسکونی آسیب دید از حوادث غیرمترقبه می شود.
روستایی  عمران  حوزه  در  شده  انجام  اقدامات  درباره  او 

اسلامی  انقلاب  مسکن  بنیاد  پایه  بازنگری طرح هادی  گفت: 
این  در  توسعه  شاخص های  از  سروستان  شهرستان  در 
رکن   - شیری  روستاهای  در  طرح ها  این  است،  شهرستان 

آباد - تل پوکه - دولت آباد اجرایی شده است.
مهرزاد همچنین از اجرای طرح هادی بهسازی روستاها شامل 
سازی  محوطه  کانیوا  لبه  تک  آسفالت   - بتنی  سازی  کف 
پارک و تسطیح و ریگلاژ در ۱۰ روستا با اعتبار چهار میلیارد 
تومان خبر داد و گفت: در این شهرستان طرح های مشارکتی 
به سرانجام  تومان  میلیارد  پنج  اعتبار  با  برای یک روستا  نیز 

رسید.
آخرین  خصوص  در  سروستان  شهرستان  مسکن  بنیاد  مدیر 
در  تسهیلات  اعطای  گفت:  هم  روستایی  مسکن  وضعیت 
تعمیری  و  احداثی  متمم،  بهسازی،  حوادث،  وام های  قالب 
تومان  میلیارد   ۱۷۶ مبلغ  با  فقره  پنج  تعداد  به  متقاضیان  به 

از جمله اقدامات بنیاد مسکن در شهرستان سروستان است.
او ادامه داد: همچنین اعطای ۵۰ تن سیمان رایگان به منظور 
اجرای طرح مسکن محرومین برای پنج نفر و صدور پروانه 
ساختمانی به تعداد ۸۴ فقره که تعداد ۱۵ عدد پایان کار و 
و  کرده  دریافت  زمین  واحد  پنجره  استعلام  عدد   ۶۳ تعداد 
تعداد ۲۰۹  به  فنی  منازل مسکونی جدید دارای اصول  بیمه 
واحد از دیگر اقدامات انجام شده در این شهرستان محسوب 

می شود.
شهرستان  در  مسکن  ملی  نهضت  طرح  درباره  مهرزاد 
طرح  یک  فاز  ساخت  حال  در  واحد   ۲۰ گفت:  سروستان 
نهضت ملی مسکن و ۷۷۷ قطعه در حال ساخت فاز دو در 
حال اجراست که کار آن با تشکیل پرونده و پایش یک هزار 
و ۵۶۵ پرونده افراد ثبت نام شده برای نهضت ملی مسکن در 

حال پیشرفت است.
آخرین وضعیت محرومیت زدایی در رستم

طرح های  که  است  مناطقی  جمله  از  نیز  رستم  شهرستان 
در  قابل توجهی  شتاب  با  آن  در  محرومیت زدایی  و  توسعه 

حال اجراست.
بنیاد  گفت:  باره  این  در  رستم  شهرستان  مسکن  بنیاد  مدیر 
نسبی  رفاه  افزایش  زمینه  جهادی  کار  و  فعالیت  با  مسکن 
روستاییان و ایجاد انگیزه برای ماندگاری آنان را فراهم کرده 

است.
در  شده  انجام  اقدامات  از  گزارشی  ارائه  با  کشتگر  خسرو 
حوزه  در  گفت:  شهرستان  این  در  روستایی  عمران  حوزه 
 ۳۸ در  ریال  میلیارد   ۳۵۰ اعتبار  با صرف  روستاها  بهسازی 
مربع  ۵۰۰متر  و  ۱۷هزار  زیرسازی  شهرستان  این  روستای 
بتنی  جدول  کارگزاری  با  شده،  انجام  روستاها  معابر  از 
لبه  تک  مربع،  متر   ۵۰۰ و  هزار   ۱۷۸ آسفالت  ۷۵۰مترطول، 
دیوار  و  مربع  متر   ۲۰۰ و  هزار  یک  محوطه سازی  ۲۶۰متر، 
حائل ۷۰ متر مکعب اقدامات قابل توجهی به منظور بهسازی 

معابر صورت گرفته است.
مدیر بنیاد مسکن شهرستان رستم در ادامه از بازنگری و نقشه 
خبر  شهرستان  این  روستای  پنج  در  طرح هادی  پایه  برداری 
فقره   ۵۱۰ گفت:  روستایی  مسکن  و  بازسازی  درباره  و  داد 
به  الحسنه  قرض  تسهیلات  فقره   ۲۵ و  ویژه  طرح  تسهیلات 
مبلغ ۶ میلیارد و ۲۵۰ میلیون ریال در این شهرستان پرداخت 

شده است.
مناطق  در  محرومیت زدایی  حوزه  در  که  اقداماتی  وجود  با 
از  یکی  هم  هنوز  اما  می شود  انجام  فارس  استان  مختلف 
و  مطالعات  کمبود  فارس،  روستاهای  اساسی  شکاف های 
مهم  این  که  آنهاست  مورد  در  شناخت  ضعف  و  تحقیقات 

باید بیش از پیش مورد توجه قرار بگیرد
مسکن  احداث  برای  تسهیلات  فقره   ۶۰ پرداخت  از  او 
فقره   ۲۱ همچنین  و  ریال  میلیارد   ۱۲۰ مبلغ  به  روستایی 
تسهیلات مسکن شهری به مبلغ ۵۲ میلیارد ریال و ۶۰ فقره 
میلیارد   ۱۸ مبلغ  به  روستایی  و  شهری  تعمیری  تسهیلات 
فقره تسهیلات   ۶۰ داد و گفت:  این شهرستان خبر  ریال در 
فقره   ۲۱ و  ریال  میلیارد   ۳۰ مبلغ  به  روستایی  بلاعوض 
 ۶۰ ریال  میلیارد   ۱۰ مبلغ  به  احداثی  عوض  بلا  تسهیلات 
ریال  میلیارد   ۱۲ مبلغ  به  تعمیری  بلاعوض  تسهیلات  فقره 
در این شهرستان پرداخت شده است.کشتگر که معتقد است 
مالکیت در شهرها و روستاهای  اسناد  اعطای  با  نیاد مسکن 
این شهرستان زمینه قانونمند شدن معاملات را فراهم کرده، 
افزود: ۲۲ فقره سند شهری و ۷۶ فقره سند روستایی بر اساس 
تقاضاهای موجود با مشارکت ثبت اسناد و املاک شهرستان 
رستم صادر شده، همچنین پرونده ۹۶ تقاضا نیز به اداره ثبت 
در خصوص  است.کشتگر  رسیدگی  در حال  که  ارسال شد 
هم  متقاضیان  به  شهرستان  این  در  زمین  واگذاری  و  تملک 
گفت : در سالی که گذشت ۱۸ قطعه زمین به متقاضیان در 
بنیاد مسکن شهرستان  این شهرستان واگذار شده است.مدیر 
ارائه آماری از پیشرفت های نهضت ملی مسکن در  با  رستم 
این شهرستان اضافه کرد: طرح نهضت ملی مسکن در دو فاز 
فاز دوم  در  ۴۴ واحد و  فاز یک  در  اجراست، که  در حال 
اقداماتی که در  ۲۸ واحد مسکونی ساخته می شود.با وجود 
حوزه محرومیت زدایی در مناطق مختلف استان فارس انجام 
اساسی روستاهای  از شکاف های  اما هنوز هم یکی  می شود 
در  شناخت  ضعف  و  تحقیقات  و  مطالعات  کمبود  فارس، 
مورد آنهاست؛ بنابراین با توجه به پیچیدگی مناطق روستایی 
آنها  افزون تر  شناخت  به  عمیق  نیاز  پهناور  استان  این  در 
احساس  شدت  به  خردمندانه  تصمیمات  اتخاذ  منظور  به 
می شود؛ شناختی که می تواند در مسیر توسعه و رونق گرفتن 

زندگی در این مناطق مثمرثمر واقع شود.

تاریخ انتشار 1403/06/19

آگهی دعوت از سهامداران شرکت تعاونی تولیدی پرورش مرغ گوشتی پیمان به شماره ثبت ۲۹۶۶ و شناسه ملی 
۱۰۷۲۰۱۶۴۳۱۰ جهت تشکیل مجمع عمومی عادی بطور فوق العاده

بدینوسیله از کلیه سهامداران شرکت دعوت میشود تا در جلسه مجمع عمومی 
عادی بطور فوق العاده نوبت اول که در روز چهارشنبه مورخ ۱۴۰۳/۰۷/۱۱ 

ساعت ۱۰ صبح در محل شرکت تشکیل میگردد حضور بهم رسانند.
ضمنا به اطلاع می رساند که به موجب ماده ۱۹ آئین نامه نحوه تشکیل مجامع 
تعداد آراء وکالتی هر عضو حداکثر۱ رأی و هر شخص غیر عضو  عمومی 
بایست  می  نمایندگی  اعطای  متقاضی  اعضای  و  بود  رای خواهد  تنها یک 
به همراه نماینده خود حداکثر تا یک روز قبل از برگزاری مجمع در محل 
شرکت تعاونی حاضر تا پس از احراز هویت و تأیید وکالت برگه ورود به 
تمایل  که  تعاونی  اعضای  از  دسته  آن  ضمن  در  دارند.  دریافت  را  مجمع 
دارند در انتخابات هیئت مدیره و بازرسین کاندیدا شوند لازم است ظرف 

مدت ۵ روز از تاریخ انتشار آگهی به دفتر تعاونی مراجعه و ثبت نام نمایند .
دستور جلسه مجمع عمومی عادی بطور فوق العاده :

۱-ارائه گزارش هیئت مدیره و بازرسین در مورد عملکرد سال ۱402
2-طرح و تصویب ترازنامه و صورتهای مالی سال ۱400 و۱40۱و۱402

۳-طرح و تصویب بودجه پیشنهادی برای سال ۱40۳
4-تعیین خط مشی آینده شرکت

۵- انتخاب بازرس اصلی و علی البدل
6-انتخاب اعضای اصلی و علی البدل هیئت مدیره

7-تائید نقل و انتقال سهام شرکت و و پذیرش سهامدار جدید
مقام دعوت کننده : هیئت مدیره
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کرمانی مقدم: 
زمین این قدر افتضاح بود که 

لژیونرها هم  نتوانستند کاری کنند

ستار همدانی: 
مگر آقای سمیعی فوتبال را می شناسد؟

مدیرعامل استقلال فوتوشاپ است یا واقعی؟

صحبت های مهم نکونام درباره هاشمی نسب، 
زیلیکیچ، یامگا و سیدحسین

درباره  تمرین  پایان  از  پس  استقلال  فوتبال  تیم  سرمربی 
تیم  و  خودش  روزهای  این  نگران کننده  و  مبهم  وضعیت 
فوتبال استقلال صحبت کرد.صحبت های مهم نکونام درباره 

هاشمی نسب، زیلیکیچ، یامگا و سیدحسین
استقلال روزهای عجیبی را پشت سر می گذارد؛ روزهایی که 
مدیران و سرمربی استقلال بار دیگر در یک رویارویی مستقیم 
قرار گرفته اند و در این بین هواداران بخش آبی پایتخت بار 
دیگر روزهای پرآشوبی را پیش روی خود و تیم محبوبشان 

می بینند. 
در این شرایط جواد نکونام پس از پایان تمرین عصر شنبه که 
در کمپ حجازی برگزار شد، در حالی که توسط هواداران 
تشویق می شد مقابل خبرنگاران ایستاد و در حالی که یکی 
دو دقیقه ای طول کشید تا سکوت حکم فرما شود، درباره 

وضعیت آشفته باشگاه و جایگاه خودش صحبت کرد. 
* آقا جواد، عرض ادب و خسته نباشید. امروز تمرین 
کرده  نگران  را  هواداران  استقلال،  شرایط  داشتید. 
است. می خواهیم از زبان خودتان درباره وضعیت تیم 

صحبت کنید.
- من امسال تصمیم داشتم که سکوت کنم و با عملکرد و 

کارمان، تمرکز بیشتری روی بازی هایمان بگذاریم. اما به نظرم 
این سکوت من باعث شد که هواداران مان بزرگ ترین ضربه را 
بخورند و بابت اطلاع نداشتن از شرایط تیم، به تیم مان ضربه 
بخورد. من دیدم که اگر صحبت نکنم، به استقلال خیانت کرده ام؛ 
به هواداران خیانت کرده ام. من هم مثل هواداران از بچگی عاشق 

استقلال بودم. این نکته مهمی است که به آن دست یافته ام.
- موضوعی که بسیار اهمیت دارد و هواداران باید بدانند این 
است که من در مورد منافع استقلال با هیچکس شوخی ندارم. 
اصلًا تعارفی ندارم و سر منافع استقلال با کسی معامله نمی کنم. 
خودتان دیدید که پارسال جلوی افرادی ایستادم که می خواستند 
به استقلال آسیب بزدند. من هیچ بحث شخصی با کسی ندارم، 
جلویش  می زند،  ضربه  استقلال  به  کسی  می بینم  وقتی  اما 
می ایستم. حتی اگر الان دارم تاوانش را می دهم و هنوز علیه من 
کارهایی انجام می شود، برایم اهمیتی ندارد. من در فوتبال کار 
درست را انجام می دهم تا بتوانم برای استقلال کارم را به بهترین 

شکل انجام دهم.
- تیم ما با چهار بازیکن تمرینات را شروع کرد. هواداران عزیز، 
این تیم کی کامل بوده؟ به من بگویید کی تیم کامل بوده است؟ 
حتی یک بازی دوستانه هم با بازیکن کامل نداشته ایم. با چهار 
نفر تمرین کردیم. وقتی می گوییم بازیکن خارجی بگیرید، ده 
روز طول می کشد. پانزده روز طول می کشد تا بازیکن خارجی 
دیگری را بگیرند. ما تا دو ساعت قبل از بازی، گوستاوو بلانکو 
را نداشتیم. الان بروید و ببینید چند نفر در لیست ما هستند. بروید 
ببینید در سازمان هم چند نفر داریم؟ می گویند سقف پر است. ما 
بازیکن نگرفتیم. پارسال هم گفتم و الان هم می گویم که با سیزده 

نفر تیم را مدیریت می کنم و توانایی جنگیدن داریم.
- بازیکنانی مثل کاکوتا که دیر به تمرینات اضافه شدند، چقدر 
زمان می خواهند برای بدنسازی؟ ما که علمش را نداریم، ولی 
حداقل چهار هفته نیاز دارند. من چند وقت است که این بازیکنان 
را دارم؟ آنها اصلا در اختیار من نبوده اند. من به احترام باشگاه 
و هواداران سکوت کردم و سعی کردم کارم را انجام دهم، اما 
با استقلال خوزستان،  عده ای سوءاستفاده کردند. بعد از بازی 
مدیر ما نیست! آقا اصلا من می گویم هر کسی را دوست دارند 
بیاورند، هیچ ایرادی ندارد. من بالا و پایین این فوتبال را دیده ام. 
ولی یک سوال میپرسم. آیا خیلی قشنگ نیست که یک تماس 
نکند، زحمت  درد  نکونام، دست شما  آقای  بگویند  و  بگیرند 
کشیدید و خداحافظ؟ اگر نمی خواهید ادامه بدهید، ایرادی ندارد. 

جدا شدن به این کارها نیازی ندارد.
- از روزی که بازی با استقلال خوزستان تمام شده، ما آقای 
سمیعی را ندیده ایم و بچه ها دنبال او بودند. عکسش را دیدیم 
و گفتند فتوشاپ است، ولی گفتیم نه آقا، واقعی است. تماس 
گرفتیم، پیام دادیم، همه چیز، اما ایشان به گونه ای رفتار کردند 
انگار که از ما طلبکار هستند. این اصلًا درست نیست. فوتبال من 
با برد و باخت این طور نمی شود. من آنقدر باخت دیده ام و برد 
آورده ام که این چیزها در فوتبال برایم عادی است. در شرایط 
باخت باید به تیم توجه کرد. ببینید تیم های دیگر چه رفتاری 
انجام می دهند و آقای سمیعی چه رفتاری داشته است. یعنی چی 
که موبایلش را بسته؟ سرپرست تیم می گفت که به من نمی گوید 
کجا هستم. اصلًا یعنی چی؟ امروز با آقای محمدی بالاخره او را 

پیدا کردیم و ببینیم چه می شود.
و  ارسال شود  برای مسابقات آسیایی  لیست  قرار است   *
امروز آخرین مهلتش است. این کارشکنی ها ممکن است 
باعث شود که استقلال نتواند لیست کامل خود را ارسال 
نیز  تهران  ورزشگاه های  در  استقلال  میزبانی  بحث  کند. 
مطرح است. می گویند اگر مهلتش بگذرد، باید در کشور 

ثالث بازی کنید. 
- ما انقدر مشکلات داریم که این ها هم به آن ها اضافه شده اند.

شده  مطرح  جدید  مربیان  درباره  که  شایعاتی  درباره   *
است، از جمله آقای پتف. چه نظری دارید؟

- در این مورد اصلًا صحبتی ندارم. من فقط درباره استقلال و 
هوادارانش و اتفاقاتی که افتاده، صحبت می کنم. ببینید، برخی 
دوستان می گفتند صحبت نکنم، و ما هم گفتیم باشه. اما آتیلا، 
که دوست و هم بازی من است، علیه من مصاحبه کرد. من الان 
می خواهم خیلی شفاف بگویم چه اتفاقی افتاد. پارسال خودم 

گفتم آتیلا حجازی را به تیم بیاورند. ده هفته با اینکه روی نیمکت 
نبود، من گفتم نه، باید کنار ما باشد. اما در بازی با نساجی، خود 
آقای سمیعی به من گفت که آقا ایشان حق ندارند در جلسه 
هماهنگی باشند. من گفتم نه، او باید برود، ایشان سرپرست تیم 
و  برود. گذشت  به جلسه  دیگر  نمی گذارم کسی  من  و  است 
امسال گفتند نیاز به اخذ مجوز و این چیزها بود که انجام شود، 
اما نشد. در روزهای آخر به من گفتند آقا کی انتخاب شود؟ 
من آقای عالمی را به هلدینگ معرفی کردم و معرفی شد، اما 
درنهایت، هلدینگ و آقای شهریاری نیز آقای عالمی را انتخاب 

کرد.
* آتیلا حجازی نیز درباره شما صحبت هایی کرده است. 

نظر شما در این باره چیست؟
حجازی  آتیلا  اما  داشتند،  اظهاراتی  مستقیماً  سمیعی  آقای   -
علیه من صحبت کرد. با اینکه من او را محترم و دوست داشتنی 
می دانم، پاسخی ندادم. با این حال، اکنون حقیقت را بیان می کنم. 
مشابه این اتفاق در مورد داوود حق دوست نیز رخ داد. به او 
اطلاعات نادرستی داده شده و او هم این اطلاعات را بیان کرده 
است. از سکوت من سوءاستفاده شد و این سوال پیش می آید که 
چرا باید این قدر دروغ گفته شود؟ چرا از نام من استفاده می کنند 

و چرا همه علیه من شده اند؟
* درباره آقای هاشمی نسب هم صحبت کنید.

آقای مهدی هاشمی، که دوست من است، اطلاعات اشتباهی به 
او داده شده و او نیز علیه من صحبت کرده است. در حالی که 
حقیقت چیز دیگری است. آقای سمیعی با مهدی هاشمی توافق 
کرده بود، اما بعداً از توافق خود سر باز زد. این مسئله باعث 
ایجاد سوءتفاهمات و مشکلاتی شد. ایشان بعد از توافق اولیه، 
غیب شدند و سپس شخص دیگری را به جلسه فرستادند که 
حتی نمی دانست مقابل چه کسی نشسته است و از هاشمی نسب 
پرسید ببخشید شما؟ خجالت آور است که این حرف ها را می زنم. 
شما یا از قصد آدمی را فرستاده بودید تا به هاشمی نسب توهین 
کند یا کسی را فرستادید که نمی دانست چه خبر است. این عدم 
شفافیت و اطلاعات نادرست باعث شد که مهدی هاشمی نسبت 
به من دچار سوءتفاهم شود و علیه من صحبت کند. من اکنون به 
شفافیت صحبت می کنم و انتظار دارم که آقای سمیعی نیز شفاف 

صحبت کند تا حقیقت مشخص شود.
* در مورد مهرداد محمدی صحبت کنید که قراردادش را 

ابتدا فسخ کرد و سپس به تیم بازگشت؟
- درباره مهرداد محمدی باید بگویم که او دیروز و پریروز در 
تمرین حاضر نشد و قراردادش نیز هنوز ثبت نشده است. یوسو 
سسما را برده اند جلسه و نصف قرارداد سال قبل را به او پیشنهاد 
داده اند. با مربی که ۱۶ سال در لالیگا، بالاترین سطح فوتبال دنیا، 
کار کرده، در جلسه ای حضور پیدا نکرده و شخص دیگری را 
فرستاده اند. او از طریق شخص دیگری مطلع شد که باید نصف 
مبلغ پارسال را بپذیرد. سسما نیز برگشت و گفت برو به رئیست 
بگو من این مبلغ را می خواهم! تا احترام بگذارند. درنهایت، پس 
از این که او توانست با مربی مذکور جلسه ای برگزار کند، حاضر 
بود با همان مبلغ پارسال قراردادش بسته شود. فوتبال این گونه 
به  نیست. در فوتبال، تیم ها هم در پیروزی و هم در شکست 
حمایت نیاز دارند. تیم باید کار خود را به درستی انجام دهد. من 
گفتم مربی پرتغالی در ترکیه اضافه شود. من شخصاً درخواست 
کردم و توافقاتی انجام شد. حتی آقای سمیعی نیز موافقت کرد 
و من در تاریخ ۲۱ مهر نامه ی رسمی خود را ارائه دادم، اما مربی 
هنوز به تیم نپیوسته و ویزای او را هم دارم. تمام مستندات و 
نامه ها موجود است و اگر ادعاهای من نادرست است، می دانند 

که در فضای مجازی چکار کنند.
* این کارشکنی ها از سوی آقای سمیعی است؟

- از سوی آقای سمیعی هیچ اقدامی انجام نمی شود. من همان 
روز هم گفتم که ایشان کارها را به تأخیر می اندازد. به عنوان 
باید  به باشگاه معرفی می کنم،  بازیکن را  مثال، وقتی من یک 
بررسی های لازم از سوی هلدینگ انجام شود و سپس تاییدیه 
داده شود. اما هلدینگ این روند را به درستی انجام نمی دهد. 
استقلال  برای  که  بازیکنی  بود،  بلد  را  کار  این  هلدینگ  اگر 
آورده شده )زیلیکیچ(، کیفیت داشت. این بازیکن مورد تأیید 
من نیست. اگر من مربی استقلال باشم، اجازه نخواهم داد که 
فردی با این کیفیت فنی پایین در تیم باقی بماند. شما باید به 

سطح فنی بازیکنان نگاه کنید؛ بازیکنی که با ۵۰ هزار دلار 
هزینه  یورو  میلیون  که ۱۰  بازیکنی  با  می پیوندد،  تیم  به 
دارد، تفاوت بسیاری دارد. هر شخصی برای رسیدن به یک 
قیمت، زحمت زیادی کشیده است. تمام صحبت های من 
تنها به خاطر هواداران بوده است، چرا که عده ای از سکوت 
من سوءاستفاده کردند و جوی علیه من به راه انداختند. 
خودم و استقلال را بیش از هر چیز دیگری دوست دارم و 
هیچ چیزی برای من مهم نیست. در فوتبال، هر چیزی باید 
در چهارچوب خودش باشد. مگر می شود من بازیکن را 
معرفی کنم و آنها بروند بازیکن را تأیید کنند؟ اصلا آنها 
چه کسی هستند؟ اگر آنها بخواهند من یا بازیکن را تأیید 

کنند، روز آخر من در فوتبال است.
* گفته می شود که وسایل پزشکی را از شما گرفته اند 
و غذای بازیکنان را نداده اند. آیا این موضوع صحت 

دارد؟
- بحث وسایل پزشکی و تغذیه کاملًا مضحک است. این 
اتفاقات من را به یاد زمانی می اندازد که در سال ۱۳۸۰ 
برای پاس بازی می کردم. تیم نتیجه نگرفته بود و ناراحت 
بودند. نمی توانم دقیقاً به یاد بیاورم چه سالی بود، اما گفتند 
غذای بازیکنان را قطع کرده اند. آن دوران دیگر گذشته است. 
من یک سوال دارم؛ آیا در تیم های حرفه ای دنیا وقتی تیم نتیجه 
نمی گیرد، می گویند بازیکنان را با اتوبوس بفرستید و بلیط هواپیما 
و قطارشان را کنسل کنید؟ هر کسی باید کار خود را به درستی 
انجام دهد و اگر موفق نشد، کنار می رود و نفرات بعدی می آیند؛ 
فرقی نمی کند مدیر، بازیکن یا مربی باشد. این کارها بچه بازی 
است. شما  می توانید از این رفتار بفهمید من با چه کسانی کار 

 می کنم.
* آیا قول قهرمانی داده اید؟ با توجه به اینکه سال گذشته 

این کار را نکردید، علت این تغییر چیست؟
- بله، چون می دانم باید برای قهرمانی بجنگیم. اگر قرار باشد 
استقلال امسال برای قهرمانی نجنگد، چرا من اینجا هستم؟ چرا 
هر روز تمرین می کنم؟ من با چهار بازیکن تمرین کردم، چون 
می دانستم این تیم آینده خوبی دارد. اگر نمی دانستم، نمی ماندم. 
پارسال هیچکس فکر نمی کرد که این تیم حتی نایب قهرمان شود، 
به ناحق دوم شدیم و جام را از ما گرفتند. اما من می دانستم این 
تیم می تواند امسال قهرمان شود و به همین دلیل ماندم. اما الان 
جو و شرایطی برای تیم و بازیکنان ایجاد شده که اصلًا خوب 

نیست.
* در هفته های آینده چند بازی فوق العاده حساس دارید؛ 
دربی پایتخت، الغرافه، السد. به نظرتان این وضعیت را چه 

کسی باید جواب دهد؟
- خودشان باید بیایند و جواب بدهند. تیم الان در شرایطی قرار 
دارد که بازیکنان از رفتار هلدینگ و مدیریت به ویژه مدیریت 
باشگاه  مدیریت  است  ممکن  چطور  هستند.  عصبی  باشگاه 
پیدایش نشود؟ سرپرست تیم خبر ندارد که مدیرعامل کجاست و 
او فقط شایعاتی در فضای مجازی پخش  می کند. فضای مجازی 
اسمش رویش است و در فوتبال هیچ جایگاهی ندارد. فوتبال 
پیروز  انجام دهیم، چه  آنجا  را  باید کار خود  در زمین است؛ 
تیم هوادار  شویم و چه شکست بخوریم و چه مساوی کنیم. 
دارد؛ آنها زندگی خود را برای این تیم می گذارند و با وجود 
مشکلات اقتصادی، برای تشویق تیم به استادیوم می آیند. شما 
باید به مردم بگویید امسال چه اتفاقی افتاده است. بیایید بگویید 
که چرا سه هفته قرارداد بلانکو را ثبت نکردید؟ من لیست دادم 
و گفتم این بازیکن خارجی )زیلیکیچ( را نفر آخر به شما خواهم 
گفت که اصلا قرارداد او را ثبت کنید یا خیر. ولی نام او را به 
عنوان اولین نفر ثبت کرده اند. اصلا بگویید هزار تومان پولش 
بوده است. قول  می دهم این بازیکن در هیچ تیمی در لیگ ایران 

نمی تواند بازی کند.
* گفته می شود که در مورد یامگا، شما او را نخواسته اید. 

آیا این موضوع صحت دارد؟
واقعاً  را  یامگا  نمی خواهم. من  را  یامگا  گفتند من  آمدند و   -
دوست دارم. او یک فوتبالیست حرفه ای، باشخصیت، اخلاق مدار 
و کاملًا حرفه ای است؛ در واقع، یک جنتلمن کامل. اما متأسفانه 
شرایط به گونه ای بود که نمی توانست بازی کند. اگر حتی ۷۰ 
درصد توانایی بازی داشت، من حتماً او را در تیم نگه می داشتم 
چون مردانگی نیست. این که او نمی توانست بازی کند. متأسفانه 
باشگاه هیچ گاه در این باره صحبت نکرد و حتی از او تشکر هم 
یامگا  برود و  )زیلیکیچ(  بازیکن خارجی  موافقم آن  نشد. من 
بماند. منتظر محمد را چه کسی گفت نمی خواهم؟ اگر من نبودم 

که گلر خارجی را به جای سیدحسین حسینی می گرفتند.
چه  کرده اید،  جذب  که  خارجی  بازیکنان  مورد  در   *

نظری دارید؟
- بازیکنانی که من انتخاب کردم، عملکردشان تا اینجای فصل 
مشخص است و امیدوارم تا آخر فصل خوب عمل کنند و شرمنده 
نشویم. برای جذب یک بازیکن خارجی، من ۵ تا ۶ بازی او را 
می بینم و کلی خلاصه بازی هایش را بررسی می کنم. درنهایت، با 
ترس و لرز تصمیم می گیرم، چون نمی خواهم هواداران ناراحت 
شوند و هزاران حرف پشت سرم باشد. اما برخی افراد پشت 
کامپیوتر می نشینند و فقط آمار و ارقام را بررسی می کنند. خیلی 
از مسائل وجود دارد که باید مطرح شود، چرا که هواداران باید 
بدانند که من کسی نیستم که تحلیل بازی هایم را به کسی دیگر 
بسپارم تا برای من آنالیز کند. من خودم همه چیز را درباره فوتبال 

می دانم و عمرم را در فوتبال گذاشته ام.

بازیکن پیشین تیم ملی فوتبال گفت: نتیجه یک بر صفر برابر 
است  ملی  تیم  برای  خطری  زنگ  قرقیزستان  همچون  تیمی 
که در سیستم بازی و کار گروهی ایراد داریم و باید زودتر 

برطرف شود.
حمید درخشان در ارزیابی از عملکرد تیم ایران برابر قرقیزستان 
اظهار کرد: آن طور که از تیم ملی انتظار داریم این بازی به این 
شکل و شمایل نیست. درست است ۳ امتیاز بازی را گرفتیم اما 
این نتیجه نمی تواند جواب نگاه ما به جام جهانی را بدهد حتما 
باید تغییراتی در روند بازی ایجاد کنیم تا بتوانیم با کیفیت و 

تاکتیک بهتر بازی کنیم.
را  ما  بازیکنان  خلاقانه  فقط  شکل  همین  به  اگر  افزود:  وی 
نجات دهند در جایی گیر خواهیم کرد و این مشکل بزرگی 
امیدوارم در نگاهمان، نوع بازی،  برای ما به وجود می آورد. 
نوع  و  کنیم  ایجاد  تغییراتی  سیستم خود  نوع  و  تاکتیک  نوع 
بازی را تغییر و شکل آن را بهتر کنیم تا بتوانیم هم خود لذت 
نوع  برای  استادیوم صدایشان  در  که  تماشاچیان  هم  و  ببریم 
به  را  بازی خوبی  یک  و  کنیم  اصلاح  درآمد  ملی  تیم  بازی 

نمایش بگذاریم.
درخشان درباره اینکه خیلی ها معتقد هستند که شرایط نامناسب 

زمین سبب شد تیم ملی نتواند بازی خوبی را به نمایش بگذارد 
یا  بد داشت  ما کیفیت  تیم  برای  آیا زمین فقط  تصریح کرد: 
برای قرقیزستان هم همین طور بود؟ برای تیم مقابل هم زمین 
کیفیت خوبی نداشت اما بهتر از تیم ما در این زمین بازی کرد. 
بنابراین دلیل خوب و قانع کننده ای نیست و آنها این ایراد را 

نگرفتند که زمین نامناسب و بی کیفیت بود.
ایراد  باید  ما  فوتبال خاطرنشان کرد:  ملی  تیم  پیشین  بازیکن 
قشنگ  دهیم  فریب  را  خود  ذهن  اینکه  کنیم.  پیدا  را  اصلی 
در  تغییراتی  و  نکردیم  بازی  خوب  که  بپذیریم  باید  نیست، 

نوع بازی خود ایجاد کنیم. باید بهتر شویم نه اینکه صورت 
مساله را پاک کنیم و بگوییم زمین خراب بود. باید نگاهمان 

را واقع بینانه تر کنیم و به دنبال اصلاح اشکالات خود باشیم.
کدام  در  لژیونرها  وجود  با  که  پرسش  این  به  پاسخ  در  او 
پست ها بیشتر ضعف داشتیم؟ افزود: در هر سه پست حمله، 
هافبک و دفاع بازیکنان خوبی داریم. اشکال کار ما در سیستم 
بازی و کار گروهی است که باید برطرف شود. ما بازیکنان 
خوب و باکیفیتی داریم و باید از آنها به نحو احسن استفاده 
کنیم. در این صورت می توانیم رو به جلو حرکت کنیم و دانش 

فنی بازیکنان را افزایش دهیم.
دنیا  بزرگ  تیم های  برابر  بازی  روند  این  با  گفت:  درخشان 
دچار مشکل می شویم. باید نوع بازی، سیستم و سرعت بازی 

را تقویت کنیم تا عملکرد موفق تری داشته باشیم.
وی در پایان در ارزیابی از تیم قرقیزستان خاطرنشان کرد: برابر 
تیم ما خیلی خوب بازی کرد و اگر دروازه بانش اشتباه نمی کرد 
شاید آن گل را هم نمی توانستیم وارد دروازه آنها کنیم. انتطار 
داشتیم تیم ملی سه گل به این تیم بزند. این زنگ خطری برای 
تیم ملی است که کارش ایراد دارد و باید زودتر تقویت شود.  

ما باید بهتر از این برابر چنین تیمی بازی می کردیم.

درخشان: 

زمین بهانه است، تیم ملی در سیستم بازی و کار گروهی ایراد دارد

ستار همدانی ملی پوش و مربی اسبق استقلال ضمن انتقاد 
صریح از مدیران این باشگاه، حامی جواد نکونام شد.

در  و  می کند  سپری  را  عجیبی  شرایط  روزها  این  استقلال 
بحث  آسیا  نخبگان  لیگ  آغاز  تا  روز   ۱۰ از  کمتر  فاصله 
میان  این  در  است.  نکونام جدی شده  کنار گذاشتن جواد 
ستار همدانی بازیکن اسبق استقلال و تیم ملی طی مصاحبه 
پوشان  آبی  سرمربی  از  صراحتاً  خبرورزشی  با  اختصاصی 

حمایت کرد.
وضعیتش  و  دارد  خاصی  شرایط  روزها  این  استقلال 

بحرانی است.
مشکل  مدیریت  عرصه  در  ما  بگویم  باید  چیز  هر  از  قبل 
داریم. من خودم بارها در رسانه ها به عدم انتخاب مدیران 
اصلح، دلسوز، متعهد و متخصص برای استقلال اشاره کردم 
استقلال  مدیران  انتخاب  بر  درستی  روند  داشتم  تاکید  و 
حاکم نیست چون در نهایت موجب ثبات مدیریتی در این 
مدیر  انتخاب  نمی شود.  طرفدار  میلیون ها  با  بزرگ  باشگاه 
غلط یک بحث است و زمان کار کردن این فرد، یک بحث 
انتخابی  دیگر. شما فرض کنید اصلًا یک مدیر ضعیف در 
غلط برای استقلال گزینش شود. این فرد حداقل ۴ ماه زمان 
زمان  این  رسیدن  به سر  از  قبل  اما  بیفتد  جا  تا  می خواهد 
یا  باشگاه  به فرد دیگری می دهد. شما کدام  جای خود را 
سازمانی را می شناسید که مثل استقلال طی ۳ سال گذشته ۶ 
الی ۷ مدیر در آن عوض شده باشند؟ مشکل این باشگاه در 
برای استقلال است. اگر چنین  اشتباه  انتخاب مدیران  واقع 
انتخاباتی صورت نمی گرفت، واقعاً بسیاری از مشکلات و 
حواشی همین فصل تا الان به طور کامل جمع شده بود. از 
داستان هاشمی نسب گرفته تا بحث انتخاب سرپرست و... 

اصلًا می دانید مشکل استقلال چیست؟
مشکل اصلی استقلال چیست؟

مشکل استقلال این است که مدیریت این باشگاه بله قربان 
نکند،  مدیریت  مدیر  یک  وقتی  است.  دیگری  افراد  گوی 
تصمیم  نمی توانید  وقتی  شما  می شود.  مدیریت  خودش 
برایتان تصمیم گیری خواهند کرد. وقتی  سازی کنید قطعاً 
شما نمی توانید در مورد سرپرست تصمیم بگیرید و استقلال 
در هفته دوم فصل جدید صاحب سرپرست می شود، آنگاه 
می خواهید سایر مشکلات را مرتفع کنید؟ من انتظار داشتم 
درست  تصمیم  کارگروه  این  هلدینگ،  آمدن  کار  روی  با 
بگیرد ولی متاسفانه پس از این نقل و انتقال مدیریتی و روی 

کار آمدن هلدینگ خلیج فارس، شرایط استقلال بدتر شد.
تغییر  پیرامون  جدی  صحبت های  شرایطی  چنین  در 

سرمربی استقلال هم مطرح شده است.
فنی  بحث  اصلًا  من  نظر  به  نکونام  جواد  تغییر  بر  اصرار 
نیست. مگر آقای سمیعی از بعد فنی فوتبال شناختی دارد؟ 
دارد که  فنی شناختی  از مسائل  استقلال مگر  هیات مدیره 
ارزیابی  را  استقلال  فنی  اوضاع  و  تیم  سرمربی  وضعیت 
مرتفع  باید  دارد که  استقلال هزاران مشکل مدیریتی  کند؟ 
داشتم.  دیگری  انتظار  شهریاری  سردار  از  واقعاً  من  شود. 
مگر مدیران استقلال متخصص امور فنی هستند که بتوانند 
تشخیص بدهند این تیم پس از ۳ هفته مشکل فنی دارد یا 
با جواد نکونام فنی نیست بلکه مسائل پشت  خیر؟ مشکل 

پرده است.
چه مسائلی؟

جواد  نبود  مشخص  هنوز  آقایان  زعم  به  که  مقطعی  در 
یا خیر،  تیم می مانند  این  نکونام و سید حسین حسینی در 
جذب  سرمربی  با  هماهنگی  بدون  بوسنیایی  بازیکن  دو 
دیگری هم  و  بود که ردش کردند  دروازه بان  یکی  شدند. 
تایید  مورد  فنی  نظر  از  بازیکن  این  زیلیکیچ.  آقای  همین 
سرمربی نیست و کسی غیر از جواد نکونام نباید برای تیم 
بازیکن  استقلال  برای  که  کاره اید  چه  شما  بخرد.  بازیکن 
جای  از  قطعاً  نباشد  مدیر  مدیر،  وقتی  می کنید؟  انتخاب 
دیگری مدیریت می شود. آقایان مدیر! شما به خاطر اشتباه 
استقلال حاشیه سازی کردید در صورتی که  برای  خودتان 
بزرگی  اشتباه  چنین  وقوع  از  راحت  خیلی  می توانستید 
و  حسینی  مورد  در  ما  می گفتید  صادقانه  کنید.  جلوگیری 
درآمد  از آب  اشتباه  که  بودیم  کرده  پیش بینی هایی  نکونام 
و حالا هم باید این دو بازیکن را کنار بگذاریم. اعتراف به 
اشتباه نشان دهنده بزرگی و جسارت افراد است. البته آقایان 

از یک بابت دیگر هم نگران هستند.
از چه بابت؟

بر اساس مصوبه فدراسیون، اگر بازیکن خارجی ۶۰ درصد 
یک  آینده  فصل  برای  نکند  بازی  را  فصل  این  مسابقات 
بابت  آقایان  از  بعضی  شد.  خواهد  کم  استقلال  از  سهمیه 
همین مسئله دچار واهمه شده اند و می ترسند که فصل بعد 
سهمیه استقلال کم شود و هواداران به شدت از آنها انتقاد 

کنند. به نظرم اتفاقا جواد نکونام تیم خوبی بسته است.
چطور؟

ما در کناره ها رامین رضاییان، زکی پور، جلالی، کوشکی و 
اسلامی را داریم. روزبه چشمی، اندونگ و کاکوتا می توانند 
وسط زمین را جمع کنند و در عمق دفاع نیز سیلوا، آرمین 
می توانیم  نفرات  همه  به  هستند.  سلیمی  و  فلاح  سهرابیان، 
سید حسین حسینی را هم اضافه کنیم. البته در خط حمله 
توسط  استقلال  وجود  این  با  ولی  هستیم  تقویت  نیازمند 
با  آقایان  مشکل  است.  شده  بسته  خوبی  به  نکونام  جواد 
کنار  را  نکونام  می خواهند  بلکه  نیست  فنی  نکونام  جواد 
زیلیکیچ  و  بیاورند  را  خودشان  نظر  مورد  مربی  بگذارند، 

را بازی بدهند.
استقلال  فضای  از  می خواهیم  آخر  سوال  عنوان  به 
فاصله گرفته و به حرف مهدی طارمی بپردازیم. حرفی 
معروف  تیم  در  شما  همبازیان  از  نفر  واکنش چند  که 

جام جهانی ۹۸ فرانسه را در پی داشت.
 مقایسه این تیم با تیم جام جهانی ۹۸ اصلًا قیاس مع الفارق 
است. در حقیقت این مردم هستند که تصمیم می گیرند و من 
معتقدم هر نسلی برای تیم ملی حتماً زحمت کشیده است. به 
نظرم نباید خودزنی کنیم. اهالی فوتبال نباید مقابل یکدیگر 
بایستند و از رسانه های محترم هم خواهش می کنم این ماجرا 
را زیاد دنبال نکنند چون تقابل فوتبالی ها با یکدیگر اصلًا 
اتفاق خوبی نیست. ما همه یک خانواده بزرگ به نام فوتبال 
یک  در  می شود  مگر  کنیم.  محافظت  آن  از  باید  که  داریم 
بزرگتر و  برادر  یا خواهر و  به پدر و مادر  خانواده، کسی 
کوچکتر خود حسادت کند؟ همه ما کنار هم و داخل یک 
کشتی هستیم. مطمئن هستم طارمی در شرایط سخت روحی 
و جسمی آن حرف ها را زد مطمئن باشید اگر اول به رختکن 
مقابل  بعداً  و  می گرفت  می کرد، دوش  استراحت  می رفت، 

خبرنگاران می ایستاد هرگز چنین حرفی را نمی زد.

بازیکن پیشین تیم ملی فوتبال گفت: اگر تیم ملی با این همه 
نمایش  به  قرقیزستان  برابر  را  خوبی  بازی  نتوانست  لژیونر 
بازیکنان،  نه  است  مقصر  نه سرمربی  زمینه  این  در  بگذارد 
بلکه مقصر اصلی مسئولان هستند که هنوز نتوانسته اند زمین 

مناسبی را برای بازیکنان فراهم کنند.
از  ارزیابی  در  ایسنا،  با  گفت وگو  در  کرمانی مقدم  مرتضی 
عملکرد تیم ملی فوتبال برابر قرقیزستان، اظهار کرد: هر چند 
افتضاح  قدر  این  زمین  اما  بود  ایران  دست  بازی  عمل  در 
بازیکنان  عملکرد  روی  که  داشت  نامطلوبی  شرایط  و  بود 
تاثیر گذاشته بود به طوری که با این همه لژیونر نتوانستند 
بازی خوبی ارائه و توانمندی خود را نشان دهند که البته در 
این زمینه نه سرمربی مقصر است نه بازیکنان بلکه مسئولان 
زمین  که  امکانات  کمترین  نمی توانند  که  هستند  مقصر 

مناسب است را برای بازیکنان فراهم کنند.
نامطلوب  به حدی بد و  وی گفت: زمین چمن فولاد شهر 
بود که هر چقدر بازیکنان به توپ ضربه می زدند، می پرید و 

امکان ارسال وجود نداشت.
کرمانی مقدم افزود: انتظار ما از این بازی این بود که تیم 
ملی چند گل وارد دروازه حریف کند. شک نکنید که اگر 
بهتری داشت قطعا به جای یک گل تیم ملی  زمین شرایط 

چند گل وارد دروازه حریف می کرد.
او اظهار کرد: قرقیزستان آمده بود که در این بازی دفاع کند 
و گل نخورد. قلعه نویی هم تیم را به درستی آنالیز کرده بود 

و واقعا بازی سختی را برابر قرقیزستان داشتند.
نیز  بازیکنان را  بهترین  اگر  کرمانی مقدم اضافه کرد: حتی 
داشته باشید وقتی تیم حریف فقط دفاع می کند و حرکت رو 
به جلو ندارد برابر چنین تیمی ایجاد موقعیت و دست پیدا 

کردن به گل کار سختی است.
وی در پایان گفت: تیم ملی به خاطر نامناسب بودن زمین 
شرایط  زمین  اگر  دهد.  ارائه  خوبی  بازی  نتوانست  چمن 
خوبی داشت تیم ملی این  توانایی را داشت که به جای یک 

گل، چهار گل وارد دروازه حریف کند.

واتفورد،  گرانادا،  تیم های  اسبق  مهاجم  ساکسس،  ایزاک 
برای تقویت خط حمله پرسپولیس، مورد  اودینزه  مالاگا و 

توجه این تیم قرار گرفته است.
در  ناکامی  از  پس  پرسپولیس   ،۳۶۰ فوتبال  گزارش  به 
»ایزاک  استخدام  پی  در  مهاجم خارجی، حالا  چند  جذب 
است.  ایتالیا  اودینزه  سابق  و  نیجریه ای  مهاجم  ساکسِس«، 
سرخ پوشان تهرانی در سه هفته نخست لیگ برتر پنج امتیاز 
نمایش  نقاط ضعف شان،  از مهم ترین  کسب کردند و یکی 
متوسط در خط حمله بود. علی علیپور با دوران اوج خود 
فاصله دارد و عیسی آل کثیر نیز به جز یک پاس گل تقریبا 
اتفاقی، عملکرد چندان جالبی نداشته است. از طرفی داشتن 
تنها ۲ یا حتی سه مهاجم تخصصی برای سرمربی ای که به 
بازی کردن با ۲ مهاجم مرکزی علاقه دارد، کافی نیست و 

نیاز به حضور بازیکن دیگری در این پست خواهد بود.
او قهرمان جهان شده است!

ایزاک ساکسس در سال ۲۰۱۳ کاپیتان تیم دوم نیجریه در 
جام جهانی زیر ۱۷ سال بود. او در ۲ مسابقه نخست مقابل 
میدان رفت و ۲ گل و ۲ پاس گل را  به  مکزیک و سوئد 
به  و  شد  روبرو  بزرگ  بدشانسی  یک  با  اما  رساند  به ثبت 
این  با  داد.  دست  از  را  رقابت ها  ادامه  مصدومیت،  خاطر 
وجود عقاب ها به واسطه درخشش کلچی ایهناچو، با قدرت 
به کار خود ادامه دادند و عنوان قهرمانی را به دست آوردند. 
آن ها در دور یک هشتم نهایی با حساب ۴ بر یک از سد تیم 

نوجوانان ایران گذشتند. 
چهار بازی ملی و صفر گل!

سطح  در  پایه،  رده های  در  ساکسس  باشکوه  دوران 
بزرگسالان امتداد نداشت. از آخرین بازی این مهاجم برای 
تیم ملی کشورش حدود ۶ سال می گذرد و ماحصل چهار 
بازی اش برای سبزپوشان صفر گل بوده است. او نتوانست 
در هیچ تورنمنت مهمی برای نماینده سرشناس آفریقا بازی 

کند.
10 سال و تنها چهار تیم

معمولا بازیکنانی که به فوتبال ایران می آیند، دوران بازیگری 
و یا حتی مربیگری شان پرفراز و نشیب و با جا به جایی های 
فراوان بوده است ولی این ماجرا برای ایزاک صادق نیست. 
میدان  به  باشگاه  چهار  برای  تنها  گذشته  سال   ۱۰ طی  او 
رفته است. ابتدا قرار بود در سال ۲۰۱۳ به عضویت باشگاه 
و  نیاورد  به دست  را  اما مجوز لازم  دربیاید  ایتالیا  اودینزه 
گذراندن  از  پس  او  شد.  اسپانیا  در  گرانادا  دوم  تیم  راهی 
مدتی کوتاه در سگوندا دیویژن، راهی تیم اصلی شد و با ۱۸ 
سال و هفت ماه، عنوان جوان ترین بازیکن این تیم در سطح 

اول فوتبال اسپانیا را به خود اختصاص داد. 
 ۱۲.۵ با  ساکسس  رسید.  خاص  انتقالی  به  نوبت  سپس 
میلیون پوند، رکورد فروشِ باشگاه اسپانیایی را شکست و 
پنج  او  درآمد.  انگلیس  برتر  لیگ  در  واتفورد  عضویت  به 
در  مدتی  میان  این  در  و  بود  واتفورد  قرارداد  تحت  سال 
مالاگا،  پیراهن  پوشیدن  با  قرضی  صورت  به   ۲۰۱۸ سال 
بعدی  مقصد  ایتالیا،  نیز  در سال ۲۰۲۱  بازگشت.  لالیگا  به 
برای  سال  سه  حدود  نیجریه ای  مهاجم  گرفت.  نام  ایزاک 
سفیدومشکی های شهر اودین به میدان رفت و پس از پایان 
قراردادش از این تیم جدا شد تا حالا به دنبال چالشی جدید 
باشد. به جز پرسپولیس، باشگاه گوزتپه ترکیه هم خواهان به 

خدمت گرفتن شماره هفت سابق اودینزه است.
مقابل  تحقیر  و  واتفورد  در  ناامیدکننده  دوران 

شاگردان پپ
نتوانست  او  اما  بود  بالا  انگلیس  در  ساکسس  از  انتظارات 
ایزاک مجموعا طی سه  برتر وفق دهد.  لیگ  با  را  خودش 
فصل، ۵۴ بازی برای واتفورد در لیگ انجام داد که ماحصل 
آن ۲ گل و ۲ پاس گل بود. او قریب به ۱۰ بار مصدوم شد و 
مدت ها دور از میادین بود و در دیدارهای بزرگ به جز یک 
البته  نداد.  انجام  برابر منچستریونایتد کار خاصی  پاس گل 
این بازیکن آفریقایی در جام های اتحادیه و حذفی به ترتیب 
دروازه تاتنهام و نیوکاسل را گشود. او به همراه تیم تحت 
بازی در  هدایت خاوی گارسیا در فصل ۱۹-۲۰۱۸ تجربه 
فینال جام حذفی را برای دقایقی به دست آورد اما نتوانست 
کار خاصی مقابل باخت تحقیربرانگیز ۶ بر صفر انجام دهد.

با حضور پپ، اوسیمن و یک بازیگر نالیوودی؛ 
مهاجم مدنظر پرسپولیس چه کسی است؟



پارامتر تعیین کننده در انتخابات ریاست جمهوری ایالات متحده

 برگ برنده در اختیار ترامپ است یا هریس؟

مبحث  در  جز  متحده  ایالات  اقتصاد  فعلی،  شرایط  در 
رای  انتخاب  در  مستقیم  تاثیرگذاری  پتانسیل  مالیات ها، 
دهندگان میان دونالد ترامپ و کامالا هریس را نداشته باشد 
از  نامزدها  انتخاباتی  کمپین  گیری  بهره  صورت  در  تنها  و 
گزاره های اقتصادی و ترکیب آن با مسائل سیاست بتواند بر 

تصمیم آمریکایی ها تاثیر بگذارد.
نتایج  بر  موثر  پارامترهای  میان  از  کاهکش:  صالحی  لیلا 
انتخابات  خصوصا  آمریکا  متحده  ایالات  در  انتخابات 
ریاست جمهوری، اقتصاد همواره به عنوان یکی از مهمترین 
و   ۱۹۲۹ در  بار  اول  اهمیت  این  که  می شود  شناخته  آنها 
سپس در ۲۰۰۷ به اوج خود رسید. در کنار این مسئله، پایان 
به  موسوم  متحده  ایالات  مالیاتی  فعلی  سیاست های  یافتن 
قانون کاهش مالیات و مشاغل در سال ۲۰۲۵ اهمیت پارامتر 
رییس جمهور  زیرا  است  برده  بالا  پیش  از  بیش  را  اقتصاد 
بعدی باید سیاست های مالیاتی جدید را وضع و اجرا نماید. 
از این جهت نگاهی می اندازیم به سیاست های اقتصادی دو 

نامزد احزاب جمهور خواه و دموکرات.
دونالد ترامپ که در دوره اول ریاست جمهوری خود قانون 
کاهش مالیات و مشاغل را وضع نمود، در دوره دوم خود 
داده و مجددا  ادامه  را  قانون  این  تا  نیز تلاش خواهد کرد 
کاهش مالیات ها را پیش بگیرد. وی طرفدار کاهش مقررات 
دولتی برای کسب و کارها است و در دوره نخست نیز این 

مسئله را اثبات نمود.
 حمایت از صنایع داخلی با وضع تعرفه های وارداتی، دیگر 
داخلی  مخالفت های  وجود  با  را  آن  ترامپ  که  بود  اقدامی 
و بین المللی اجرا کرد و بر تداوم آن نیز اصرار دارد و در 
باب ایجاد مشاغل نیز قصد دارد تا با بازگرداندن تولیداتی 
آغاز  و  آمریکا  خاک  به  شده  واگذار  کشورها  سایر  به  که 

برخی پروژه های زیرساختی، هم به ایجاد شغل بپردازد و هم 
آخر  مورد  و  بکاهد.  دیگر  کشورهای  به  تولید  وابستگی  از 
حمایت  فسیلی  انرژی  از  او  انرژی.  مبحث  به  است  مربوط 
از  به عنوان یکی  را  آمریکا  تا جایگاه  می کند و قصد دارد 
تامین کنندگان تاثیرگذار انرژی در عرصه بین المللی حفظ 
انتخابات،  در  وی  پیروزی  با  قطعا  راستا  این  در  و  نماید 
خواهیم  کننده  محدود  زیستی  محیط  مقررات  کاهش  شاهد 

بود.
بر  گذاری  سرمایه  سیاست  هریس  کامالا  مقابل،  در 
زیرساخت های مدرن و پروژه های انرژی پاک را در دستور 
کار قرار خواهد داد تا هم از این طریق فرصت های شغلی 
فسیلی  به سوخت های  وابستگی  هم  و  کند  ایجاد  را  جدید 
کاهش  جهت  در  ترامپ  برعکس  هریس  دهد.  کاهش  را 
افزایش  بر  مالیات ها،  کاهش  جای  به  اقتصادی،  نابرابری 
درآمدها تاکید دارد و البته در مبحث مالیات طرفدار کاهش 
مالیات برای طبقات متوسط و افزایش آن برای اقشار ثرتمند 
جامعه می باشد. برنامه دیگر هریس کاهش هزینه های درمانی 
بهداشتی  خدمات  به  عمومی  دسترسی  افزایش  با  که  است 
هریس  نیز  الملل  بین  اقتصاد  بحث  در  بود.  خواهد  همراه 
اتخاذ خواهد کرد و  میانه تری را  به ترامپ سیاست  نسبت 

تمایل به همکاری های بین المللی نشان خواهد داد.
اما جدا از وعده هایی که هر دو نامزد داده اند، از دید رای 
جمهوری  ریاست  اول  دوره  دهنده  ادامه  ترامپ  دهندگان، 
خود است و هریس نیز راه جو بایدن را ادامه خواهد داد، 
قطعا  و جهان  متحده  ایالات  فعلی  واقعیت های شرایط  البته 
تغییراتی  دچار  را  آنها  و  بوده  تاثیرگذار  سیاست  این  در 
و   ۲۰۱۷ ژانویه  در  آمریکا  اقتصاد  کرد.وضعیت  نیز خواهد 
هنگام تحویل گرفتن دولت توسط ترامپ از باراک اوباما به 

این صورت بود، نرخ بیکاری ۴.۷ درصدی که البته از نرخ 
۱۰ درصدی سال ۲۰۰۹ که به دلیل رکورد بزرگ اقتصادی 
ایجاد شده بود به این رقم رسیده بود. تورم ۲.۱ درصدی و 
تولید ناخالص داخلی که با رشد ناچیز ۱.۶ درصدی مواجه 

بود.
تحویل  هنگام  و   ۲۰۲۱ ژانویه  در  اقتصاد  این  وضعیت 
نرخ  بود،  این شکل  به  بایدن  به  ترامپ  توسط  دولت  دادن 
بیکاری ۶.۳ درصدی که البته به دلیل تاثیر مستقیم پاندومی 
به  نیز  مسئله  این  که  درصدی   ۱.۴ تورم  بوده،   ۱۹ کووید 
دلیل پیامدهای کووید ۱۹ و کاهش فعالیت اقتصادی بود و 
تولید ناخالص داخلی که با بزرگترین کاهش از زمان رکورد 

بزرگ یعنی منفی ۳.۴ درصدی مواجه بود.
آخرین  به  باید  ترامپ  اقتصادی  کارنامه  بهتر  درک  برای 
بیکاری  نرخ  بازگردیم.   ۱۹ کووید  پاندومی  از  پیش  سال 
در ابتدای سال ۲۰۱۹ به ۳.۵ درصد، تورم پیش از پاندومی 
کووید ۱۹ حدود ۲ درصد و تولید ناخالص داخلی آمریکا 

در سال ۲۰۱۸ به ۲.۹ درصد رسید.
نیز   ۲۰۲۴ سپتامبر  در  و  اکنون  هم  آمریکا  اقتصاد  وضعیت 
 ۳.۷ تورم  درصدی،   ۳.۸ بیکاری  نرخ  است،  اساس  این  بر 
بالا  یافته ولی همچنان  به ۲۰۲۲ کاهش  درصدی که نسبت 

است و تولید ناخالص داخلی حدود ۲.۱ درصدی.
بیکاری، تورم و  نرخ  نگاه کلی می توان مدعی شد  در یک 
به  خوبی  وضعیت  ترامپ  دوره  در  داخلی  ناخالص  تولید 
دچار   ۱۹ کووید  پاندومی  پیامدهای  اثر  بر  اما  گرفت  خود 
پاندومی  رفع  از  پس  و  بایدن  دوره  در  و  شد  شدید  تکانه 
منظر  این  از  و  به خود گرفته است  باثباتی  مجددا وضعیت 
سیاست های  نتایج  بین  داری  معنا  و  واضح  تفاوت  شاید 

اقتصادی این دو رئیس جمهور مشاهده نشود.
اما حقیقت این است که واقعیت های اقتصادی ایالات متحده 
و آنچه رای دهندگان این کشور از اقتصاد احساس می کنند 
به  دانان  اقتصاد  واقع  در  هستند.  آشکار  تفاوتی  دارای 
صفحه های مانیتور خود و آمار نگاه می کنند و رای دهندگان 
البته  که  انکار  قابل  غیر  این حقیقتی ست  و  به جیب خود! 
به سایر  بیشتری نسبت  نمود  ایالات متحده  در جامعه فعلی 
است  این  تر  مهم  مسئله  اما  دارد.  کشورها  سایر  و  مواقع 
به  تخصصی  طور  به  آمریکایی  دهندگان  رای  اگر  حتی  که 
بررسی نتایج اقتصادی ترامپ و بایدن بپردازند هم به شکل 
تقریبا  نتایج  با  اما  متضاد  اقتصادی  سیاست  دو  با  عجیبی 

یکسان رو به رو خواهند شد. 
اقتصاد  فعلی،  ادعا کرد در شرایط  بتوان  منظر شاید  این  از 
ایالات متحده جز در مبحث مالیات ها، پتانسیل تاثیرگذاری 
مستقیم در انتخاب رای دهندگان میان دونالد ترامپ و کامالا 
هریس را نداشته باشد و تنها در صورت بهره گیری کمپین 
با  آن  ترکیب  و  اقتصادی  گزاره های  از  نامزدها  انتخاباتی 

مسائل سیاست بتواند بر تصمیم آمریکایی ها تاثیر بگذارد.

رئیس کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس: 

کریدور زنگزور خط قرمز ایران است

امیر سرلشکر موسوی:

ارتش برای موفقیّت دولت چهاردهم هرکاری بتواند انجام خواهد داد

دادستان کل کشور:
دادستان های سراسر کشور حقوق عامه را به موقع مطالبه کنند

رشیدی: 
مجلس باید پشتوانه محکمی برای برطرف کردن تحریم ها باشد

جزییات آخرین وضعیت ساماندهی اتباع بیگانه 

حدود ۲ میلیون و ۱۰۰ هزار تبعه خارجی رسمی در کشور داریم 

کنعانی: 

ایران هیچ گاه بخشی از نزاع روسیه و اوکراین نبوده است 

مجلس  خارجی  سیاست  و  ملی  امنیت  کمیسیون  رئیس 
خط  زنگزور  کریدور  اینکه  بر  تاکید  با  اسلامی  شورای 
به  مختلف  طرق  از  بارها  ما  که  گفت  است،  ایران  قرمز 
کشورهای منطقه اعلام کرده ایم که این کریدور خط قرمز 
ایران محسوب می شود و هر گونه تغییر و اقدامی در آن با 

واکنش جدی و محکم ایران مواجه خواهد شد. 
اظهارات  به  واکنش  در  ایسنا  با  گفتگو  در  ابراهیم عزیزی 
و  زنگزور  کریدور  گشایش  بر  روسیه  مقامات  از  برخی 
گفت:  زمینه  این  در  ترکیه  و  آذربایجان  با  همراهی 
کریدور  در  ژئوپلیتیک  تحولات  با  مرتبط  موضوعات 
زنگزور به نفع کشورهای منطقه نیست و ایران نیز به شدت 

با این موضوع مخالف است.
وی با اشاره به افکار متوهمانه و ذهنیات مبتنی بر تشکیل 
توران بزرگ از سوی برخی کشورها گفت: اساسا کریدور 
در  ظاهرا دست هایی  و  است  کریدور جعلی  یک  زنگزور 
و  نظامی  قدرت  از  کریدور،  این  بهانه  به  تا  است  کار 
چنین  که  کسانی  به  شود؛  کاسته  منطقه  در  ایران  سیاسی 
توهماتی را دنبال می کنند هشدار می دهیم که عواقب چنین 

تصمیماتی برای آن ها سنگین و پرهزینه خواهد بود.
مجلس  خارجی  سیاست  و  ملی  امنیت  کمیسیون  رئیس 
این  امور خارجه  باید وزارت  تاکید کرد:  شورای اسلامی 
دنبال کند؛ جمهوری  فعال  دیپلماسی  از طریق  را  موضوع 
اسلامی ایران به صورت منطقی و هوشمندانه، هیچ گاه به 
و  ارضی  کلیت  اگر  اما  نیست  منطقه  در  تنش  ایجاد  دنبال 
سرزمینی ما مورد طمع قرار گیرد، با قدرت خواهد ایستاد 

و اجازه تعرض به هیچ کشوری نخواهد داد.
عزیزی خاطرنشان کرد: منطقه قفقاز جنوبی نقش برجسته ای 
در محور اوراسیا دارد. از دیرباز حوزه تمدنی ایران بوده 

تجربه  تاریخی  مختلف  مقاطع  در  را  مختلفی  تحولات  و 
کرده و نقش بسیار مهمی در انتقال انرژی و صلح و ثبات 
به این موضوع کاملا واقف  و توازن منطقه ای دارد که ما 

هستیم و تمام تحولات را به دقت رصد می کنیم.
وی با اشاره به تاکید مقام معظم رهبری در دیدار با پوتین 
و اردوغان مبنی بر مخالفت ایران با تغییرات ژئوپلیتیکی در 
منطقه  به کشورهای  از طرق مختلف  بارها  ما  قفقاز گفت: 
محسوب  ایران  قرمز  خط  کریدور  این  که  کرده ایم  اعلام 
می شود و هرگونه تغییر و اقدامی در آن با واکنش جدی و 

محکم ایران مواجه خواهد شد.
عزیزی در پایان تاکید کرد: کمیسیون امنیت ملی و سیاست 
موضوعات  جدیت  با  اسلامی  شورای  مجلس  خارجی 
دنبال  را  زنگزور  کریدور  ژئوپلتیک  تحولات  با  مرتبط 
انتظار  نیز  خارجه  امور  وزیر  و  جمهور  رئیس  از  می کند. 
که  نوع موضوعات  این  به  فوریت  و  با حساسیت  می رود 
از  فعالانه  و  می باشد، ورود کرده  مهم کشور  مسائل  جزء 

مسیر دیپلماسی به حل و فصل آن بپردازند.

دولت  موفقیتّ  برای  ارتش  گفت:  ارتش  کل  فرمانده 
انجام  بتواند  هرکاری  هم افزایی  راستای  در  و  چهاردهم 

خواهد داد. 
امیر سرلشکر سیدعبدالرحیم موسوی در  ایسنا،  به گزارش 
ایران  جمهوری  رئیس  پزشکیان  مسعود  شنبه  روز  دیدار 
ارتش،  ستاد  و  فرماندهی  دانشگاه  در  ارتش  فرماندهان  با 
عالی ترین  عنوان  به  آجا  دافوس  در  رئیس جمهور  حضور 
هنر  و  علم  دانشگاه  و  ارتش  پژوهشی  و  آموزشی  مرکز 
جنگ را خیر مقدم گفت و افزود: ارتش جمهوری اسلامی 
استقلال،  از  پاسداری  وظیفه  اساسی،  قانون  طبق  ایران 
تمامیت ارضی و نظام جمهوری اسلامی کشور را برعهده 
دارد و باید ارتشی مکتبی و مردمی باشد. مقام معظم رهبری 
)مدظله العالی( همواره بر این ابعاد و کارآمدی ارتش تأکید 

فرموده اند.
مأموریت   ۴ اینجانب  انتصاب  حکم  در  کرد:  تصریح  وی 
ارتقاء توان و آمادگی رزمی، تعالی معنوی و بصیرتی، رفع 
خداوند  و  فرمودند  ابلاغ  را  هم افزایی  و  معیشتی  نیازهای 
و  تحریم  با وجود   از حوزه ها  بسیاری  در  که  را شاکریم 
تنگناها طوری عمل کردیم که آخرین قضاوت معظمٌ له در 
هم  قبل  به  نسبت  امروز  ارتش  که  است  این  ارتش  مورد 
تدبیر  برابر  است.  کارآمدتر  هم  و  انقلابی تر  هم  مؤمن تر، 
فرمانده معظم کل قوا )مدظله العالی(، ارتش برای موفقیتّ 
بتواند  هرکاری  هم افزایی  راستای  در  و  چهاردهم  دولت 

انجام خواهد داد.
معظم  فرمانده  فرمایشات  به  اشاره  با  ارتش  کل  فرمانده 
شعار  در  ارتش  اینکه  بر  مبنی  )مدظله العالی(  قوا  کل 

»ارتش فدای ملت« صادقانه عمل کرده است، بیان داشت: 
به  کمک  برای  آمادگی  اعلام  در  که  باشید  داشته  اطمینان 
رهبری  معظم  مقام  تدابیر  چارچوب  در  چهاردهم  دولت 

)مدظله العالی( صادقانه عمل خواهیم کرد.
یک  دارای  ارتش  کرد:  نشان  خاطر  موسوی  سرلشکر  امیر 
در  توانمندی هاست،  بیان  در  خود  به  مخصوص  تحفظ 
نشان  که  نیست  آن چیزی  قدرت  ارتش،  سازمانی  فرهنگ 
داشته  نگه  پنهان  که  است  چیزی  آن  بلکه  می شود،  داده 
ملّت  خادم  و  سرباز  را  خود  دیگر  طرف  از  است.  شده 
اینکه  از  و  می دانیم  وظیفه  حداقلِ  را  فعالیتّ هایمان  و 
شود،  ایجاد  منت گذاری  شائبه  آنها  کردن  تبلیغاتی  با 
چشم  روی  چشم  سال   ۴۵ اگر  معتقدیم  و  می کنیم  پرهیز 
نگذاشته ایم و یک روز بدون مأموریت در هوا، دریا و زمین 
نبوده ایم، این میدان خدمت و جانبازی لطف بزرگ خداوند 

است و بر این نعمت شکرگزاریم.

دادستان کل کشور گفت: برخی از اقدامات توسط بعضی 
عفت  کردن  دار  جریحه  مصداق  عام،  ملاء  در  چهره ها  از 
عمومی و ارتکاب فعل حرام و جرم مشهود است، لذا باید 
ضابطین بلافاصله دلایل و مدارک جرم را جمع آوری و به 
دادستان محل وقوع جرم گزارش نمایند تا سریعا برخورد 

قانونی صورت پذیرد. 
معاونین  شورای  جلسه  در  موحدی  محمد  الاسلام  حجت 
دادستانی کل کشور با تبریک حلول ماه ربیع الاول ضمن 
استماع گزارش معاونت حقوق عامه و مبارزه با قاچاق و با 
توجه به ابلاغ قانون برنامه هفتم توسعه گفت: دادستان های 
قانون،  این  به  کامل  اشراف  با  دارند  وظیفه  کشور  سراسر 
موارد حقوق عامه را دقیقا پایش نموده و به موقع مطالبه و 

تحقق آن را از مسئولین ذی ربط بخواهند.
قاچاق  ویژه  به  قاچاق  وضعیت  امروز  کرد:  اظهار  وی 
مربوطه  ستادهای  دارد  اقتضاء  مخدر،  مواد  نیز  و  سوخت 

فعال تر از گذشته ایفاء وظیفه نمایند.

ناهنجاری های  و  »اتفاقات  به  اشاره  با  کشور  کل  دادستان 
رخ داده در برخی از اماکن و مراکز عمومی« تصریح کرد: 
عام،  ملاء  در  چهره ها  از  بعضی  توسط  اقدامات  از  برخی 
فعل  ارتکاب  و  عمومی  عفت  کردن  دار  جریحه  مصداق 
حرام و جرم مشهود است، لذا باید ضابطین بلافاصله دلایل 
و مدارک جرم را جمع آوری و به دادستان محل وقوع جرم 

گزارش نمایند تا سریعا برخورد قانونی صورت پذیرد.
طلای  مدال  شدن  گرفته  پس  به  واکنش  در  موحدی 
ایران  نیزه  پرتاب  ملی پوش  بیت سیاح«  »صادق  ورزشکار 
در بازی های پارالمپیک پاریس به دلیل اهتزاز پرچم عزای 
حسین بن علی علیه السلام گفت: در این ماجرا شاهد بودیم 
که علی رغم اقدام و پیگیری مسئولان مربوطه در این رقابتها 
اما مدال طلای این ورزشکار عزیز به وی بازگردانده نشد و 
حق وی تضییع گشت اما باید دانست که اهمیت کار بزرگ 
این ورزشکار به گوش دنیا رسید و برای چندمین بار کذب 
بودن ادعای آزادی بیان مدعیان غربی بر همگان روشن شد.

به  اشاره  با  اسلامی  شورای  مجلس  رئیسه  هیات  عضو 
باید  گفت:  گذشته  روز   ۱۰۰ در  دوازدهم  مجلس  کارنامه 
و  اقتصادی  اولویت های  بر  اسلامی  مجلس شورای  تمرکز 
معیشتی بوده و این که پشتوانه محکمی برای برطرف کردن 

تحریم ها باشد.
گذشت  به  اشاره  با  ایسنا  با  گفت وگو  در  رشیدی  محمد   
از آغاز فعالیت مجلس دوازدهم گفت: در ۱۰۰  ۱۰۰ روز 
حول  اسلامی  شورای  مجلس  فعالیت  بیشتر  گذشته  روز 
شکل گیری  و  رئیسه  هیات  انتخابات  برگزاری  محور  دو 
دولت  پیشنهادی  وزرای  به  اعتماد  رای  و  کمیسیون 
به  اسلامی  شورای  مجلس  داد:  ادامه  بود.وی  چهاردهم 
تمامی وزرای معرفی شده رای اعتماد داد که از نظر مقام 

معظم رهبری به عنوان کار ارزنده بیان شد و اکنون کابینه 
با تمامی ظرفیت شروع به کار کرده است.این عضو هیات 
مجلس  اولویت های  درباره  اسلامی  شورای  مجلس  رئیسه 
ادامه  در  باید  مجلس  اول  وهله  در  کرد:  اظهار  دوازدهم 
مردم  اقتصادی  و  معیشتی  اولویت های  دنبال  به  خود  کار 
باشد همچنین پشتوانه محکمی برای ادامه مذاکرات و خنثی 
سازی و برطرف کردن تحریم ها بوده و بر این دو موضوع 
متمرکز شود.رشیدی با اشاره به طرح های نمایندگان گفت: 
اسلامی  شورای  مجلس  کار  دستور  در  زیادی  طرح های 
علنی  صحن  به  کمیسیون ها  در  بررسی  از  بعد  که  است 
مجلس  به  را  دارد  مدنظر  لوایحی  اگر  هم  دولت  می آید، 

شورای اسلامی ارسال کند.

رئیس کمیسیون شوراها و امورداخلی کشور گفت: اقدامات 
اختیار  در  را  عمومی  اماکن  که  کسانی  خصوص  در  سلبی 
اتباع بدون مجوز قرار می دهند و اینکه چگونه این موارد جرم 
انگاری شود یا در مورد کسانی که خانه های خودشان را به 
این افراد اجاره می  دهند کاملًا روشن و شفاف شد. در بحث 
اقامت، اقامت کمتر از یکسال و بیشتر از یکسال داریم. اینکه 
بحث اقامت در قالب تحصیل باشد که روادید می گیرند یا در 

قالب کار بررسی شد. 
لایحه  درباره  ایلنا،  با  گفت وگو  در  جوکار  محمدصالح 
ساماندهی اتباع بیگانه و تعیین تکلیف مهاجران غیرقانونی در 
کشور گفت: در خصوص ساماندهی اتباع در مجلس یازدهم 
هم دولت لایحه آورد و هم کمیسیون شوراها و امور داخلی 
نام  به  طرحی  و  داد  قرار  خود  کار  دستور  در  را  مهم  این 
ساماندهی اتباع خارجی داشت که در دستور صحن هم قرار 

گرفت اما نوبت به بررسی اش نرسید.
در  داد:  ادامه  کشور  امورداخلی  و  شوراها  کمیسیون  رئیس 
اتباع  ساماندهی  طرح  دوازدهم  مجلس  آغازین  روزهای 
خارجی در دستور کار گرفت، از همین رو در روزهای اخیر 
هم نشست تخصصی کمیسیون مبتنی بر ساماندهی اتباعی که 

در کشور حضور دارند، برگزار شد.
اطلاعاتی  پایگاه  و  هویتی  مسائل  بحث  نخستین  افزود:  وی 
داده ها بود که باید برپا شود، باید یک سامانه جامعی که تمام 
مشخصات و مدارک هویتی اتباع را در آن جمع آوری کنیم، 

داشته باشیم که بخشی از این کار صورت گرفته است.
این نماینده مجلس بیان کرد: در این طرح پیش بینی شده است 
که یک شورای راهبری متشکل از وزارت کشور و ۲۱ دستگاه 
کار صورت  این  که  شود،  تشکیل  کشور  وزیر  مسئولیت  به 

گرفته و کار این شورا سیاست گذاری برای موضوعات تعیین 
شده است.

یک  که  هم  مهاجرت  ملی  سازمان  کرد:  خاطرنشان  جوکار 
دیگر  دستگاه های  کمک  با  را  را   آن  که  دارد  اجرایی  کار 

انجام می دهد.
مرتبط  دستگاه های  با  اخیرا  که  نشستی  در  شد:  یادآور  وی 
نمایندگان وزارت  اتباع خارجی داشتیم  به منظور ساماندهی 
و  داشتند  امنیتی هم حضور  و  اطلاعاتی  کشور، دستگاه های 
مجددا طرح مورد بررسی قرار گرفت و نظرات تخصصی و 
داریم  کشور  در  که  اتباعی  ساماندهی  حوزه  در  کارشناسی 

داده شد و تعیین تکلیف اتباع غیرمجاز صورت گرفت.
به  اشاره  با  کشور  داخلی  امور  و  شوراها  کمیسیون  رئیس 
این که در بخش های مختلف تضمین ها و سازوکارهای مورد 
نظر پیش بینی شده است، عنوان کرد: مثلا در خصوص اسکان، 
ما  کشور  به  که  نخبه ای  اتباع  تحصیل،  قصد  کارگیری،  به 
و  هستند  که خارجی  یا سرمایه گذارانی  و  می کنند  مهاجرت 
بیاورند  را  خودشان  سرمایه  کشورمان  داخل  در  می خواهند 
به  باتوجه  شد.  بحث  باشند،  داشته  ثروت  تولید  اینجا  در  و 
قوانینی که در این حوزه وجود دارد مانند بحث های مهاجرتی 
عبوری  اقامت  چه  و  باشند  داشته  دائم  اقامت  چه  اقامتی  و 
داشته باشند، این ها باید دقیقا به روز رسانی شوند که در این 

نشست روی این اقدامات جمع بندی صورت گرفت.
که  در خصوص کسانی  سلبی  اقدامات  داد: حتی  ادامه  وی 
اماکن عمومی را در اختیار اتباع بدون مجوز قرار می دهند و 
اینکه چگونه این موارد جرم انگاری شود یا در مورد کسانی 
کاملًا  می  دهند  اجاره  افراد  این  به  را  خودشان  خانه های  که 
روشن و شفاف شد. در بحث اقامت، اقامت کمتر از یکسال 

و بیشتر از یکسال داریم. اینکه بحث اقامت در قالب تحصیل 
باشد که روادید می گیرند یا در قالب کار بررسی شد.

وی تاکید کرد: در خصوص کار حضور اتباع بر اساس نیاز 
کشور صورت می گیرد که وزارت خانه هایی مانند کار و رفاه 
اجتماعی بایستی مشاغل مشخصی را برای اتباع تعیین کنند. 
همچنین تعداد مورد نیاز واحدهای تولیدی، خدماتی، صنعتی 
و  آموزش  و  اسکان  بحث های  و  شود  تعیین  باید  معدنی  و 
مسائل درمانی و خدماتی دیگری که وجود دارد توسط کسانی 
که کارفرما می شوند و یا شرکت های که اطلاعاتی را درباره 
ارائه  اقامت شان  برای  خدمات  و  می گیرند  اختیار  در  اتباع 

می کنند، باید تعیین تکلیف شود.
رئیس کمیسیون شوراها و امور داخلی کشور گفت: از سوی 
دیگر مازاد اتباع غیرمجاز که جای خودشان را دارند به هیچ 
بر  افرادی هم که مجاز هستند  نیستند و  قابل پذیرش  عنوان 
باید  مابقی  و  بمانند  باید  داریم  نیاز  که  کاری  نیروی  اساس 

کشور را ترک کنند.
وی در خصوص آمار منتشر شده در خصوص اتباع خارجی 
گفت: طبق سرشماری که توسط وزارت کشور صورت گرفته 
است تقریبا نزدیک ۲ میلیون و صد هزار نفر اتباع خارجی به 
در  هم  غیرمجاز  اتباع  البته  داریم.  در کشور  صورت رسمی 

داخل کشور داریم که باید کشور را ترک کنند .
جوکار خاطرنشان کرد: این طرح ساماندهی اتباعی است که 
پایگاه داده ها  در حال حاضر اطلاع هویتی شان در سامانه و 
افراد  این  و  است  شده  مشخص  هویت شان  و  است  آمده 
و  شوند  کارگیری  به  باید  دارد  کشور  که  نیازی  حسب  بر 
مسئولیت هم متوجه کارفرما و شرکت هایی است که به مردم 

ارائه خدمات می کنند.

سخنگوی وزارت امور خارجه گفت: ایران از ابتدای بحران 
اوکراین تاکنون هیچگاه بخشی از این نزاع و درگیری نظامی 
و ادامه آن نبوده و همواره از راهکار سیاسی و گفت وگوهای 
درگیری حمایت  و  بحران  این  به  دادن  پایان  برای  دوجانبه 

کرده است. 
به گزارش ایلنا، ناصر کنعانی سخنگوی وزارت امور خارجه 
به  ایرانی  بالستیک  موشک های  ارسال  ادعای  خصوص  در 
جمهوری  گردید،  تاکید  بارها  که  همانگونه  گفت:  روسیه 
سیاسی  راهکار  از  جنگ،  با  مخالفت  ضمن  ایران  اسلامی 
پایان  و  اوکراین  و  روسیه  اختلافات  فصل  و  حل  برای 

بخشیدن به درگیری های نظامی حمایت می کند.
وی افزود: جمهوری اسلامی ایران از ابتدای بحران اوکراین 

تاکنون هیچگاه بخشی از این نزاع و درگیری نظامی و ادامه 
آن نبوده و همواره از راهکار سیاسی و گفت وگوهای دوجانبه 

برای پایان دادن به این بحران و درگیری حمایت کرده است.
کنعانی گفت: رویکرد اصولی و اعلام شده جمهوری اسلامی 
بدون  و  ثابت  همچنان  اوکراین  بحران  خصوص  در  ایران 
تغییر باقی مانده و تکرار ادعای ارسال موشک های بالستیک 
برای روسیه، با اهداف و انگیزه های سیاسی برخی کشورهای 

غربی صورت می گیرد و کاملا بی اساس است.
همکاری  کرد:  خاطرنشان  خارجه  امور  وزارت  سخنگوی 
فدراسیون  و  ایران  اسلامی  جمهوری  متعارف  نظامی  های 
جنگ  آغاز  تاریخ  از  قدیمی تر  مراتب  به  سابقه ای  روسیه 
توافقات  چارچوب  در  همکاری ها  این  دارد.  اوکراین 
دوجانبه و مبتنی بر نرُم ها و حقوق بین الملل بوده و ارتباطی 

به بحران اوکراین ندارد.
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